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Groził
spaleniem
pogotowia

Zwolnienia 
Frotexie

MATERIAŁY BUDOWLANE )

ul. Powstańców Śl. 2 • tel. O?7 / 406 72 77 
fan. 077 / 406 72 75 * ut. Prymasa Wyszyi
9a • teł. 077 / 439 21 84 *

Cybulka 
przed Sądem 
Najwyższym?

Centrum
w Niemysłowicach

Być może głośna sprawa 
windy znajdzie finał przed Są
dem Najwyższym. Opolska 
Prokuratura nie zgadza się z 
wyrokiem uniewinniającym 
Edwarda Cybulkę i wniosła o 
jego kasację.

W lutym Sąd Rejonowy w Prudniku 
orzekł niewinność wobec byłego staro
sty prudnickiego Edwarda Cybulki, któ
remu prokuratura zarzuciła wyłudzenie 
blisko 400 tysięcy zł dotacji rządowej, 
przekroczenie uprawnień i niedopełnie
nie obowiązków. Groziło mu za to do 5 
lat pozbawienia wolności. Prudnicka 
prokuratura, nie godząc się z wyro
kiem, złożyła apelację do Sądu Okrę
gowego w Opolu, który przed miesią
cem uprawomocnił orzeczenie sądu 

pierwszej instancji. Opolski proku
rator apelacyjny postanowił pójść 
dalej i złożył wniosek o kasację 
wyroku do Sądu Najwyższego. 
Czy apelacja zostanie przyjęta za
leży między innymi od decyzji Mi
nistra Sprawiedliwości i Prokurato
ra Generalnego Zbigniewa Zio
bro.

Dla prokuratora Jacka Płaczka z
Prokuratury Rejonowej w Prudniku
wyrok w sprawie Cybulki wciąż jest 
niezrozumiały. Twierdzi on, że został 
wydany z pominięciem wszystkich 

oliczności ujawnionych w sprawie.

Edward Cybulka obecnie pełni funk-
cję członka Zarządu Województwa 

polskiego. Według swoich zapowie- 
dzi. na jesień zamierza kandydować 

stanowisko burmistrza Prudnika.

(nadia)

O N D U L I N A
POKRYCIA
DACHOWE

Hurtownio: 45-200 Prudnik, ul. Prołyńsko 17 
toŁ/łaz (077) 436 10 71, 0604 504 152

Historia 
H&nysiowic 

, tyDęo w Z>izmi 
Trudnidąej 2006

Pytaj
w księgarniach i innych 

punktach sprzedaży

NOWO OTWARTY TARTAK
W GŁUCHOŁAZACH!!!

W SPRZEDAŻY:
• więźba dachowa - krokwie • łaty • kontr łaty 

• deski • tarcica • drzewo opałowe 
• usługi tartaczne 

PROMOCYJNE CENY!!!

BIOSTUDIO
Studium F lxjot«sropłl I Ma»ńJtu

JARO
ul. Jasnogórska 1 

(przy u!. Kolejowej naprzeciw składu węgłowego)
48-340 Głuchołazy

tel. 0048 (77) 409 27 88; fax. 409 27 89

Zespół Szkół Fryzjerskich

Copacabana
3-letnia Zasadnicza Szkoła Zawodowa 
3-letnie Technikum Uzupełniające
4-letnie Technikum 

|/'2-letnia Szkoła Policealna
ZAWÓD: FRYZJER, TECHNIK USŁUG FRYZJERSKICH

ul. Zagłębiowska 8, 52-007 Wrocław ,
tel. 071/340 03 91. 0 505 506 611 WW W. 1 ryzj CTSt \Y 0.1 ap. p 1

Policealne 
Studium Masażu

BIOSTUDIO

• TECHNIK 
MASAŻYSTA 

• BIOMASAŻYSTA, 
• INSTRUKTOR

ODNOWY
BIOLOGICZNEJ,

www.biostudio.iap.pl

KASY FISKALNE
o OD 849,- netto

*** mgr Radosław Jagielski

p 48-200 Prudnik
01 ul. Chopina 4
S tel/fax 436 36 71 lub 0604 594 124

ZAPEWNIAMY

J AUTORYZOWANY 

SERWIS

ul. Zagłębiowska 8, 
52-007 Wrocław

tel. 071/340 03 91. 
0 505 506 611
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Czekamy na sygnały, pomysły 
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PRENUMERATA
ZAMÓWIENIA

RUCH S.A. tel. 071 332-83-87

fax: 071 332-83-84 
prenumerala.wroclaw@dolnoslaski.ru ch.com.pl
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POCZTA POLSKA
(Urzędy Pocztowe)
Biała (tel. 077 438-76-01)
Głogówek (tel. 077 437-34-45) 
Gostomia (tel. 077 437-61-20)
Lubrza (tel. 077 437-62-20)
Łącznik (tel. 077 437-63-60)
Prudnik (tel. 077 406-85-65)
Twardawa (tel. 077 437-10-20) 
Jarnołtówek (tel. 077439-75-20)

Zamówienia można składać również 
u listonosza. Prenumerata pocztowa 
objemuje zasięgiem powiat prudnicki 
oraz sołectwa Jarnołtówek i Pokrzywna 
w gminie Głuchołazy.

Najprawdopodobniej już za dwa lata będziemy 
mogli bez przeszkód, w dowolnym miejscu 
przekraczać polsko-czeską granicę

Na przełaj przez granicę
Być może już od początku 2008 r. 

Polska wejdzie do układu z Schen
gen, którego istotąjest likwidacja we
wnętrznych granic państwowych w 
Unii Europejskiej. Jeśli tak się stanie 
również w przypadku Czech (w ich 
wypadku może to nastąpić jeszcze 
szybciej) wówczas bez przeszkód bę
dzie można przekraczać polsko- 
czeską granicę, co pie jest bez zna
czenia dla mieszkańców ziemi prud
nickiej. Dzięki temu odżyją dawne 
szlaki komunikacyjne, np. na rowerze 
szybciej będzie dojechać z Prudnika 
do Głubczyc jadąc przez Krzyżkowice 
i czeską Osobłogę (Osoblaha), niż tak 
jak teraz na około przez Racławice 
Śląskie i Klisino. Także wyprawa po 
grzyby do Lasów Prudnickiego lub 
Trzebińskiego nie musi się ograniczyć

Interwencje

RUCH NA 
BIALSKIM 
RYNKU

Bialski Rynek stanowi centrum mia
sta. Tu zlokalizowanych jest więk
szość placówek handlowych i Urząd 
Miejski. Przyjeżdża tu wielu miesz
kańców z terenu całej gminy. Często 
na Rynku brakuje miejsc parkingo
wych, dlatego wielu przyjezdnych blo
kuje drogi dojazdowe w centrum mia
sta. W lipcu mieszkańców zbulwerso
wał fakt, że kierowcom zaparkowa
nych na Rynku pojazdów policja wrę
czyła mandaty karne. Faktem bez
spornym jest to, że policjanci mieli 
prawo do ukarania kierowców blokują
cych dojazd m.in. do ul. 1-go Maja. 

.Ale prawdą jest również i to, że brak 
miejsc parkingowych (te które istnieją 
- są zajęte) sprawia, że nie mają moż
liwości zaparkowania pojazdów w 
centrum miasta. Sprawa wygospoda
rowania dodatkowych miejsc parkin
gowych w okolicach Rynku wymaga 
więc pilnego rozwiązania. Sądzimy, że 
bialskie władze zastanowią nad roz
wiązaniem nabrzmiałego problemu 
zmotoryzowanych.

(nok)

Śladem naszych artykułów

Krótka pamięć kandydata 
Cybulki?
Marek Ruda (kandydat Forum Samorządowego Powiatu 
Prudnickiego na stanowisko burmistrza Prudnika) :

Partyjna arogancja i cynizm, biją- 
cy z ostatniego wywiadu kandydata 
na burmistrza Prudnika Edwarda 
Cybulki dla Tygodnika Prudnickie
go, a także bezpodstawne obraża
nie innych kandydatów na to naj
wyższe stanowisko w naszej Gmi
nie w najbliższych wyborach samo
rządowych - nie pozwala mi nieste
ty na obojętne pozostawienie bez 
komentarza nieprawd i insynuacji 
podanych w artykule. Stąd poniższa 
replika. E.Cybulka twierdzi, że nikt 
poza nim nic nie zrobił dla Prudnika. 
Chcę Panu Cybulce przypomnieć 
od kogo przejmował urząd jako

do terytorium Polski. Dobrze by było 
aby w ślad za otwarciem granicy wyre
montowano oraz odtworzono niektóre 
drogi przez granicę, np. przez wspo
mniane Krzyżkowice, z Racławic Ślą
skich do Osobłogi, czy z Dytmarowa 
do Śląskich Pawłowic (Slezske Pavlo- 
vice). Na razie jedyna utwardzona, as
faltowa droga na odcinku granicy pań
stwa przy powiecie prudnickim prze
biega przez Trzebinę. Tak więc pod 
względem infrastruktury komunikacyj
nej powiat prudnicki jest odcięty od 
swojego południowego sąsiada, a 
szkoda bo to może przyczynić się nie 
tylko do rozwoju międzysąsiedzkich 
kontaktów ale i turystyki.
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Prognozą
na weekend

temperatury maks, w dzień 
piątek / niedziela

Zachmurzenie małe i umiar
kowane, okresami wzrastać 

będzie do dużego z przelotny
mi opadami deszczu i lokalny

mi burzami.
Wiatr zmienny z przewagą 
południowo-zachodniego,

słaby i umiarkowany.

nowo wybrany Starosta Prudnicki w 
1998 roku I Otóż na protokółach 
przekazania urzędu widnieje mój 
podpis jako pełniącego wówczas 
obowiązki Kierownika Urzędu Rejo
nowego w Nysie i jednocześnie peł
nomocnika Wojewody Opolskiego 
ds. utworzenia Powiatu Prudnickie
go oraz podpis Pana Cybulki, czyli 
ówczesnego nowowybranego Staro
sty. Tak więc od 1 stycznia 1999 r. 
Pan Starosta Cybulka stanął na cze
le już zorganizowanego urzędu i po
wiatu, który otrzymał „w prezencie” 
- nie jest więc prawdą, że zaczynał 
od zera i musiał powoływać do życia

K

Koledze Franciszkowi Sokołowskiemu • 
wyrazy szczerego współczucia z powodu 

śmierci

MATKI
składają

koleżanki i koledzy
z Forum Samorządowego Powiatu Prudnickiego

RONIKA POLICYJNA

• W dniach 20-21 lipca we Wróbli- 
nie nieustalony sprawca skradł 500 
metrów kabla z linie telefonicznej na 
szkodę telekomunikacji. Straty: 8.000 
zł. • 21 lipca w Prudniku na ulicy 
Traugutta patrol policji zatrzymał nie
trzeźwego (2,10), który kierował moto
rowerem. • 22 lipca w Dębinie zatrzy
mano w pościgu czterech mieszkań
ców Śląska, w wieku od 12 do 42 lał, 
którzy skradli metalowe futryny i ele
menty wagi na szkodę PKP w Nysie. 
Straty: 1.000 zł. • 22 lipca policjanci z 
Białej zatrzymali dwóch mieszkańców 
tego miasta, którzy otwierając drzwi 
dopasowanym kluczem włamali się do 
pokoju hotelowego, z którego skradli 
aparat cyfrowy, telefon komórkowy 
oraz glukometr. Straty: 2.100 zł. • W 
Prudniku w dniach 22-23 lipca nie
ustalony sprawca wyrywając zamek 
włamał się do samochodu, z którego 
skradł radioodtwarzacz. Straty: 400 
zł. • W okresie od marca 2001 roku 
do 23 lipca 2006, mieszkaniec Gło
gówka uchylał się od obowiązku ali
mentacyjnego na rzecz swojej mało
letniej córki. • Od kwietnia 2004 do 22 
lipca 2006 roku, 26-letni mieszkaniec 
Prudnika znęcał się psychicznie i fi
zycznie nad swoją o trzy lata młodszą 
żoną. • W Białej na ulicy 1 Maja, 72-

U RZĄD
STANU CYWILNEGO

PRUDNIK WSTĄPILI NA NOWĄ DROGĘ ŻYCIA.

"WITAJCIE NA ŚWIECIE...

Wojciech Tomasz PUZIO - ur. 14.07.
Karol Stanisław KULPA - ur. 11.07. 
Wiktoria Oliwia ZIELIŃSKA - ur. 12.07. 
Emilia Magdalena RUDZKA-ur. 16.07. 
Konrad Krzysztof WOJDYŁO - ur. 11.07. 
Rafał Jonasz TKACZ - ur. 20.07.
Wiktor Jacek ZABIEGAŁA - ur. 21.07. 
Aleksandra Paulina PROSTAK- ur. 19.07. 
Martyna Bożena TUTAK - ur. 21.07. 
Wojciech Dominik BINIECKI - ur. 22.07. 
Daniel Józef MIELEC - ur. 12.07.

wszystkie instytucje - ponieważ te 
instytucje w naszym mieście istniały 
i działały: powiatowy Sanepid, po
wiatowy SP ZOZ, powiatowa geo
dezja i kartografia, powiatowa ko
munikacja, powiatowy inspektor 
nadzoru budowlanego, policja i 
straż pożarna (notabene : przenie
sienie siedziby Straży Pożarnej z 
ul.Wiejskiej do Koszar to był pomysł 
mój i ówczesnego Komendanta 
Krzysztofa Maślankiewicza, - 
uwieńczony oddaniem do użytku 
Komendy Straży Pożarnej we wrze
śniu 1998r.). Tak więc działały i 
działają do dziś: Powiatowy Urząd 
Pracy, Śąd Rejonowy i Prokuratura, 
Księgi Wieczyste i Notariaty! Które 
to więc instytucje tak „sprawnie" po
woływał Pan Starosta Cybulka - 
skoro wszystkie istniały? A co naj
ważniejsze, nowy Starosta Prudnic
ki otrzymał, w 1999 r. „w prezencie", 
wysoko wykwalifikowanych i dobrze 
wyszkolonych urzędników, którzy 
do dzisiaj stanowią trzon kadry 
urzędniczej w powiecie. I to tym lu
dziom, z których część jest już na 
emeryturze, należy wielokrotnie 
dziękować i podkreślać ich dobrą

letnia kobieta groziła słownie pozba
wieniem życia mieszkańcowi Białej.
• W Łączniku przy ulicy Świerczew
skiego mężczyzna 41-letni z Mokre] 
groził słowami pozbawienia życia 
mieszkance tej miejscowości. • W 
Zwiastowicach na drodze nr 40 patrol 
policji zatrzymał nietrzeźwego (1:66), 
który kierując samochodem spowodo
wał kolizję drogową . • W Głogówku 
na ulicy Zamkowej zatrzymano nie
trzeźwego (1,76), który kierował rowe
rem. • W Głogówku na ulicy Klasztor
nej nieustalony sprawca skradł z sa
mochodu cztery kołpaki na szkodę fir
my z Warszawy. Straty: 300 zł • W 
Trzebinie patrol policji zatrzymał nie
trzeźwego (2,32), który kierując samo
chodem spowodował kolizję drogową.
• 23 lipca w Głogówku na ulicy Kąpie
lowej nieustalony sprawca dokonał 
kradzieży roweru górskiego. Straty: 
300 zł. • 7 lipca w Prudniku przy ulicy 
Powstańców Śląskich kasjerka banku 
PKO BP ujawniła fałszywy banknot o 
nominale 50 zł. • W Prudniku przy uli
cy Armii Krajowej 44-letni prudnicza
nin groził zabójstwem byłe) zonie ■ W 
Głogówku w Rynku patrol policji za
trzymał nietrzeźwego (0,72), który kie
rując samochodem spowodował koli
zję drogową.

22 lipca
Magdalena MAJEWSKA - Arkadiusz 
WĄTOR

ODESZLI OD NAS...'

Irena MALCZYŃSKA - zm. 19.07.
Genowefa KRASINKIEWICZ-zm. 21.07. 
Zygmunt Tadeusz PASTULA - zm. 21.07 
Paulina MROZIK - zm. 24.07.
Czesław MACIOŁ - zm, 25.07.
Irmina Karolina KOWALSKA-zm. 25.07. 
Stefan SZYSZKO-zm. 26.07.

pracę w tym trudnym dla urzędu cza
sie zmian strukturalnych. I jeszcze 
jedno - w 1999 roku, Pan E.Cybuika 
jako Starosta - nie musiał zajmować 
się tworzeniem urzędu - miał zając 
się tylko dwoma zadaniami inwesty
cyjnymi, które otrzymał do załatwie
nia jako sprawy bieżące. Pierwsza 
to remont budynku na Koszarachr>a 
siedzibę urzędu Starostwa < druga 
to budowa siedziby Powiatowej Ko
mendy Policji - bo wtedy Policja (tak 
jak i Straż Pożarna) podlegała Staro
ście. Do dzisiaj nie ma ani siedziby 
Starostwa, ani też nowej siedziby 
Policji - jaka jest więc prawda o tym 
„niezwykle sprawnym działaniu” 
Pana Edwarda Cybulki? Niech wy
borcy ocenią sami. Na zakończenie 
jeszcze jedna refleksja. Bardzo w6- 
lu prudniczan pracuje na ważnych i 
decyzyjnych stanowiskacn poza 
Prudnikiem. Każdy z nich robi wiele 
dla swojego rodzinnego miasta. 
Robi wiele, choć nikt o tym nie wie - 
bo się tym nie chwalą. Dlatego, Sza
nowny kandydacie Edwardzie: 'wię
cej pokory i skromności w wychwa
laniu własnych zasług i więcej sza
cunku dla innych ludzi !

http://www.tygodnikprudnicki.pl
http://www.aneks.com.pl
mailto:redakcja%40tygodnikprudnicki.pl
mailto:andrzej.deren%40tygodnikprudnicki.pi
mailto:renumerala.wroclaw%40dolnoslaski.ru
ch.com.pl
http://www.ruch.com.pl
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Jarosław Stanieć (prezes „Frotexu”): Nie mogę wykluczyć następnych zwolnień, z tym że to nie będą jakieś drastyczne zmia
ny, myślę, że do końca roku powiedzmy od 15 do 20 osób.

Zwolnienia we „Frotexie”
Trzydzieści osób zwolniono z „Frotexu”. Nowy prezes zapowiada kolejne, choć niewielkie zwolnienia.

Od kilku tygodni na czele Zakładu 
Przemysłu Bawełnianego „Frotex” w 
Prudniku stoi Jarosław Stanieć, który 
zastąpił na stanowisku prezesa, Sta
nisława Wedlera. Mieszkańców za
niepokoiły zwolnienia, do których w 
zakładzie doszło w ostatnim czasie. 
W sumie wypowiedzenia otrzymało 
30 osób. Czyżby to jakiś nowy kieru
nek działania, który obrał nowy pre
zes? Biorąc pod uwagę całość sytu
acji branży lekkiej w Polsce, w Euro
pie oraz w świecie, nadprodukcja 
jest wszędzie. Te zwolnienia są spo
wodowane przymusem obniżenia 
kosztów- mówi preześ ZBK „Frotex” 
Jarosław Stanieć. To nie znaczy, że 
planujemy produkować mniej, wręcz 
odwrotnie - chcielibyśmy więcej, ale 
sytuacja rynkowa zmusza nas do 
tego abyśmy produkowali tyle, ile ry
nek od nas kupuje. IV stosunku do 
lat 2003-2004 zapotrzebowanie jest 
nieco ograniczone. Nie ma ryzyka, 
że będziemy zwalniać powiedzmy 
następne sto osób, nie ma ryzyka 
również, że zakład może upaść, bo 
biorąc pod uwagę branżę, „Frotex" 
jest w niezłej kondycji. Jednak nie 
mogę wykluczyć następnych zwol
nień, z tym że to nie będą jakieś dra
styczne zmiany, myślę, że do końca 
roku powiedzmy od 15 do 20 osób. 
Zatrudnienie jest niezmiernie istotne, 
ale powinno być ono racjonalne - 
zmienia się technologia, standardy, 
organizacja. Dlatego nie wiem, czy 
„Fmtex" za pięć lat będzie zatrudniał 
600 osób, czy może 500. Nie zakła
dam, że dużo mniej. Wszelkie obawy 
społeczeństwa są niesłuszne, bo wi
dzimy, że problemów z bezrobociem 
w zasadzie już nie ma. W przyszło
ści sytuacja może być odwrotna i to 
my możemy mieć problemy z pozy
skaniem ludzi do pracy.

Obecnie firma boryka się z proble
mem przepełnionych magazynów. W 
dużej mierze ma na to wpływ sytu
acja, jaka zaistniała w upadającym 
„Zwoltexie” w Zduńskiej Woli. „Zwol-

tex” w upadłości produkował do 
dnia, kiedy majątek po nim przejęła 
spółka „Zwoltex Włóknina", która na
dal produkuje. Zapasy sprzedane 
przez syndyka, po bardzo zaniżo
nych cenach, wpłynęły na zmniej
szenie naszej sprzedaży.

Rynek ma pewną chłonność i tego 
się nie da przeskoczyć. Jednym z 
głównych naszych celów jest to, aby 
w jak najszybszym czasie przywró
cić.stan magazynów do normalnego. 
Po sprzedaży na wschodzie i ograni
czeniu produkcji, idzie to w dobrym 
kierunku. Widać to nawet po miesią
cach maj i czerwiec, gdzie zejście 
jest znaczące. Myślimy także nad 
otworzeniem składu w okolicach Mo
skwy.

Według założeń Stańca, w przy
szłości „Frotex" ma być największym

dystrybutorem tekstyliów domowych 
w Polsce. A to oznacza, że na pewno 
nie będziemy zwiększać produkcji.

Znamy sytuację
Antoni Ślęzak (przewodniczący NSZZ przy ZPB Frotex):

Poważniejszych obaw nie mamy. Obecny prezes zasiadał wcześniej 
w zarządzie, więc powinna być kontynuacja działań. Zresztą zarząd 
dużego ruchu nie ma, ponieważ postępowanie układowe z sądem, 
które zostało zawarte powoduje, że zakład musi istnieć w tej formie do 
spłaty całego zadłużenia, czyli do 2008 roku.

Jesteśmy nieco zaniepokojeni ostatnimi zwolnieniami, które dotknęły 
także osoby z umowami na czas nieokreślony. Mam nadzieję, że do 
końca roku kolejnych nie będzie. Niepokoją również pełne magazyny, 
które w konsekwencji przyczyniły się do wspomnianych zwolnień.

Na bieżąco znamy sytuację finansową spółki i jeśli zauważymy po
prawę to natychmiast będziemy zabiegać o zwrot pieniędzy, które w 
2002 roku pracownicy dobrowolnie oddali.

Będziemy przechodzić w kierunku 
produkcji specjalistycznej, krótkose- 
ryjnej, ponieważ przy bardzo maso

wych produktach, nie będziemy 
w stanie konkurować z Dalekim 
Wschodem.

\N 2002 roku pracownicy na rzecz 
ratowania spółki wyrazili zgodę na 
zredukowanie ich pensji o 20 proc . 
W styczniu br. zarobki wzrosły o 2 
proc. Do wspomnianych 20 proc., 
które ma zostać zwrócone, brakuje 
jednak jeszcze 11 proc. Prezes Sta
nieć zaznacza, iż zawarte porozumie
nie jest realizowane. Kiedy możemy 
się zatem spodziewać kolejnych pod
wyżek, na razie nie wiadomo. Sytu
acja jest na tyle trudna w tej branży, 
że nie chcę obiecywać gruszek na 
wierzbie. Jeżeli będzie taka możli
wość, podwyżki będą.

Na twarzach pracowników widać 
niepokój. W dzisiejszych czasach ni
czego nie można być pewnnym. In
formacja o nawet jednej zwolnionej 
osobie, już budzi niepokój. Pracuję 
tutaj blisko dwadzieścia lat i ciągle 
myślę, co będzie dalej - mówi jeden 
z nich, który z wiadomych powodów 
prosi o anonimowość.

Damian WICHER

0 krok od śmierci 14- letnia Melania najpierw się to
piła, później w stanie krytycznym 
przewieziona została na Oddział In
tensywnej Opieki Medycznej w 
Opolu, gdzie leżała w śpiączce. Los 
był dla niej łaskawy. Zbieg okolicz
ności i ofiarność przypadkowych 
osób sprawiły, że młoda mieszkan
ka Strzeleczek uszła z życiem.

Do zdarzenia doszło 24 lipca w Dę
binie przy tzw. zielonej zatoce. W upal
ny dzień, Melania wraz z koleżankami 
postanowiła poszukać ochłody nad 
wodą. Niestety wybrały niestrzeżone 
kąpielisko, na którym pojawiły się około 
godziny 16.00. Cieszące się wakacyj
nym wypoczynkiem, nawet nie przy
puszczały, że dla jednej z nich ten 
dzień zakończy się tragicznie. Z usta
leń policji wynika, że 14-latka nie pły
wała zbyt dobrze, dlatego nie oddalała 
się od brzegu - mówi oficer prasowy, 
kom. Piotr Kulczyk z KPP w Prudniku.

W pewnym momencie koleżanki 
straciły kontakt z Melanią. Przez długi 
czas nikt nie wiedział gdzie jest. Przy
padkowo odnalazł ją dopiero mieszka
niec Mosznej, który pływając w miej
scu, gdzie woda sięgała klatki piersio
wej, nagle poczuł, że na dnie depta po 
czymś miękkim - dodaje Kulczyk. 
Gdyby nie to, dla Melanii te wakacje 
stałyby się ostatnimi. Po zanurkowaniu 
okazało się, że na dnie leży 14-letnia 
dziewczynka, która natychmiast 
została wyciągnięta z wody. Zanim do

jechała karetka, pierwszej pomocy 
udzieliła pewna mieszkanka Hanowe
ru, która jest lekarzem. Jakież to 
szczęście, że w tym czasie znalazła 
się w tym miejscu - relacjonuje dla 
„TP” mama, pani Sylwia - W uratowa
niu życia córki duża również zasługa 
pewnego chłopca, który wykonał 
sztuczne oddychanie usta- usta. 
Podjął się tego, mimo, że z ust Melanii 
wydobywała się już spora ilość krwi.

Dalsze czynności wykonał na miej
scu zespół ratownictwa medycznego 
„Falek", po czym strzeleczanka prze
wieziona została na OIOM w Woje
wódzkim Centrum Medycznym w Opo
lu. Stan córki był ciężki, była w śpiącz
ce. Na szcżęście po dokładnych ba
daniach nie stwierdzono większych 
zmian. IV takich przypadkach najważ
niejszy jest mózg, płuca i nerki. Tylko 
w płucach jest niewielki obrzęk.

Już następnego dnia lekarzom udało 
się wybudzić dziewczynkę. Od razu z 
nią rozmawiałam. Nic się nie zmieniła. 
To wciąż ta sama nasza Melania.

Służby ratunkowe przypominają do 
znudzenia: nie korzystamy z niestrze
żonych kąpielisk, a jeśli już, to czyńmy 
to z rozwagą. Przy trzydziestostopnio
wych upałach wystarczy chwila by 
stracić przytomność a dalsze wydarze
nia potoczą się błyskawicznie.

Damian WICHER
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Sonda Tygodnika

Prudnicka wieś o suszy
Susza a plony - czyli co o całej sytuacji sądzą sami zainte

resowani z podprudnickich wsi.

« Pan Piotr: Na 
S pewno upaiy wpły-

»5Ss.P. ną na plony. U nas 
i tak jest ciut lepsza 
sytuacja, bo mamy 

iziemię gliniastą, 
która dłużej utrzymuje wilgoć. 
Trudno teraz szacować, co bę
dzie. Jak się wymłuci, to zobaczy
my, ale sądzę, że najmniej 10%. 
To interes pod gołą chmurką, na 
który nie mamy wpływu i trzeba
się z tym pogodzić.

Pani Katarzyna:
Panie, aż strach 
pomyśleć o zbio
rach. Nic jeszcze 
nie kosiłam, ale
iwidać różnicę po 

ziarnach, które nie jest wypełnio
ne jak być powinno.

Pani Eugenia: 
Zbiory będą dużo, 
dużo mniejsze. 
Wprawdzie nasze 
ziemie trzymają wil
goć, ale kluczowe

jest wykształcenie ziarna, które jest 
drobne i byle jakie. Uważam, że 
rzepaku będzie mniej o około 40%, 
a ze zbożem podejrzewam będzie 
jeszcze gorzej. Z okopowymi też są 
problemy. Liczę, że poniosę straty. 
Jeśli będą one duże, to myślę, że 
wystąpimy o odszkodowania.

Pan Jerzy: Mam 
tylko zboże. Nie 
bawię się w żadne 
rzepaki, buraki, itp. 
U nas susza nie wy
rządziła tyle szkód

co na północy kraju. Nie wiem, 
może około 30 %.

Moim zdaniem

Pod marketem
Zdecydowałem się na list, 

ponieważ chciałem się podzie
lić swoimi wrażeniami z zaku
pów. Ostatnimi czasy mocno 
denerwuje mnie zachowanie 
niektórych zmotoryzowanych 
klientów Kauflandu. Sam czę
sto korzystam z tego sklepu i 
prawie zawsze wybieram się 
do niego samochodem. Na po
czątku zdziwiło mnie, że przy 
wjeżdzie na plac parkingowy 
umieszczono znaki przypomina
jące, że obowiązują tam przepi
sy ruchu drogowego. Myślalem: 
„Po co? Przecież to oczywiste!

Jednak chyba nie dla wszyst
kich. Zatem do sedna. Przy 
dwupasmowej (zwracam uwa
gę: DWUPASMOWEJ) jezdni 
przechodzącej wzdłuż budyn
ku sklepu wyraźnie oznako
wano zakaz z a trzy my wan i a 
się i postoju. Nagminne jest

Rynek bez samochodów

jednak parkowanie samocho
dów na jednym z tych pasów. 
Czy panie i panowie kierowcy 
zauważają, że jezdnia to nie 
miejsce postojowe? Do tego tak 
wyraźnie oznakowane... Przy 
ostatniej wizycie w tym sklepie 
moje zdenerwowanie sięgnęło 
zenitu, bo przez tak rozstawio
ne pojazdy nie miałem zupełnie 
możliwości skrętu i wyjazdu 
z jezdni prostopadłej. Słupki 
przed wejściem i tarasujące 
jeden pas ruchu auta pozosta
wiły za mało miejsca na manewr 
moim samochodem. W sumie 
mniejsze byłoby moje oburze
nie, gdyby na parkingu brako
wało miejsca. Ale zwykle, kiedy 
odwiedzam sklep, jest go o dwa 
razy za dużo. A samochody 
blokują jezdnię, jakby nic. Bliżej 
kierowcom do wejścia? Może 
niech wjadą pod ladę. Też

chcialbym mieć blisko do auta 
wychodząc z zakupami Ale ja
kieś zasady, obyczaj i dobre ma
niery obowiązują, by nie uprzyk
rzać życia innym. Mam również 
drugie spostrzeżenie Dotyczy 
ono pierwszeństwa ruchu na 
skrzyżowaniach jezdni na tym 
parkingu. Mało kto respektu
je tam zasadę pierwszeństwa 
dla nadjeżdżających z prawej 
strony, a skoro obowiązują tam 
zasady kodeksu drogowego, to 
każde z tych skrzyżowań jest 
równorzędne. Polecam zatem 
parking policjantom wydziału 
drogowego. Po dniówce przed 
Kauflandem niejeden 
z nich na pewno zasłużył
by na solidną premię za 
wystawione mandaty.

Marek Konopka

Z rolnikami rozmawiał Damian WICHER

Bezpieczniej nad rzeką
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Swój wygląd zmieniło zaplecze 
ul. Wiejskiej w Prudniku. Powoli ka
mienice przy ul. Wiejskiej uzyskują 
efektowny wygląd. Dobrze, że po
stanowiono uporządkować również 
podwórka. Postawiono ogrodzenie

od rzeki, co znacznie wpływa na 
podniesienie bezpieczeństwa ba
wiących się na podwórku dzieci. 
Wykonano chodniki i drogę dojaz
dową do posesji. Tylko pozazdroś
cić. (g)

Podzielam zdanie p. Wanderera 
jeśli chodzi o powrót normalności 
na prudnickim Rynku, jeśli chodzi o 
przywrócenie ruchu samochodowe
go na przedłużeniu ul. Sobieskiego 
i Kościelnej. Podzielam w sytuacji, 
jaka panuje obecnie. Nie chciałabym 
jednak, aby tak już zostało na za
wsze z dwóch powodów. Pierwszy 
to taki, że wierzę, iż w końcu miesz
kańcy naszego miasta, a zwłaszcza

0 Interwencje
Tylko ładna
nazwa

Nawierzchnie ulic zasługujących 
na remont można wymieniać w 
porządku alfabetycznym, omijając 
tylko nieliczne. Ostatnio wiele z 
nich jest odnawiana, w niektórych 
przypadkach opracowywane są 
dokumentacje techniczne. Kolejną 
ulicą, na którą zwrócił uwagę radny 
Janusz Romaniuk jest ul. Lwowska, 
której mieszkańcy już od kilkunastu 
lat czekają na naprawę i wykonanie 
oświetlenia w części dochodzącej do 
ul. Jesionkowej. Sytuację pogarsza 
duże nachylenie nawierzchni w kie
runku na ul. Jesionkową. Tu również 
chodniki zasługują na uwagę, (g)

władze, placówki oświatowe, Prud
nicki Ośrodek Kultury, OSiR zaczną 
wykorzystywać nasz Rynek do orga
nizacji różnych imprez i to nie raz na 
kwartał, ale częściej. W takiej sytuacji 
wprowadzenie ruchu samochodo
wego wokół całego placu byłoby 
niebezpieczne. Teraz na Rynku nic 
się nie dzieje, nie ma tu nawet Dni 
Prudnika (dlaczego?), więc nikt nie 
odczuwa różnicy z powodu wprowa

dzenia ruchu samochodowego Drugi 
argument związany jest z trasami 
rowerowymi. Przecież ciągle się o 
nich mówi, a właśnie w ciągu ulicy 
Piastowskiej i Sobieskiego, powinna 
zaistnieć oznakowana ścieżka rowe
rowa bez kolizji z pieszymi i pojazda
mi samochodowymi.

Czytelnik

Kamień 700-lecia Zdrowotne igraszki

W tym roku mieszkańcy Chrzelic obchodzić będą 700 lat istnienia swojej 
miejscowości. Trwałym upamiętnieniem tej rocznicy jest kamień z wyrytym oko
licznościowym napisem i herbem miejscowości (na fotografii). Dobrze, że rocz
nicowe uroczystości zaowocują nie tylko samą imprezą, ale i trwałym śladem w 
lokalnym krajobrazie.

AD

Okazuje się, że Opolski Oddział 
Narodowego Funduszu Zdrowia w 
Opolu stosuje dziwne praktyki świad
czące o bałaganie w prowadzonej 
dokumentacji dotyczącej rejestracji 
przynależności mieszkańców do 
określonych Niepublicznych Za
kładów Opieki Zdrowotnej. W tym 
przypadku sprawa dotyczy Białej. 
Jak poinformował nas jeden z pa
cjentów należących do NZOZ w tej 
miejscowości od lekarza pierwszego 
kontaktu dowiedział się, że został wy
kreślony z listy bialskiego Niepublicz
nego ZOZ. Taką informację otrzymali 
bialscy lekarze od Opolskiego Od
działu NFZ, co pozwala domniemy

Skąd te spóźnienia
Czytelniczka z Głogówka narzeka 

na spóźniające się pociągi. Niestety 
opóźnienia wywołują kolejne, nie
przyjemne dla pasażerów reperkusje, 
np. spóźnienia do pracy. Pracodawcę 
mało obchodzą transportowe proble
my pracownika. Zdarza się również 
tak, że na spóźniony pociąg nie 
czeka kolejny i odjeżdża zgodnie z 
rozkładem jazdy (tak jest w Kędzie- 
rzynie-Koźlu).

wać, że zainteresowany zrezygnował 
ze świadczeń udzielanych w miejscu 
zamieszkania i zgłosił akces przyna
leżności do innego NZOZ. Jakiego? 
- na to pytanie sam zainteresowany 
nie jest w stanie odpowiedzieć, po
nieważ żadnego dokumentu związa
nego z rezygnacją z dotychczasowej 
przynależności do bialskiej placówki 
leczniczej nie podpisywał. Takich 
przypadków jest więcej. Nie znamy 
skali tego zjawiska, ale sprawa jest 
bulwersująca. Opolski Oddział NFZ 
pozbawia samowolnie bez wiedzy 
zainteresowanych ich przynależności 
do zadeklarowanej przez nich pla
cówki leczniczej. Oczywiście sprawa

jest do rozwiązania, wystarczy po
nownie w dotychczasowej placówce, 
w której zainteresowani się leczą 
złożyć deklarację przynależności do 
dotychczasowego lekarza pierwsze
go kontaktu. Cała sprawa ma jednak 
inny aspekt - świadczy dobitnie o 
samowoli urzędników NFZ Stawia 
to jednocześnie takich pacjentów 
w niekorzystnym świetle wobec 
personelu medycznego u któreo° 
dotychczas korzystali ze świadczeń 
leczniczych. Czas najwyższy ukrócić 
te bezprawne praktyki i wierzymy, że 
tak się stanie.

(nok)

Niestety takie spóźnienia mogą 
sprawić, że pasażerów będzie coraz 
mniej, a co za tym idzie lokalne linie 
ulegną likwidacji, na rzecz transportu 
autobusowego lub własnego

Czytelnicy pytają skąd są te spóź
nienia? Przecież obłożenie linii jest 
kilkakrotnie mniejsze niż kiedyś. Tyl
ko zły stan torowiska może spowodo
wać, że pociągi jeżdżą wolniej, ale to 
już uwzględnia rozkład.(red)
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Wnioski na paszporty 
tylko w Opolu

Z dniem 28 sierpnia 2006 roku 
Urząd Miejski w Prudniku zaprze
stanie przyjmowania wniosków na 
paszporty.

Nowy system wydawania polskich 
paszportów musi zostać dostoso
wany do standardów i wymogów 
dotyczących zabezpieczeń i danych 
biometrycznych w paszportach 
wydawanych przez Państwa Człon
kowskie Unii Europejskiej. System 
paszportowy spełniający powyższe 
kryteria zainstalowany będzie tylko w 
oddziale paszportowym'Opolskiego 
.Urzędu Wojewódzkiego w Opolu. 
Przy wydawaniu paszportów biome
trycznych konieczne będzie osobiste 
złożenie wniosku paszportowego 
i odbiór tego dokumentu w Opolu.

W związku z obowiązującymi 
przepisami w zakresie wydawania 
paszportów, Wojewoda Opolski był 
zobowiązany wypowiedzieć umowę 
Gminie Prudnik na prowadzenie za
dania związanego z przyjmowaniem 
i wydawaniem paszportów.

Informujemy, że do dnia 25 sierp
nia 2006 roku można składać jeszcze 
wnioski paszportowe na starych 
zasadach w Urzędzie Miejskim 
w Prudniku pokój Nr 222.

Uprzedzamy, że w niektórych przy
padkach może zaistnieć konieczność 
osobistego odbioru paszportu w 
oddziale paszportowym Opolskiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Opolu.

Dla Środowiskowego Domu 
Samopomocy

Burmistrz Prudnika poinformp- 
wał podczas sesji Rady Miejskiej o 
dofinansowaniu przez Regionalny 
Ośrodek Polityki Społecznej projektu 
Gminy Prudnik dotyczącego zmiany 
sposobu użytkowania pomieszczeń 
strychowych na sale rehabilitacji 
społecznej Środowiskowego Domu 
Samopomocy. Wartość projektu 
wynosi 311 252,05 zł a Gmina otrzy
mała .dofinansowanie w kwocie

152 000,00 zł. Ostateczna wartość 
zadania oraz kwota dofinansowania 
ustalona zostanie w wyniku prze
prowadzenia procedury przetargo
wej. Planowany termin realizacji: 
do października 2006 r. Projekt 
swoim zakresem obejmować będzie 
remont pokrycia dachowego ŚDS, 
adaptację pomieszczeń strychowych 
na sale rehabilitacji społecznej.

INFORMACJA
Urząd Miejski w Prudniku informuje, że na tablicy ogłoszeń 

w Urzędzie Miejskim w Prudniku przy ul. Kościuszki 3 dnia 26 lipca 
2006r. został wywieszony wykaz lokali użytkowych i nieruchomości 
przeznaczonych do sprzedaży.

PKS w Głubczycach Sp. z o.o.

Głogówek

SAMORZĄDOWY
Projekt współfinansowany ze środków 

Kontraktu Wojewódzkiego dla Województwa Opolskiego 
na lata 2005-2006

XI Targi Przedsiębiorczości i Rzemiosła 
INTER - REGION 

Prudnik 15 - 17.09.2006r.

Hala Sportowa OSiR, ul. Łucznicza 1 i na zewnątrz (taras i murawa ).

Organizator: Urząd Miejski w Prudniku

patronat honorowy: patronat medialny:
Marszałek Województwa Opolskiego Tygodnik Prudnicki
Konsul Generalny Republiki Czeskiej w Katowicach TELE - INFO Prudnik
Konsul Generalny Rzeczypospolitej Polskiej w Ostravie NTO

TVP S.A. Opole 
Radio Opole

W programie:
- międzynarodowa konferencja - Europejskie Spotkanie Gospodarcze na temat możliwości współpracy 

w ramach Unii Europejskiej ;
- prezentacja różnorodności branż przemysłu, handlu i usług, w tym: przetwórstwo spożywcze, meblarskie, 

odzieżo we i tekstylne, obuwnicze, budowlane, stolarskie, ceramika użytkowa, firmy turystyczne i agroturystyka, 
stowarzyszenia i regiony, inne:

- koncerty estradowe;
- pokazy sportowe;
- współzawodnictwo o tytuł: „Mister Targów” i „Najlepszy Produkt Targów”.

Uwaga!
Koszt uczestnictwa tylko 15,00 zł netto/m2 + 22% VAT na terenie hali sportowej, na pozostałych 
powierzchniach wystawowych - 5,00 zł -10,00 zł netto/m2 + 22% VAT.
Termin zgłoszeń 19.08.2006r.

Informacji i zgłoszenia przyjmuje Urząd Miejski w Prudniku 
48-200 Prudnik, ul. Kościuszki 3 
tel. 077 4066256, fax. 077 4066228 
www.prudnik.pl

Burmistrz Prudnika 
Zenon Kowalczyk

Rozkład jazdy autobusów
Rozkład ważny od 25.06.2006

Kierunek Przez Godziny odjazdów

Głubczyce 12:34 11ZLP 17:34 15ZP

Głubczyce Kazimierz 06:50 ifgw

Głubczyce Kietlice 11:21 1L 14:36 1 ag 16:06 1 cl

16:36 1 Fw

Głubczyce Lisięcice 05:40 1 Fw 07:06 1 ufs 07:51 1 Fw

09:06 1L 10:161L 12:26 1 Fw

13:26 n 17:26 1 u 18:36 1 Um

19:41 1L 21:26 1UN 22:11 1 Un
Głuchołazy Wierzch 07:50 2 Fwd

Kazimierz 06:20 isw 15:15 1 Sw
Kędzierzyn Koźle DA Gościęcin 06:102FHw 06:302Sw 07:50 2Sw

12:00 2 Fw 13:00 2 Fw 14:20 2 Sw

Kędzierzyn Koźle DA Wróblin 05:00 2 Fw 07:50 2 FHw 08:50 2 Sw

15:30 2 Fw
Kędzierzyn Koźle DA Zwiastowice 05:45 2 Fw 06:40 2 Sw 08:00 2 Sw

09:502Fw 11:002Fw 12:152Fw

15:10 2Fw 16:55 2Sw
Kędzierzyn Koźle dk Zwiastowice 14:00 2 Fwd

Kielce Katowice DA 12:50 2 dp

Kietrz Lisięcice 15:06 1 Fw
Kłodzko 14:15 1 Upn
Krapkowice da. Kornica 14:30 2 Sw
Krapkowice Rozkochów

i '

07:002Sw 08:302Fw 13:152Sw

16:102Sw

Kudowa Zdrój Kłodzko 12:50 1 dp

Mielec Kraków 11:35 2 lip

Nysa Wierzch 08:55 2 Fw

Opole

-

05:04 2 Fw 06:14 2 Fw 07:14 2 Fw

07:34 2 Fw 07:34 2 cl 08:34 2 cl

08:34 2 Fw 09:04 2 UF6 09:34 2 Fw

10:342L 12:142AG 13:142L

14:49 2U 16:04 2CL 16:24 2Fw

17:34 2 Un 19:24 2 Un 20:54 2 Um

Prudnik DA Błażejowice Dolne 04:55 1 Fc 07:00 1 Fc 08:45 1 Fc

12:20 1 Fc 13:50 ifcm 17:10 1 Fmc

19:15 1 Fmc

Prudnik DA Nowy Browiniec 05:05 1 Ftc 07:05 1 FcM 12:30 1 FGc

14:35 1 Sc 15:20 1 Fc 17:50 1 Sc

Prudnik DA Racławice^Śląskie 10:00 1 Fc 15:35 1 Fcm

Prudnik DA Solec 06:20 1 Sc 07:30 i Fc

Prudnik DA Zawada 09:45 1 Sc 15:30 1 Fc

Trawniki 07:302Sw 13:302Sw

Twardawa Rozkochów 14:45 2 Sw

Wrocław Krapkowice da. 07:01 2 1ZLP

Wrocław Opole 11:27 2 5pz

OZNACZENIA KURSÓW:
1 - kursuje w poniedziałki
5 - kursuje w piątki
6 - kursuje w soboty
A - nie kursuje w niedziele i święta
C - kursuje w soboty, niedziele i święta
c - nie kursuje 2.05, 14.08.2007r.
D - nie kursuje 24-26,31 XII, 1 I, w Wielką Sobotę, I i II dz. Wielkanocy 
d - w okresie letnich wakacji kursuje co dziennie 
F - kursuje od poniedziałku do piątku w dni robocze 
G - nie kursuje w okresie wakacji i ferii szkolnych 
H - kursuje w okresie wakacji i ferii szkolnych 
L - nie kursuje w I i II Św. Boż. Nar., Welkanocy i Nowy Rok 
I - nie kursuje 2 stycznia
m - nie kursuje 24 i 31 grudnia
M - pierwszeństwo przejazdu dla posiadaczy biletów miesięcznych 
n - nie kursuje 24.12, 31.12 i w Wielką Sobotę 
P - kurs pośpieszny
S - kursuje w dni nauki szkolnej
t - nłe kursuje od 1.07 do 31.08
U - nie kursuje 25.XII. 1.1, 1-dz. Wielkiej Nocy
w - nie kursuje 2.V, 14.VIII i w piątek po Bożym Ciele
Z - kursuje od 01.10.2006

Tyg0Pff/X
wTaŻOĄ ŚRODĘ

http://www.prudnik.pl
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Pocztówka z wakacji

Dzikie Pola
Przy prastarym szlaku pątni- 

czym do sanktuarium św. Józefa 
(wiodącym od Alei Lipowej przy 
transformatorze wzdłuż rzeki 
Prudnik) właściciel podmokłych 
łęgów nazywanych w XIX wieku 
„Wielkimi Łąkami” (die gros- 
se Wiese) zastosował równie 
prastarą metodę rekultywacji 
prywatnego już terenu. Zamiast 
kosztownej melioracji, budowy 
przepustów i kanałów odwadnia
jących przyjmuje po prostu gruz 
i ziemię z okolicznych wykopów. 
Kilka hektarów bagnistych łąk 
będących dotąd środowiskiem 
łęgowym i ostoją różnych ga
tunków zwierząt (w tym niestety 
komarów) zmieniło się w coś po
średniego między gruzowiskiem, 
powierzchnią Księżyca a Dzikimi 
Polami na Ukrainie znanymi z 
opisów Henryka Sienkiewicza w 
powieści „Ogniem i mieczem”.

Właściciel może zrobić na 
swoim polu nawet klepisko. Ist
nieje jednak cywilizowana forma 
współżycia architektonicznego w 
mieście zwana planem zagospo
darowania przestrzennego. Takie 
widoki, jak na zdjęciach, są dla 
Prudnika normą i standardem, 
więc nikogo nie drażnią. Innego 
zdania są odwiedzający licznie 
cesarsko-królewsko-prymasow
ski gród turyści krajowi i zagra
niczni. Szkoda, że odpowiedzial
ni za gospodarkę'przestrzenną 
i ochronę środowiska urzędnicy 
nie słyszą niepochlebnych uwag

o prasłowiańskim bałaganie i 
estetyce Dzikich Pól.

Być może w planach zago
spodarowania tej części miasta 
obszar ten prezentuje się bajecz
nie kolorowo i optymistycznie. W 
tzw. realu mamy to, co wycinko
wo przedstawiłem na załączo
nych do tekstu fotografiach.

Wzdłuż drogi dojazdowej do 
ogródków działkowych jeszcze 
niedawno była gęsta aleja do
rodnych topoli. W chwili obecnej 
kilkanaście liczących sobie kil
kadziesiąt lat drzew wycięto. Nie 
wiem, jaki był powód trzebieży. 
Znaczna część powalonych pni 
jest zdrowa bez żadnego „ale”.

Prudniccy ekolodzy (jeżeli są 
tacy jeszcze) powinni zapaść się 
ze wstydu w bagniskach Smrod
ki. Park „Przy wodociągach” 
także się kurczy z roku na rok. 
Nowych drzew nikt nie nasadza, 
a stara grabina wymiera w tem
pie wprost proporcjonalnym do 
natężenia ruchu samochodowego 
i samowoli małolatów. W ciągu 
ćwierćwiecza drzewostan cofnął 
się od dróg od kilku do kilkuna
stu metrów. Odległość parku od 
siedziby nadleśnictwa wynosi 
około 50 m. Fakt ten doskonale 
ilustruje prawdziwość powiedze
nia, najciemniej jest pod latarnią, 
choć należy dodać, że formalnie 
park podlega opiece miasta a nie 
nadleśnictwa.

A w parku jak to w polskim par

ku. Komary, muchy, kupy łajna i 
śmieci, zapach moczu i kamieni
sta ziemia. Nic dziwnego, że bar
dziej pociągają nas Dzikie Pola,, 
niż pielęgnowanie drzewostanu i 
poszycia na angielską modłę. 4

Nie było nas, był las. Dziś 
prawdziwych lasów już nie ma. A

my jesteśmy po prostu zwykłymi 
barbarzyńcami przykutymi do 
komputerów i ciągłego świętowa
nia przy byle okazji i bez okazji. 
Festyny słusznie nam się należą 
za lata walki o wolność i demo
krację oraz kapitalizm.

Podobno na drzewach zamiast

liści mieli wisieć komuniści A 
tu ani drzew, ani komunistów. 
Czuwaj!

Andrzej Misiowaty 
Miłośnik krajobrazów i zieleni

Euroregion Pradziad

Szkolenie dla beneficjentów 
Funduszu Mikroprojektów

: INICJATYWA WSPÓLNOTOWA MfflfiEG IIA

GŁOGÓWEK. Ponad 50-ciu słuchaczy 
wzięło udział w szkoleniu w zakresie reali
zacji i rozliczania projektów w ramach „Fun
duszu Mikroprojektów" Inicjatywy Wspól
notowej INTERREG IIIA, przygotowanym 
przez pracowników Biura Euroregionu Pra- 
dziad(20.07). Zasady prawidłowej promocji 
wydarzeń, publikacji i inwestycji omówił 
kierownik biura Radosław Roszkowski. 
Główna Księgowa Iwona Pakuła-lsalska 
przedstawiła zasady sporządzania wniosku 
o płatność oraz przygotowania prawidłowej 
dokumentacji finansowo - księgowej. A 
przypomnieć należy, że liczba przyjętych 
do akceptacji i realizowanych obecnie wnio
sków w ramach „Funduszu Mikroprojektów” 
wynosi 54.(ep)

Ulica Zielonej Zatoki
DĘBINA. Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Białej - Dębina ma nową 

ulicę. Jest nią droga biegnąca od trasy wojewódzkiej do agroturystystycznego 
kompleksu rekreacyjno - wypoczynkowego R.Jurkowskiego. Ta część drogi 
uzyskała nazwę ulicy Zielonej Zatoki.

(n)

ŁATANIE DZIUR
BIAŁA. Kończy się „łatanie” dziur na drogach na terenie bialskiej gminy. 

Ostatnia zima spowodowała znaczne uszkodzenie wielu z nich, co stało się 
prawdziwym utrapieniem dla kierowców. Poza tym na niektórych odcinkach wy
stępowało duże zagrożenie dla bezpieczeństwa zmotoryzowanych.

Mówi bialski burmistrz Arnold Hindera: - Oczywiście przysłowiowe łatanie 
dziur nie zadowala ani nas, ani zmotoryzowanych. Ale dziur na naszych dro
gach, zwłaszcza tych stwarzających potencjalne zagrożenie dla kierowców uby
ło. Najlepszym rozwiązaniem byłoby położenie na wielu odcinkach dróg nowych 
nawierzchni, ale niewielkie środki na ich remonty, którymi dysponuje prudnickie 
starostwo i Wojewódzki Zarząd Dróg w Opolu nie pozwalają na większy zakres 
prac. Przy obecnej mizerii budżetowej musimy zadowolić się cząstkową napra
wą dróg na terenie naszej gminy.

(nok)
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Groził spaleniem pogotowia
Dziurawa droga mogła być 
przyczyną wypadku

Groźny upadek

Skandal w Pogoni
Przez niezapłacone 10 złotych za 
żółte kartki juniorom Pogoni Prud
nik nie będzie dane zagrać w I li
dze.

Skandal - tak jednym słowem warto 
określić postawę kierownictwa piłkar
skiej Pogoni. Przez ich nieudolność 
juniorzy tego klubu w przyszłym sezo
nie nie wystąpią w I lidze. Powód jest 
banalny - niezapłacone 10 złotych za 
dwie żółte kartki, w konsekwencji cze
go zespół ukarano walkowerami i od
jęto punkty. Na finiszu rozgrywek, Po
goni do awansu zabrakło zaledwie 
jednego „oćzka", co oznaczało, że 
szampany mogli otwierać młodzi pił
karze Poloni Głubczyce. To nie pierw
sza tego typu sytuacja, już przed ro
kiem były problemy - mówi czołowy 
piłkarz Pogoni Kamil Olejnik- Mam żal 
do działaczy, zresztą jak każdy z 
nas. Na ten sukces pracowaliśmy 
przez cały sezon. Mogliśmy nie tylko 
zagrać w I lidze, ale także osiągać w 
niej dobre rezultaty. Rozgoryczony 
Olejnik postanowił rozstać się z Pogo
nią, zresztąjak kilku innych zawodni
ków. W najbliższym sezonie występo
wać będzie w pierwszoligowej Poloni 
Pogórze.

Nieletni głuchołazia- 
nin grożąc śmiercią i 
spaleniem pogotowia 
ratunkowego myślał, 
że dobrze się bawi. 
Teraz za swoją bez
myślność odpowie 
przed sądem.

Od czterech miesięcy 
głuchołaskie pogotowie 
ratunkowe nękane było 
anonimowymi telefona
mi. Na początku męż
czyzna dzwoni! do 4 
razy dziennie, chcąc 
sobie z nudów pogadać 
— relacjonuje kierownik 
pogotowia dr Roman 
Zalewski. Potem próbo
wał namówić nas na 
odpłatną sprzedaż le
ków sterydowych, kiedy 
oczywiście odmawiali

Działacze Pogoni nie poczuwają się 
do winy i niechętnie mówią o całej sy
tuacji. Jeden z nich tłumaczył, że kie
rownictwo pracuje społecznie. Stwier
dził też, że sprawy kartek powinien pil
nować również trener oraz sami piłka
rze. Po tym, jak z problemami zdro
wotnymi borykał się Jan Raniszewski 
obowiązki kierownika pełnił w tym cza
sie Bronisław Rektor.

Zapewne jakieś konsekwencje zo
staną wyciągnięte - mówi prezes Po
goni Prudnik Jarosław Kajca. Odpo
wiedzialność spoczywa na całym za
rządzie, łącznie ze mną. Kajca wspo
mniał także o bałaganie, jaki panuje w 
podokręgach. To prawda, było pewne 
zamieszanie, gdyż prowadzący roz
grywki podokręg w Kędzierzynie-Koż- 
lu ukarał najpierw Pogoń odjęciem 12 
punktów, by po interwencji prudniczan 
zwrócić sześć. Nie zmienia to jednak 
faktu, bo kartki nie zostały zapłacone i 
sumienie po ewidentnym skrzywdze
niu młodzieży powinno gryźć „działa
czy” z'Prudnika.

Nie wyobrażam sobie czegoś po
dobnego w moim klubie - komentuje 
całą sytuację trener Sparty Prudnik,

śmy, zaczęły się obelgi i groźby.
W ostatnich tygodniach telefo

nów zaczęło się pojawiać coraz 
więcej. Sprawca ze swojej komór
ki na numer alarmowy potrafił 
dzwonić co kilka minut całymi 
dniami, tym samym blokując nu
mer stwarzał realną sytuację za
grożenia zdrowia i życia osobom 
potrzebującym pomocy. W sumie 
dokonał 5 tysięcy połączeń. Kiedy 
wielokrotnie próbowaliśmy mu tłu
maczyć, że postępuje nagannie i 
gdy poprosiliśmy go, aby przestał, 
to wtedy denerwował się, obrzu
cał nas wulgaryzmami, obelgami 
i zaczął nam grozić nawet śmier
cią i spaleniem pogotowia.

W czasie jednej z rozmów męż
czyzna został poinformowany, że 
o całym zdarzeniu powiadomiono 
policję. Nie zrobiło to na nim jed
nak większego wrażenia.

Po skrzętnych działaniach Ko

radny miejski Mariusz Półchłopek - W 
porównaniu z rokiem ubiegłym Pogoń 
otrzymała z miasta o 13 tysięcy 
większą dotację, z przeznaczeniem 
właśnie na występy juniorów 
w I lidze.

Czy prezes Pogoni Jarosław Kajca pokaże słabym działaczom czerwoną kartkę, bo 
z pewnością nie takich osób potrzeba w pracy z młodzieżą

mendy Wojewódzkiej Policji w 
Opolu sprawca został zatrzymany 
we własnym domu w obecności 
rodziców. Okazał się nim 17-latek, 
który odpowie przed sądem jako 
osoba dorosła.

Sprawę prowadzi Prokuratura 
Rejonowa w Prudniku. Według 
słów prokuratora Jacka Płaczka, 
nie możemy się spodziewać do
tkliwej kary, ewentualnie wyroku 
pozbawienia wolności w zawie
szeniu. Zagrożenie było niewiel
kie. Co innego, gdy dzwoniący na 
przykład informuje o podłożonej 
bombie.

Decyzją prokuratury, 17-latek 
będzie musiał przeprosić za swój 
głupi czyn na łamach gazety lo
kalnej.

(nadia)

Postawę działaczy Pogoni skrytyko
wał także w ostatniej rozmowie z „TP" 
członek zarządu Województwa Opol
skiego Edward Cybulka.

Paweł

W szpitalnym oddziale zakończyła 
się dla obywatelki Czech wycieczka 
rowerowa po ziemi prudnickiej. Do 
zdarzenia doszło w środę, 26 lipca na 
trasie Dębowiec-Wieszczyna. Na pro
stym odcinku kobieta nagle straciła 
panowanie nad rowerem i uderzyłą 
twarzą w nawierzchnię jezdni. Ofiara 
wypadku trafiał najpierw do Prudnic
kiego Centrum Medycznego, po czym 
przewieziono ją do Opola. Tam się 
okazało, że kobieta ma złamaną kość 
szczękową, rozległe otarcia skóry 
twarzy i kończyn oraz podejrzewany 
jest krwiak wewnątrzczaszkowy.

Przyczyną wypadku mogły być 
ubytki w jezdni. Czynności wyjaśniaja.- 
ce prowadzi KPP w Prudniku.

Damian WICHER

Śladem naszych 
artykułów

Niech zrobi 
drogę

Julian Serafin (kandydat na sta
nowisko burmistrza Prudnika):

Tak się składa, że wiele w Prudniku 
wychodziłem rzeczy. Między inni na 
zebraniu w Szybowicach mieszkańcy 
zwrócili się do mnie z prośbą, abym 
spowodował remont dziurawej drogi. I 
ja tę sprawę wychodziłem. Zacząłem 
od pana starosty, dyrektora Zarządu 
Dróg Powiatowych, ale nie przyniosło 
to na początku pożądanego efektu. W 
tej chwili droga jest już wykonaną, 
wprawdzie zabrakło jeszcze 30 me
trów, ale droga jest zrobiona.

Odnosząc się do tego, co pan Ćy- 
bulka powiedział w wywiadzie, że inni 
kandydaci na stanowisko burmistrza 
Prudnika niewiele działają to jest to 
nieprawda. Ja mogę powiedzieć, że 
wychodziłem tę drogę i w takim razie 
proponuję, aby pan Edward Cybulka - 
jeśli mówi, że posiada taką moc i de
cyduje o pewnych sprawach - niech 
spowoduje, żeby zostały załatane 
dziury na drodze od Rudziczki, po
przez Mieszkowice aż do Szybowic, i 
tylko tyle.

(red)

Interwencja

Najładniejsza zagroda
Dziewiętnaście zagród z pięciu wsi - z Łąki 

Prudnickiej, Mieszkowic, Szybowic, Rudziczki i 
Niemysłowic wzięło udział w tegorocznym kon
kursie na „Najładniejszą zagrodę wiejską”, który 
niezmiennie prowadzony jest w dwóch katego
riach - gospodarstwo rolne i nieruchomość. 
Wszyscy uczestnicy lustrowani byli przez komi
sję w minioną środę, 26 lipca. Rozstrzygnięcia, 
jakie zapadły po ostatecznym głosowaniu poda
my w jednym z najbliższych numerów. Wręczę- ; 
nie nagród odbędzie się podczas Dożynek Gmin- { 
nych w Niemysłowicach. Za tydzień pokażemy 
fotografie „objazdu” gminy.

DW

Pisk
dystrybutorów

Przez ten pisk nie można wytrzy
mać - mówi mieszkanka Prudnika z 
ulicy Wojska Polskiego. Kobieta ma 
na myśli stację paliw przy ulicy Dą
browskiego, a konkretnie dźwięk, któ
ry wydaje dystrybutor, jej zdaniem 
uprzykrzający życie wielu prudnicza- 
nom tego rejonu. Nie dość, że jezdnia 
jest wyłożona kostką brukową, to 
jeszcze ten dystrybutor.

DW

SZKOŁA JĘZYKÓW
lU
♦ angielski
* niemiecki 
« francuski

BIS
♦ 3-miesięczny intensywny 

kurs języka angielskiego 
i niemieckiego
dla początkujących

♦ kursy przygotowawcze 
do matury

Zapisy i informacje 
od sierpnia 2006 r. 

poniedziałek - piątek 
w godzinach 13.00 -18.00 
Prudnik, ul. Piastowska 52

tel.077436-22-33
0513516480
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U TURYSTYKA

Warto zatrzymać się w Prudniku

Turysta przypadkowy
»

Wakacje to dobry okres, by porozmawiać o turystyce na ziemi prudnickiej. Jesteśmy w takiej strefie klimatycznej, że to właśnie w lipcu i sierpniu naj
częściej bierzemy urlopy i wypoczywamy w sposób dla nas najlepszy lub taki, który uwzględnia zasobność naszych kieszeni.
Niestety w czasie kanikuły ziemia prudnicka tylko w niewielkim zakresie notuje napływ turystów. Niektórzy twierdzą nawet, że w lipcu i sierpniu liczba 
mieszkańców powiatu prudnickiego zmniejsza się, ponieważ ludzie wyjeżdżają, natomiast nikt nie przyjeżdża.
Mimo wszystko na prudnickim Rynku dość często spotkać można grupy turystów, młodych kolonistów z Pokrzywnej i Jarnołtówka. Co jakiś czas za
trzymują się na Rynkach Prudnika, Białej i Głogówka autokary z niemieckimi turystami, jest również nieco samochodów na „obcych” blachach, a ich 
pasażerowie, wyposażeni w mapy sprawiają wrażenie gości szukających atrakcji - muzeów, zabytków, albo nawet drezyn.
Tekst, który zamieszczamy poniżej dotyczy sprawy, o której mówiono od czasu rozpoczęcia budowy północnej obwodnicy Prudnika. Problem poruszo
no również podczas niedawnej sesji Rady Miejskiej, co świadczy o tym, że powoli zaczynamy sobie zdawać sprawę, że nie warto ignorować naszych 
tytułowych „przypadkowych turystów”, którzy również chętnie zajrzą do Prudnika, jeśli tylko znajdą ku temu pretekst. O tym właśnie jest poniższy 
tekst.

„Turysta przypadkowy", takie 
pojęcie nie istnieje w geografii tu
rystycznej, choć z wielu względów 
powinno zaistnieć. Ów podróżnik 
to człowiek, który zatrzymuje się w 
pewnym miejscu, w celu zwiedzenia 
go, choć naprawdę pierwotnie nie 
było to jego zamiarem. Pytanie brzmi, 
co go do tego skłoniło. Odpowiedz 
jest prosta. Zobaczył wielką i piękną, 
reklamę przy drodze, którą, akurat 
jechał. Prudnik wraz z wybudowa
niem północnej obwodnicy oddalił się 
od tradycyjnej trasy sudeckiej, czyli 
szlaku, którym mieszkańcy okolic 
Gliwic, Bytomia i Katowic jechali w 
kierunku Kłodzka. Kierowcy nie jadą 
już ul. Kolejową, ale omijają, miasto 
z daleka. Co więcej, nie widzą, już 
przepięknej panoramy wież Prudnika 
na tle Gór Opawskich. Oczywiście 
nie oznacza to, że neguje powstanie 
obwodnic Prudnika i Lubrzy, z których 
można się tylko cieszyć, ale nowa 
sytuacja zobowiązuje do podjęcia 
pewnych kroków w celu zachęcenia 
turystów do zajrzenia do centrum 
miasta. O tym, że przydrożna reklama 
jest bardzo ważna można przekonać 
się kilkadziesiąt kilometrów dalej, na 
terenie Kotliny Kłodzkiej, gdzie turysta 
wprost „zalewany” jest wszelkiego 
rodzaju znakami, kierunkowskazami i 
tablicami zachęcającymi do zjechania 
z drogi. Daleko nam do atrakcyjności 
okolic Kłodzka, ale nawet Prudnik jest 
w stanie zaoferować pewne „produkty 
turystyczne”, na które może połako
mić siępodróżnik Poza tym w rejonie 
Kłodzka i Wałbrzycha nie zawsze 
zachęca się do zwiedzania szałowych 
atrakcji. Z wieloma z nich mogłaby 
konkurować prudnicka starówka, ofe
rująca „jedynie” możliwość obejrzenia 
zabytków. Najsolidniejszymi akcen
tami prudnickiej promocji są dwa 
elementy. Pierwszy to sanktuarium 
św. Józefa w Prudniku Lesie, czyli

Widząc taki drogowskaz łatwo odnieść wrażenie, że jest się już w Głuchołazach (rondo przy ciepłowni i obwodnicy Prudnika)

miejsce, w którym więziony był Pry
mas Tysiąclecia. Wytrawnego turysty 
nie trzeba dwa razy zapraszać do 
odwiedzenia takiego miejsca. Drugi 
element związany jest z określony
mi dniami w roku, czyli zachęcenie 
do odwiedzenia miasta ze względu 
na specjalnie atrakcyjną imprezę. 
Prudnik może zaoferować dwa takie 
wydarzenia: pierwsze to polsko-cze
ska Wystawa Twórców Ludowych i 
Rzemiosła Artystycznego, impreza 
kusząca i atrakcyjna dla turysty, dru
gie to PTTK-owski Rajd Maluchów 
- jedyna w swoim rodzaju familijna 
impreza dla wszystkich o charakterze 
turystycznym. Oczywiście nie zapomi
namy o Targach Przedsiębiorczości 
i Rzemiosła INTER-REGION, które 
choć również powinny być wspomi
nane przy każdej okazji, to jednak

ich charakter jest nieco inny i raczej 
nie są skierowane bezpośrednio do 
zrelaksowanego turysty. Prudnik to 
również Muzeum Ziemi Prudnickiej, 
miejsce, którego jednym z głównym 
celów jest uatrakcyjnienie pobytu w 
mieście turysty, poprzez pokazanie 
ciekawej ekspozycji. Nie bez powodu 
wymieniłem tutaj zaledwie kilka, moim 
zdaniem najważniejszych atrakcji 
Prudnika. One, bowiem powinny być 
pokazane przy obwodnicy miasta, aby 
zachęcać do zwiedzenia Prudnika, a 
tam również innych atrakcji (a, że z 
tej okazji wstąpi również do paru skle
pów to sama korzyść dla prudniczan). 
Jeszcze raz wrócę do przykładu Kotli
ny Kłodzkiej. W ostatnim okresie po
stawiono tam przy drogach jednolite 
oznakowanie atrakcji turystycznych w 
postaci planszy o różnych rozmiarach,

na których za pomocą piktogramów 
lub prostych rysunków prezentuje 
się dane miejsce (biało-brązowe). 
Wyglądają one ładnie, estetycznie i 
są, czytelne. 0 dziwo znaki takie są 
również w Nysie! Tam zachęcają do 
zobaczenia „katedry", twierdzy i jezio
ra. Jedynie pomysł z twierdzą może 
wydawać sie nieco dziwny, bo jak na 
razie nie przystosowano resztek pru
skich fortyfikacji do zwiedzania. Może 
ktoś z czytelników wie, kto odpowiada 
za ustawianie tych tablic? Nie mniej 
jednak sami możemy zadbać o odpo
wiednią reklamę naszego grodu, sami 
to znaczy wybrane przez nas władze 
gminne, które mówiły o tym podczas 
sesji Rady Miejskiej. Wspomniana 
już Nysa postawiła ogromne bilbordy 
reklamujące „Twierdze Nysa” oraz 
„Riwierę Nyską'.

Na koniec jeszcze jedna sprawa, 
trochę zabawna, ale aż nazbyt poka
zująca problem „przydrożnej promocji 
Prudnika”. Niedawno rozmawialiśmy 
z kierowcą, który błąkał się po Prud
niku myśląc, że jest w Głuchołazach 
(szukał zdrojowej części miasta)! 
Wszystko za sprawą, teoretycznie po
prawnych, ale praktycznie mylących 
drogowych znaków informacyjnych. 
Przy obu prudnickich rondach, przy 
obwodnicy znajdują się duże kierun
kowskazy. Na każdym z nich zawsze 
pod napisem „Głuchołazy" jest biały 
napis „Centrum”. Oba wyrazy nie są, 
oddzielone od siebie linią i sugerują 
kierowcy, iż znak wskazuje, gdzie jest 
centrum Głuchołaz, a skoro „centrum" 
to znaczy, że już jest w tych Głucho
łazach. Zdaniem drogowców sprawę 
załatwiają, ustawione nieco wcześniej 
na drodze małe, zielone znaki drogo
we „Prudnik", wskazujące, że właśnie 
wjechało się do Prudnika, a więc 
określenie „centrum” dotyczy miasta, 
w którym się znajdujemy. Kierowca 
który w porę nie dostrzeże owych 
znaków może myśleć, że jest już w 
Głuchołazach. Ustawiona przy ul. Po
wstańców Śląskich tablica z herbem 
Prudnika może tylko wzbudzić kolejne 
wątpliwości. Miejscowi nie zwracają, 
uwagi na tę sprawę, ale przyjezdni.. 
Tym bardziej, więc należy oczarować 
przejezdnych wielkimi bilbordami 
informującymi, że Prudnik to naj
piękniejsze miejsce na Ziemi. Warto 
również pomyśleć o reklamie przy 
zjazdach z autostrady A4. A może 
tą sprawą zajmie się już samorząd 
powiatowy z myślą, o atrakcjach całej 
ziemi prudnickiej, zwłaszcza Głogów
ka - miasta króla Jana Kazimierza?

Andrzej Dereń

Atrakcyjny Prudnik
Na jednej z ostatnich sesji Rady 

Miejskiej w Prudniku radny Radosław 
Roszkowski poruszył sprawę umiesz
czenia przy północnej obwodnicy 
Prudnika tablic informacyjnych mó
wiących o atrakcjach turystycznych 
naszego miasta. Tablice miałyby 
zachęcać przejeżdżających obok 
Prudnika kierowców do wstąpienia i 
krótkiego zwiedzenia. W sytuacji, gdy 
przejeżdżającego obwodnicą nie „za
czepia” żadna informacja trudno liczyć 
na jakiekolwiek zainteresowanie.

Odpowiadając na powyższe pytanie 
Jerzy Stępień naczelnik Wydziału 
Gospodarki Przestrzennej Promocji 
i Rozwoju Gminy stwierdził, że rzecz 
warta jest wykonania, robiono już 
nawet do tego przymiarki, wymaga 
to jednak inwestycji. Trzeba wejść na 
teren nie należący do gminy (kupno, 
dzierżawa), zainstalować tablice 
zgodne z przepisami i do tego dużych 
rozmiarów, tak aby były czytelne z 
drogi oraz estetyczne, żeby zachę
cały a nie zniechęcały do wjazdu do 
miasta. Będą więc nie tak małe znowu

koszty. Padła propozycja aby zadanie 
wprowadzić do przyszłorocznego bu
dżetu. Oczywiście pomysł jest bardzo 
dobry i z punktu widzenia gminy nie
zbędny wręcz do wykonania.

Na razie jedyną atrakcją, do jakiej 
zachęca tablica przed Prudnikiem 
jest... supermarket. Poza tym mamy 
kierunkowskazy do Nysy, Opola, Kę- 
dzierzyna-Koźla i Gliwic, Prudnik dla 
przejezdnych nie istnieje.

Pozostaje jeszcze sprawa uzgod
nienia, co miałoby się znaleźć na po
wyższych tablicach, czyli jakie mamy 
w Prudniku atrakcje turystyczne. W 
pierwszej kolejności wymieniane są: 
sanktuarium św. Józefa w Prudniku- 
Lesie z miejscem uwięzienia Prymasa 
Tysiąclecia, Muzeum Ziemi Prud
nickiej (tutaj bardzo dobrze byłoby 
umieścić planowaną ekspozycję geo
logiczną Gór Opawskich, zachęcającą 
do wstąpienia do Prudnika turystów z 
doliny Złotego Potoku), Rynek z oka
załym ratuszem.

(g)

Schronisko będzie miało
nowego dzierżawcę

Górski Dom Turysty PTTK „Pod 
Kopą Biskupią”, popularnie zwany 
schroniskiem będzie miał nowego 
dzierżawcę. Ogłoszenie o dzierżawie 
obiektu opublikował jego właściciel - 
wrocławski oddział PTTK, który przyj
muje oferty do 29 września br.

Rozstrzygnięcie konkursu zaplano
wano na 5 października. Bliższe in
formacje dotyczące konkursu można 
uzyskać pod numerem telefonu 071 
34 45 349.

Byłoby wspaniale, gdyby dzierżaw
cą obiektu, którego historia jest ściśle 
związana z Prudnikiem, był mieszka
niec naszego powiatu. To marzenie 
wielu prudrfickich turystów.

Przypomnijmy, że obiekt pod Kopą 
jest jedynym górskim schroniskiem w 
województwie opolskim.

AD
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CHRZELICE. W czerwcu br. 
Rada Miejska - o czym już informo
waliśmy na naszych łamach - wyra
ziła zgodę na zakup od Lasów Pań
stwowych zespołu parkowo - pała
cowego w Chrzelicach. Bialskie 
władze zamierzały po kupnie parku 
i ruin zabytkowego zamku przeka
zać ten teren do zagospodarowania 
przez lokalne Stowarzyszenie „Od
nowy Wsi". Cena zakupu miała wy
nieść 11.900 zł. W tej sprawie ogło

Głogówek. Głogówecka jednostka 
OSP otrzymała niedawno samochód 
ratownictwa drogowego (volkswagen 
T4 Transporter). Poprzednio wykorzy
stywano do tych celów samochód 
mercedes (dawniej służący jako karet
ka pogotowia). Decyzją zarządu Miej
sko Gminnego OSP stary samochód 
postanowiono przekazać jednostce 
we Wróblinie. We wtorek 20 lipca br. 
odbyło się uroczyste przekazanie sa
mochodu.

szony został przez dotychczasowe
go właściciela - Lasy Państwowe 
przetarg, który został rozstrzygnięty 
16 lipca br. Okazało się jeden z ofe
rentów zaproponował wyższą cenę i 
on zostanie gospodarzem parku i 
zamkowych ruin. Jest nim jeden z 
mieszkańców Opola.

Mówi burmistrz Arnold Hindera: 
- Stało się inaczej niż sądziliśmy, 
liczyliśmy bowiem na to, że to gmi
na zostanie właścicielem terenu.
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Tydzień wcześniej auto zostało od
dane druhom z wróblińskiej jednostki 
do sprawdzenia i przetestowania. Na
leży zaznaczyć, że będzie to pierwszy 
samochód w ponad stuletniej historii 
OSP Wróblin.

Przekazania dokonał Prezes Zarzą
du MG dh Józef Skiba, a odbioru do
konał Prezes OSP Wróblin Krzysztof 
Barton. Prezes Skiba życzył udanych 
akcji, ale zaznaczył, że chciałby, aby 
było ich jak najmniej!

Nie znamy zamierzeń nabywcy 
chrzelickiego parku i ruin zamko
wych, ale sądzimy, że ma on okre
ślone plany zagospodarowania te
renu. Może się okazać, że nowy 
właściciel zainwestuje w uporząd
kowanie terenu i będą to działania 
które spotkają się z naszą apro
batą i akceptacją lokalnej społecz
ności.

(nok)

Wprawdzie jednostka OSP z 
Wróblina nie jest angażowana zbyt 
często do pożarów i zdarzeń na 
drogach (to dobrze!), ale mając taki 
sprzęt możemy mieć pewność, że 
pomoc w takich przypadkach przyj
dzie wcześniej!

(j)

WRÓBLIN.W tym roku dożynki w 
gminie Głogówek odbędą się 27 sierp
nia we Wróblinie. Cała wioska przygo
towuje się do tej uroczystości.

Trwają prace porządkowe obok 
miejscowego stawu, następnie poło
żony zostanie tam chodnik i nowa na
wierzchnia na drodze. Od półroku 
trwają prace przy budowie koron żniw
nych. Zrobić trzeba jedną wielką koro
nę, którą będzie się szczyciła cała 
wioska, ale również zaplanowano wy
konanie dziesięciu mniejszych koron,

WiK PRZEJĄŁ KOMUNALKĘ
BIAŁA. Od sierpnia br. bialska 

spółka „Wodociągi i Kanalizacja" 
przejęła gospodarkę mieszkaniowymi 
zasobami komunalnymi. W tej spra
wie ogłoszony był przetarg, ponieważ 
dotychczasowa spółka komunalna 
„Kombud” w Białej znajduje się w 
stanie likwidacji. W br. „WiK” przejął 
od „Kombudu” - również w ramach 
przetargu - utrzymanie zieleni miej
skiej, sprzątanie ulic i chodników oraz 
inne zadania będące dotychczas w

W Interwencja

POTRZEBNY REMONT
Mieszkańcy budynku przy ul. Szkol

nej 3 w Białej od lat nie mogą dopro
sić się zarządcy budynku remontu 
klatki schodowej. Jej wygląd jest rze
czywiście fatalny, co widać na zdjęciu. 
Najprawdopodobniej za rok minie jubi
leusz pięćdziesięciolecia - to jest cza
su jaki minie od ostatniego malowania 
klatki schodowej w tym budynku. Po
malowania wymagają ściany, sufity, 
drewniane elementy schodów. Przy
dałaby się nowa trwała wykładzina na 
drewnianych schodach. Lokatorzy by
liby gotowi we własnym zakresie wy
konać prace malarskie, pod warun
kiem, że przydzielone zostaną im nie
zbędne materiały - farby olejne i emul
syjne. Sprawa się nieco komplikuje, 
ponieważ spółka „Kombud" zarządza
jąca dotychczas mieniem komunal
nym już nie istnieje, a jeden z lokato

które otrzymają najważniejsi goście. 
W pracach odbywających się w gara
żu p. Eryki Gocz, czynnie uczest
niczą: Eryka Barton, Brygida Barton. 
Urszula Barnard, Urszula Kurspiot i 
syn p. Gocz Waldemar.

Wszyscy mieszkańcy Wróblina 
wierzą, że dożynki będą udane. Sami 
dają z siebie wszystko, a wierzą, że 
władze także wywiążą się z obietnic.

0)

gestii likwidowanej spółki. Celem sku
pienia w jednej spółce wszystkich 
spraw dotyczących spraw komunal
nych w mieście ma na celu poprawę 
gospodarowania, obniżki kosztów wła
snych oraz dysponowanie większym 
potencjałem finansowo - materiało
wym, co pozwoli na realizację zadań 
inwestycyjnych i stworzy możliwość 
pozyskiwania na ten cel środków unij
nych.

(n)

rów wykupił mieszkanie na własność. 
Dlatego też budynek administrowany 
jest przez bialski urząd miejski. Ro
man Semerga ze spółki „Wodociągi i 
Kanalizacja”, która przejęła ostatnio 
prowadzenie spraw komunalnych, wy
jaśnił nam, że prawdopodobnie istnie
je możliwość porozumienia się z loka
torami budynku. Gotowi jesteśmy do 
zakupienia i przekazania mieszkań
com niezbędnych materiałów na od
nowienie klatki schodowej - powie
dział R.Semerga - jeśli wyrażą chęć 
wykonania prac we własnym zakre
sie.

Okazuje się więc, że to co było nie
możliwe dla „Kombudu” staje się moż
liwe obecnie. Wystarczy odrobina do
brej woli i zrozumienia.

(n)



< t a? . '■ i <* -

03773 pimhw/W/

F O
Pogotowia

Ratunkowe 999,077 406-8305 
Straż Pożarna 998,077 436-32-01 
Policja 997,077 406-88-03 
Energetyczne 991
Gazowe 992
Wodno-Kanalizacyjne 994 
» Prudnik 077 4362656 
» Głogówek 077 437-35-78 
Drogowe 981 
Opiekuńcze 077 4745445 
Straż Miejska 077 40662-42 
Telefon alarmowy 112

Nocna i świąteczna pomoc lekarska
ul. Nyska Ł tel. 077 4362666

Apteki

dyżury w porze nocnej, w niedziele, święta i inne 
dni wolne od pracy

Środa (26.07.) - wtorek (1.08.)

:: PRUDNIK
(zmiana dyżuru w piątek o godz. 19.00)

ŚR, CZ.PT

Apteka o.o. Bonifratrów
ul. Piastowska 8, tei. 077 4362653

PT, SO, NI, PN, WT
Apteka prywatna
Rynek 14, tel. 077 436-38-55

:: GŁOGÓWEK
(zmiana dyżuru w poniedziałek o godz. 8.00)

ŚR, CZ, PT, SO. NI, PN

Apteka Nowa „M&TSchmktt"
ul. Mickiewicza 19, tel. 077 437-34-75

PN.WT
Apteka „Crategus"
ul. Zamkowa 1, tel. 077 437-37-96

:: BIAŁA
(zmiana dyżuru w czwartek o godz. 8.00)

ŚR, CZ, PT, SO, NI, PN, WT
Apteka Im. św. Kamila
Rynek 14, tel. 077 438-71-21

:: ŁĄCZNIK
(pogotowie pracy rozpoczyna się 
od godziny 16.00)

Apteka
ul. Skowrońskiego 4, tel. 07743763-68.

:: KORFANTÓW

Apteka „Aloes"
ul. Wyzwolenia 16, tel. 077431-9627

:: STRZELECZKI

Apteka „Sub-Sole"
ul. Prudnicka 43, tel. 0774668206

:: WALCE

Apteka
ul. Mickiewicza 7, tel. 07746601-23;

Starostwo Powiatowe 
w Prudniku
ul. Kościuszki 76,
sekretariat 077406-81-80 
fax:077406-81-90

Wydział Komunikacji i Transportu
- prawa jazdy 077 438 05 20
- rejestracja pojazdów 077 406 8210
- naczelnik 077 406 82 05

Wydziały poza siedzibą:
Geodezji, Kartografii, Katastru i Gospodarki 
Nieruchomościami oraz Powiatowy Ośrodek 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej 
-ul. Parkowa 10,
tel. 077 4362210 i 077 4363048;

Powiatowy Urząd Pracy
ul. Jagiellońska 21, tel. 0774362304;

Biuro Bezpłatnej 
Pomocy Prawnej
Punkt Porad Prawnych:
Prudnik. Plac Wolności 4/1 
Czynne: sobota 9.00 -14.00 
W lipcu i sierpniu - przerwa (dyżury;29.07. i 
18.08)

Ważne telefony

A T O

:: PRUDNIK

Polic|a 077 4068803,07.7 4068804 
Informacja PKP 077 437-6694 
Informacja PKS 077 43621-15 
Urząd Miejski, ul. Kościuszki 3, 
um@prudnik.pl, 0774066200 (centrala) 
Urząd Skarbowy 
ul. Kopernika la, 077 4369900 
Prudnicki Ośrodek Kultury 077 43633-96 
Muzeum Ziemi Prudnickiej 077 4068060 
Biblioteka Miejsko-Gminna 077 43627-60 
Wojewódzka Biblioteka 
Pedagogiczna 077 4362703 
Urząd Pocztowy 077 4068665 
Ośrodek Pomocy Społecznej 077 40670-38 
Postój TAXI077 43609-19

:: BIAŁA

Urząd Miejski, Rynek 10,077 4387652
Policja 077 4387160
Straż Pożarna 077 43639-40
Ośrodek Pomocy Społecznej 077 43871-40
Ośrodek Kultury 077 4387626

:: GŁOGÓWEK

Urząd Miejski Rynek,
077 437-3589,077 4069900 
Ośrodek Pomocy Społecznej 077 437-3668 
Dom Kultury, ul. Batorego 8,077 4069140 
Biblioteka, 077 40691-30
Zycie Głogówka, 077 4069142

:: LUBRZA

Urząd Gminy uL Wolności 73,077 4376266 
Ośrodek Pomocy Społecznej 077 43762-10 
Ośrodek Kultury 077 43762-21

:: KORFANTÓW

UtządMiejskl Rynek 4,077 431-9626 
Policja 077 431-9007 
Straż Pożarna 077 431-9680 
Ośrodek Kultury Rynek 10,077 431-9634

:: STRZELECZKI

Urząd Gminy Rynek 4,077 4668165 
Ośrodek Kultury 077 4669696

:: WALCE

Urząd Gminy
ul. Mickiewicza 18,0774660981
Ośrodek Kultury
ul. Opolska 23a, 077 46601-13

Służba Zdrowia

:: PRUDNIK

Prudnickie Centrum Medyczne
ul. Szpitalna 14,077 4067885
Szpital ul. Piastowska 64,077 4067800 
Przychodnia Lekarska „OPTIMA" 
ul. Nyska 1,077 4362666 
ul. Ogrodowa 2a. 077 4366366 
Przychodnia Lekarska „MEDICUS”
077 4362625; 077 4363606; 077 4362463 
Med-Ewa ul. Kościuszki 15,077 43691-11 
Centrum Stomatologiczne 
077 4363767 (kartoteka),
077 4363627 (chirurgia)
Ortodonta. Stomatolog. Chirurg 
ul. Piastowska 28,077 4364635 
Przychodnia Pu Imonologlczno-Alergologiczna 
ui. Piastowska 14,077 4367602

z BIAŁA

Szpital ul. Moniuszki 8,077 4387633
Przychodnia Lekarska
ul. Moniuszki 3,077 4387610
Medyk SC w Łączniku,
ul. Świerczewskiego 16,077 43763-27

:: GŁOGÓWEK

Szpital ul. Konopnickiej 2,077 437-3367
Przychodnia Rejonowa
al. Lipowa 6a,077 4378369
Wiejski Ośrodek Zdrowia
Racławice Śl. ul. Kościelna 6,077 4376588

z KORFANTÓW

Szpital ul. Wyzwolenia 11,077 431-9642 
Korf-Medlca, ul. 3 Maja 7,077 431-9656

z STRZELECZKI

Ośrodek Zdrowia
ul. Sienkiewicza 27,077 46681-17

z WALCE

Ośrodek Zdrowia ul. Zamkowa 85, 
077 46601-11

Odchodzi z Prudnika
ksiądz Tomasz

Aby dzielić, pomnażać i służyć
Taki to już los wikariuszy, którzy 

przychodzą do Prudnika; dzielą się 
z nami tym, co zdobyli w czasie 
studiów teologicznych, pomnażając 
swoje doświadczenie - uczestnicząc 
różnie w życiu parafii, a potem wy
jeżdżają do innych miejscowości, aby 
skuteczniej służyć Bogu i ludziom.

Właściwie, prawie co rok, żegnamy 
kogoś i witamy. Nikogo to już nie dzi
wi, bo spod ręki naszego proboszcza 
ks. dra Stanisława Bogaczewicza 
wychodzą młodzi księża z dużym ba
gażem doświadczeń i umiejętności.

Tak, więc przyszło nam w tym roku 
pożeganć ks. Tomasza SKOWRONA, 
który przybył tu jako diakon w 2002 
roku i pozostał, służąc parafii pw. św. 
Michała Archanioła swoją energią, 
młodością i dużym zaangażowaniem 
w pracy z młodzieżą.

Urodził się w Świerczowie (woj. 
opolskie) i już od najmłodszych lat 
pociągała go służba ołtarza, zwłasz
cza, że wyróżniał się tam wujek 
Krzysiek, który wprowadził go do 
ministrantury.

Lubiał śpiewać, ćwiczyć grę na 
gitarze więc w wieku 16 lat chodził na 
pielgrzymki z grupą opolską. Wytwo
rzyła się wtedy owa więź przyjaźni, 
przygody, wędrowania, a to rozwijało 
w nim i umacniało głębsze przeży
cia religijne. Po ukończeniu Liceum 
Zawodowego w Opolu zastanawiał 
się nad studiami. Ojciec z branży 
budowlanej, pragnął, aby syn studio
wał architekturę, bo to gwarantowało 
bezpieczną przyszłość. Trzeba się 
więc było zdecydować jakie podjąć 
studia. Mógł studiować na Politechni
ce Wrocławskiej w zakresie renowacji 
zabytków ale głos wewnętrzny pod
powiadał, aby zwrócić się w stronę 
teologii. Postanowił zapoznać się z 
dokumentacją i warunkami studiów 
na Wydziale Teologii na Uniwersyte
cie Opolskim.

Wszak doświadczenie ministrarial- 
ne i pielgrzymkowe zaczęły działać. 
Wszedł i był to impuls chwili, a może 
powołanie? Tutaj chciał zostać, 
chociaż seminarium duchowne było 
wówczas w Nysie. Tak więc błogo
sławiony przez umiłowaną babcię i 
mamę podjął studia teologiczne, któ
rych ojciec nie akceptował. Atmosfera 
pobytu w seminarium oraz zaangażo
wanie i rozwój duchowy ks. Tomasza 
wpłynęły na to, że w 2002 r. otrzymał 
święcenia i został księdzem.

Do Prudnika trafił z woli biskupa i 
odtąd już go pamiętamy, bo uczestni
czyliśmy we mszy prymicyjnej. Moż
na powiedzieć, że miał ks. Tomasz 
szczęście, gdyż zespół młodych 
wikariuszy jak: ks. Paweł, ks. Adam 
sprzyjał kształtowaniu się jego po

staw emocjonalnych i społecznych. 
Bardzo ceni opiekę duszpasterską i 
doświadczenia dra ks. Stanisława Bo
gaczewicza - naszego proboszcza, 
który z miejsca polecił mu redagowa
nie gazetki parafialnej: „Wspólnota" 
z racji operatywności komputerowej, 
opieką nad młodzieżą, prowadzenie 
pielgrzymek, zdobywanie doświad
czeń administracyjnych przez dyżury 
w kancelarii parafialnej, a wszystko 
to kształtowało osobowość młodego 
księdza, który ma teraz 31 lat.

Od początku pobytu w Prudniku 
uczył religii w Publicznym Gimnazjum 
nr 1 im. Kardynała Stefana Wyszyń
skiego. Lubi tę pracę, twierdząc, 
że młodzież bywa czasem trudna 
ale nie jest zła i trzeba się starać ją 
rozumieć, pomagać, lubić. Praca z 
młodzieżą na różnych płaszczyznach 
jest dużym doświadczeniem ale 
pomagają w niej przeżycia własnej 
młodości.

Często widzieliśmy ks. Tomasza

z gitarą na wycieczkach, pielgrzym
kach, spotkaniach. Z grupą emery
tów, dzieci z „CARITAS-u”, a przecież 
nauczył się tego sam i lubi to robić

W seminarium grywał na organach 
ale to go mniej pociąga. W Prudniku 
przejął po ks. Leszku zespół „Jchtis”, 
który gra na różnych instrumentach 
akustycznych. W tym jest też grupa 
wokalna „Schola", która śpiewa nie 
tylko w czasie liturgii ale w wielu 
uroczystościach parafialnych. Jest to 
20 osób, które wystąpiły na festiwalu 
zespołów parafialnych i otrzymały III 
miejsce. Tę sferę życia traktuje nie 
tylko jako służbę liturgiczną ale także 
relaks wewnętrzny, pomagający w 
wielu przemyśleniach. Inną pasją 
ks. Tomasza jest karate Nie tylko 
sam ćwiczy ale uzyskał uprawnienia 
instruktorskie i pomaga prowadzić 
w Prudniku grupę karateków w stylu 
KYUKUSHIN

Wkrótce będzie zdawał na kolejny 
stopień tj. czarny pas. Jako jedyny 
ksiądz w historii startował w Mistrzo
stwach Polski w Karate w Katowi
cach w 2006r. i godnie reprezentował 
Prudnik, uzyskał też I miejsce w za
wodach wojewódzkich w Opolu.

Zainteresowanie sportem wyniósł 
ze szkoły, kontynuował je w semi
narium, w zimie jeździł na nartach, 
w lecie pływa na żaglówkach bo ma 
patent żeglarski oraz uczestniczy w 
spinaczkach górskich. W czasie po
bytu w Prudniku, ucząc religii, podno
sił swoje kwalifikacje pedagogiczne i 
13 lipca otrzymał stopień nauczyciela 
mianowanego.

Jak na cztery lata, to chyba dużo 
A przecież zawsze był tam, gdzie 
tego wymagały obowiązki duszpa
sterskie w rozlicznych wydarzeniach 
okolicznościowych, w konfesjonale, 
na próbach zespołów, na spotka
niach etc. Potrafi cieszyć się chwilą, 
która kiedyś skierowała go w objęcia 
Boga i dotąd trwa, owocując obficie. 
Z woli władz diecezjalnych odchodzi 
do parafii pw. św. Jana Chrzciciela w 
Ozimku.

Zabiera ze sobą wiele doświad
czeń ale też sympatii naszych para
fian.

Życzymy mu przeto, aby nie usta
wał a drodze, widząc potrzeby ludzi, 
do których został posłany i czerpał 
nieustannie z darów Dachu Święte
go, a Bóg niech mu błogosławi.

Daniela Długosz Penca

Sierpień 1981
Cały 1981 rok minął w cieniu 

napięcia na linii partia - niezależ
ne związki zawodowe. Mimo tego 
to właśnie w tym roku działaczom 
„Solidarności" udawało się zreali
zować sporo swoich zamierzeń, a 
społeczeństwo po raz pierwszy od 
wielu lat ogarnęła nadzieja na lepsze 
jutro, choć przecież mało kto myślał o 
obaleniu władzy komunistycznej 13 
grudnia rozwiał wszystkie wątpliwo
ści, partia ruszyła do kontrofensywy. 
Na zdjęciu transparent informujący o 
gotowości strajkowej związkowców 
„Solidarności” z Frotexu Było to do
kładnie 25 lat temu.

mailto:um%40prudnik.pl
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RADOŚĆ Z ROZGRZEBANEGO 
ŚMIETNIKA ...

I*t_»-

Nic tak nie chroni cennych 
zabytków, jak dawno zapo
mniane śmietniki i gruzowiska. 
Przekonał się o tym niemiecki 
archeolog Henryk Schliemann. 
Dzięki jego żelaznej woli i wy
trwałości odkopano legendarną 
Troję i odkryto tzw. skarb Priama 
(w istocie skarb innego króla, 
wcześniejszego o około 400 lat).

Na ziemi prudnickiej nie ma 
co liczyć na zapomniane dobra 
Greków i Rzymian. Podczas wy
kopów pod budynki fabryki Fren
kla natrafiono na skarb monet 
rzymskich. Były to tzw. importy 
kupieckie. Nie tak daleko stąd 
wykopano dobrze zachowany

Niemiecki hełm z czasów I wojny św. z charakterystycznymi rogami (M-16) dał się 
jeszcze zidentyfikować mimo przeszło 60-letniego zalegania w ziemi, a nawet zało
żyć na głowę.

Jajeczko wygrzebane z podprudnickiego śmietnika. Niestety malowany kawaler za
chował się tylko częściowo. Dama ocalała, co potwierdza tezę, że kobiety są bardziej 
odporną częścią rodzaju ludzkiego.

miecz XIV legionu stacjonujące
go w okolicach jeziora Balaton w 
ówczesnej Panonii (Węgry). Był 
to także import, prawdopodobnie 
celtycki.

Prudniccy odkrywcy z koniecz
ności muszą zaspokajać swoje 
pasje znaleziskami z XX wieku. 
Rzadko kiedy trafi się jakiś arte
fakt z wieku XIX. Poza drobnymi 
monetami nie ma co liczyć na 
przedmioty z czasów wcześniej
szych.

Ostatnio w Prudniku sporo 
się kopie. Bardzo to cieszy 
poszukiwaczy potłuczonej por
celany, butelek, zardzewiałych 
garnków, porcelanowych korków 
i temu podobnych klamotów. 
Mimo dużych nadziei i ocze
kiwań związanych ze zmianą 
nawierzchni średniowiecznych 
ulic (Sobieskiego, Damrota, Ba
torego i przyległych) nie odna
leziono nawet przysłowiowego 
guzika czy feniga. A może coś 
odnaleziono, lecz posiadacz nie 
chce chwalić się swoim „skar
bem”. Według słynnej ustawy 
o ochronie zabytków nawet 
posiadanie znaleziska jest niele
galne. Szukajcie, a znajdziecie. 
Znajdziecie, to może być wam 
odebrane! Na szczęście w prak
tyce, poza jednym przypadkiem 
bezpośredniego ataku funcjona- 
riuszki wojewódzkiego nadzoru 
konserwatorskiego, miejscowi

kronikarze nie odnotowali innych 
interwencji muzealnego ORMO 
wobec grzebiących w wykopach.

Z dostępnych naszemu re
porterowi informacji wynika, że 
dotychczas najlepiej „obrodziły” 
wykopy za dawnym Zespołem 
Szkół Rolniczych (przedłużenie 
ul. Szpitalnej). Były tam kiedyś 
duże żwirownie, do których po 
wybraniu kruszywa wrzucano 
miejskie popioły i śmieci już od 
lat 40-tych ub. wieku. Najwięcej 
gruzów i śmieci wysypano tam w 
latach 1945-1965. Później doły 
wypełniły się, a teren porósł gę
stymi chaszczami i zielskiem. W 
ostatnich latach zaczęto budo
wać na skarpie nad kanałem od
prowadzającym wodę do siłowni 
„Frotex-u”. osiedle willowe. Przy 
wykopach „ujawniły się” różne 
przedmioty szklane, ceramiczne, 
czasem metalowe. Z reguły były 
to tzw. destrukty czyli przedmio
ty uszkodzone nieodwracalnie 
oraz niekompletne. Ale, jak mówi 
przysłowie, na bezrybiu i rak 
ryba. Początkujący zbieracze 
brali wszystko, a potemy myli, 
pucowali, układali, by w końcu 
wyrzucić po nacieszeniu oczu i 
zanudzeniu znajomych.

Czy odnaleziono coś napraw
dę interesującego , nie wiemy. O 
takich rzeczach można otwarcie 
mówić np. w Anglii, gdzie prawo

o rzeczach znalezionych b. pre
cyzyjnie określa, co jest skarbem 
(przedmiot liczący więcej, niż 
300 lat i zawierający więcej, niż 
10% złota lub srebra). W Polsce 
jest to temat tabu nawet wśród 
dobrych znajomych. Szczęśliwi 
odkrywcy tylko w wyjątkowych 
przypadkach zgadzają się na 
sfotografowanie posiadanego 
przedmiotu, chociaż np. roko
kowa figurka damy bez głowy z 
sygnaturą wytwórni w Miśni nie 
ma żadnej wartości muzealnej 
ani handlowej.

Kto nie kopał, ten grzebał. 
A kto grzebał, zawsze coś wy
grzebał. W wydobytych przez 
koparki zwałach gruzu, popiołów 
i pachnącej siarkowodorem zie
mi najwięcej było... złomu żela
za, żeliwa, aluminium, miedzi, 
ołowiu i cynku. Ci, którzy zbierali 
metal, wychodzili na tym naj
lepiej, przynajmniej finansowo. 
Było sporo butelek z napisami z 
Prudnika i okolic, pojedyncze z 
Wrocławia, Poznania i Katowic 
Trafiała się także ceramika, por
celana, butelki po lekarstwach i 
mnóstwo porcelitowych pojemni
ków na kremy i maści, co dobrze 
świadczy o urodzie dawnych 
prudniczanek. Pojemniki były 
niestety bez napisów i sygnatur.

Gorączkowe kopanie trwało 
kilka dni. Potem wszystko wró

ciło do normy. Aby przesiać setki 
ton ziemi wydobytej z wykopu 
pod duży dom, musiałyby minąć 
miesiące.

Czujnego nadzoru archeolo
gicznego reporter nie dostrzegł, 
o czym z obowiązku sumienno
ści informujemy naszych czy
telników. Poszukiwacze śmiet
nikowych skarbów byli zgodni, 
że muzealnicy najbardziej 
lubią rzeczy piękne i cenne, z 
konkretnej epoki i po fachowej 
konserwacji (konieczny opis) 
Najlepiej aby to była darowizna 
lub w ostateczności depozyt 
Ale rzeczami zarekwirowanymi 
(odzyskanymi?) też nie pogar
dzą. Na przykład tzw. jajkiem 
Faberge ujawnionym nie tak 
dawno w Nowej Soli. Za to cudo 
sztuki jubilerskiej posiadacz 
zapłacił dosłownie głową Mówi 
się także, że jajeczka były dwa 
policja ani nie zaprzecza, ani 
nie potwierdza, co jest w istocie 
nieoficjalnym potwierdzeniem tej 
pogłoski.

Obok prezentujemy fotografie 
części śmietnikowych znalezisk 
z epoki, kiedy Prudnik nosił na
zwę Neustadt O/S Nowe Miasto 
na Górnym Śląsku, a muzeum 
miejskie mieściło się w obec
nym Domu Katolickim Legendy 
głoszą, że najciemniejsza część 
tamtych zbiorów spoczywa do
tąd w ziemi gdzieś na południe 
od miasta.

Gdyby jakieś muzeum w kraju 
lub za granicą wyraziło chęć 
nabycia któregoś z prezentowa
nych w artykule przedmiotów ze 
śmietników, anonimowi na razie 
odkrywcy chętnie przystąpią do 
pertraktacji. Na przykład rekla
mowa popielniczka kaflowa Kol- 
loczka z Głogówka pasowałaby 
jak ulał do kuchennego stołu i 
glassschranku (witrynki) w stylu 
śląskiego biedermeiru.

Andrzej Wariderer
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rozrywkowy dla dzieci

kryształ ze słodkościami.Policja polska ma już 87 lat. W mi
niony piątek w auli szkoły muzycznej, 
co jest już tradycją, akademię zorgani
zowała Komenda Powiatowa Policji w 
Prudniku. Na uroczystości nie zabrakło 
znakomitych gości, w tym gospodarzy 
gmin, powiatu, przedstawicieli władz 
wojewódzkich, a także lokalnych firm i 
instytucji.

Tegoroczne święto dla prudnickiej 
jednostki wydaje się być szczególne, 
a to z powodu zmiany na stanowisku 
komendanta. Po wielu, wielu latach na 
zasłużoną emeryturę odszedł Edward 
Bednarski, którego zastąpił brzeżanin 
Krzysztof Mróz. Tego roku ze służby 
z KPP w Prudniku odeszło także kilku 
znakomitych fachowców. W premiero
wym przemówieniu nowego komendan
ta widoczna była trema.

Większość oficjeli w swych słowach 
wyraźnie podkreśliło zasługi i uznanie 
dla poprzedniego komendanta, życząc 
nowemu aby współpraca wyglądał 
tak dobrze i była tak owocna, jak ta z 
Edwardem Bednarskim. Nie zabrakło 
też słów, do czego już zdążyliśmy się 
przyzwyczaić, odnośnie nowej siedziby. 
By osłodzić okres oczekiwania, Edward 
Cybulka - członek Zarządu Wojewódz
twa Opolskiego przekazał na ręce Mroza

Zgodnie z tradycją podczas uroczy
stości zasłużonym policjantom wręczono 
odznaki oraz rzeczowe upominki.

Brązowy Krzyż Zasługi nadany 
przez Prezydenta RP

- nadkom. Krzysztof MRÓZ

- asp. szt. Jerzy ASTRAMOWCZ

- sierż. szt. Andrzej BANIA

Brązowa Odznaka „Zasłużony Poli
cjant” przyznana przez MSWA

- sierż. szt. Ewa BLACHA

W ostatnim roku z KPP Prudnik ze 
służby na renty i emerytury odeszli:

Tegoroczne Złote Dni w Zlatych 
Horach były mniej złote, czyli słonecz
ne, gdyż zostały mocno zlane przez 
deszcz. Nie przeszkodziło to jednak aby 
uczestniczyło w nich wielu mieszkań
ców miasta oraz turystów z sąsiednich 
miejscowości z Polski, także z Prudnika. 
W końcu chodziło o ważną rocznicę 
miasta - 700. rocznicę otrzymania praw 
miejskich.

W piątek 28 lipca miał miejsce m.in. 
występ szkockich dudziarzy, przemarsz 
wojsk w XVIIi-wiecznych uniformach 
(słynna gwardia austriacka) oraz wystę
py lokalnych grup i zespołów muzycz
nych.

W sobotę 29 lipca odbył się Między
narodowy Turniej Szachowy, jarmark 
miejski z prezentacją rzemiosła i wystę
pami dla dzieci. Na Svatym Rochusie 
można było pojeździć ciężarówką Tatrą 
z Truck Extravaganza (zwycięzca rallye 
Orpi Maroc). W pełnej grozy atmosferze 
wywołanej burzą z piorunami i wielką 
ulewą oczekiwano na Rochusie na roz
poczęcie rekonstrukcji bitwy z 1779 roku. 
W tym roku mija 10 lat od reaktywowania 
Złotogórskiej Gwardii Miejskiej.

Niedziela 30 lipca, jako Dzień Sportu 
poświęcona była na różnorodne roz
grywki sportowe.

mł. insp. Edward BEDNARSKI 
podins. Jerzy WOJTALIK 
asp, szt. Tadeusz MICHALCZYK 
asp. szt. Henryk CWYNAR 
asp. szt. Wesław KRAWECKI 
asp. szt. Krystyna ŻURAWSKA 
asp. szt. Czesław ŻÓRAWSKI 
st. asp. Janusz HAKMAN 
asp. szt. Roman CZEKAŁA 
st. post. Józef ZACHARKO 
sierż. szt. Henryk KOLANKO

AWANSE W STOPNIACH SŁUŻBO
WYCH

w korpusie oficerskim mianowano:

Nadkomisarzem Policji 
kom. Krzysztofa MROZA

Komisarzem Policji
podkom. Wesława WOJCIESZKA

Podkomisarzem Policji 
st. asp. Krzysztofa KUKUŁKĘ

w korpusie aspirantów mianowa-
D2i

Aspirantem Sztabowym Policji 

st. asp. Bogdana BACZYŃSKIEGO 

st. asp. Adama DUDKO

st. asp. Wojciecha GARWOLA

st. asp. Krystiana MALISZA

Starszym Aspirantem Policji

asp. Bogdana MARKOWSKIEGO

w korpusie podoficerów miano
wano:

Sierżantem Sztabowym Policji

a r

Na Svatym Rochusie gwardziści wprowadzali w tajniki swojego fachu także najmłod
szych

st. sierż. Roberta JARUZELA

st. sierż. Józefa ŁASZCZAKA

st. sierż. Dariusza OLEKSEGO

st. sierż. Arkadiusza WOROŻAŃ- 
SKIEGO

Starszym Sierżantem Policji 

sierż. Andrzeja KOLASĘ

Młodszym Aspirantem Policji

sierż. szt. Juliusza CIECIURĘ

Sierżantem Policji

st. post. Waldemara ANTOSZA

Starszym Posterunkowym Policji

post. Artura PUCKĘ

post. Grzegorza MAŁKA

post. Szymona DOROŻYŃSKIEGO

20 lat służby w Policji:

asp. szt. Mirosław PIWOWARCZYK

mł. asp. Juliusz CIECIURA

15 lat służby w Policji:

asp. Roman BARAN

asp. szt. Bogdan BACZYŃSKI

asp. szt. Krystian MALISZ

kom. Piotr KULCZYK

st. asp. Andrzej GĘBUŚ 

sierż. szt. Dariusz JACKÓW

asp Marek KWIATKOWSKI

sierż. szt. Robert LENIAR

sierż. szt. Grzegorz HNATIUK

asp. szt. Adam DUDKO

asp. szt. Wojciech GARWOL

sierż. szt. Mirosław ZALEWSKI

10 lat służby w Policji:

asp. Mariusz BEDNARSKI 

asp. Krzysztof SOBIŃSKI

sierż. szt. Robert JARUZEL

sierż. szt. Dariusz OLEKSY

sierż. Mirosław MAZUR

sierż. Zenon JASIŃSKI

sierż. Radosław BOĆWIŃSKI

sierż. szt. Krystian KOWALSKI 

sierż Ryszard RÓŻYCKI 

st. post. Grzegorz KULISZ

5 lat służby w Policji:

sierż. Daniel KUD
i

mł. asp. Bogusław CHRBAK

mianowani funkcjonariuszami w 
służbie stałej

sierż. Adrian MRZYGŁOCKI

sierż. Piotr SOŁTYSIAK

st. post. Marcin PŁACZEK

10 lat pracy w Policji:

Aleksandra ORZECHOWSKA

Roman OSTROWSKI '

5 lat pracy w Policji:

Elżbieta ULMAN 
Danuta BURKAT

Damian WICHER
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Miejsce spotkań i integracji
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Edmund
Działoszyński

Parafii
Centrum Sportowe w Niemysłowicach 

otwarte. Uroczystości połączone z 700-le- 
ciem wsi odbyły się w sobotę, 29 lipca. 
Specjalnie na tę okazję przybyła delegacja z 
niemieckiego Northeim.
‘Po mszy św. korowód z zaproszonymi go

śćmi i mieszkańcami wsi udał się w kierun
ku nowo otwartego obiektu. Przecięcia 
wstęgi dokonali burmistrzowie miast part
nerskich - Northeim - Infried Rabę i Prud
nika - Zenon Kowalczyk.

Gdy pięć lat temu rozpoczynaliśmy roz
mowy o wspólnym projekcie, trudno było 
uwierzyć, że projekt urzeczywistni się. 
Przez ten okres był on kilkakrotnie modyfi
kowany. Krokiem w przód w jego realizacji 
było wstąpienie Polski do Unii Europejskiej. 
Bądźcie gospodarzem tego miejsca, niech 
będzie ono miejscem spotkań i integracji - 
mówił Kowalczyk.

Centrum Sportowe w Niemysłowicach, 
które powstało po adaptacji budynku po by
łej szkole podstawowej to wspólna inicjaty
wa Prudnika i Northeim, na którą udało się 
pozyskać 450 tysięcy złotych dofinansowa
nia, resztę - blisko 300 tysięcy wyłożyły 
oba miasta. Centrum służyć ma zarówno 
usportowionej młodzieży, jak i społeczeń
stwu. Według założeń będzie to miejsce we
sel, przyjęć, czy też konferencji. To bardzo 
dobry pomysł. W końcu Niemysłowice mają 
obiekt, w którym można zorganizować przy
jęcie. Wcześniej trzeba było jeździć do Lu

brzy albo Prudnika - zachwalał budynek 
pan Stanisław, który doczekał się sześcioro 
wnucząt.

Obiekt, który dziś oddajemy do użytku 
świadczy o dobrej współpracy i więzi mię
dzy tymi miastami. Pragnę aby przyjaźń 
polsko-niemiecka zawsze była i niech nikt 
nie próbuje jej rozłączyć. Za każdym ra
zem, gdy tutaj przyjeżdżam, mam wraże
nie, że przybywam do naszej małej ojczy
zny - powiedział Rabę.

Członek Zarządu Województwa Opol
skiego Edward Cybulka na ręce sołtysa wsi 
Zbigniewa Kosińskiego przekazał na dobry 
początek komplet piłek.

Damian WICHER

Najświętszej Panny. Bogurodzicy 

Matka jest tutaj na pierwszym planie.

Z Pużniak pochodzą parafianie.

Pużniki. Matka Boża śród groty.

Ktoś Jej utrącił głowę, ramiona.

Ponad pół wieku wielkiej tęsknoty 

Do Tej co zwie się Błogosławiona.

Sześćdziesiąt razy stanęły dzieci 

W kościele uroczyście na biało 

Odkąd panuje pokój na świecie,

By tu Krew Pańską przyjąć i Ciało.

Dziwne. Parafia Niemysłowice 

A w głębi serca to pużniczanie.

Pużniki drogie jak Wadowice 

Ojcu Świętemu na Watykanie.

Tu śpiew chóralny brzmiał jak fanfary. 

Kiedy Jezusa czcił narodzenie 

Wznosząc nam ducha, jak te filary 

Podpierające łuków sklepienie.

Mszę św. śpiewał chór po łacinie,

Grzmiał, jak na trąbach orkiestra dęta. 

Wszystko przebrzmiało. Pamięć przeminie. 

Czy ktoś z parafian jeszcze pamięta?
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0 sporcie
W Niemysłowicach jak olimpiada 

Dzięki unijnym środkom - dotacji 

Tu, w Euroregionie Pradziada 

Jest Centrum Sportu i Rekreacji.

Niech tutaj w sporcie talent się rodzi. 

Na skok gotują się zawodnicy, 

Zawsze gotowi, zapałem młodzi 

Niech wystartują Niemysłowice.
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week nd W tym tygodniu imieniny obchodzą:

ALFONS,. KARINA, GUSTAW, LIDIA, AUGUST, NIKODEM, DOMINIK. PROTA
ZY, JAN, MARIA, OSWALD, STANISŁAW, JAKUB, SŁAWA, DOROTA, KAJE
TAN, DONATA, EMILIAN, SYLWIUSZ.

Muzeum Ziemi Prudnickiej

Muzeum Ziemi Prudnickiej
ul. Chrobrego 5, 48-200 Prudnik, tel. 077 406 80 60 
godziny otwarcia: wtorek - piątek: 8:00 - 16:00,
2 i 4 niedziela miesiąca: 10:00 - 16:00

W muzeum czynna jest stała ekspozycja: etnogra
fia: stroje śląskie, izba wiejska, narzędzia gospodar
cze; militaria oraz wystawa prac Hanny Bakuły, a tak
że wystawy czasowe.

MUZEUM
ZIEMI

PRUDNICKIEJ

Muzeum Regionalne w Głogówku

ul. Słowackiego 1, tel. 077 437 35 00,
czynne od wtorku do piątku, w godz. 10.00 - 14.00, w niedziele od 
13.00 do 16.00
Stałe ekspozycje:
1. sala L. van Beethovena (biblioteka Oppersdorffów),
2. sala poświęcona rodowi Oppersdorffów,
3. sala z akwarelami Alojzego Wierzgonia,
4. sala poświęcona Janowi Kazimierzowi,
5. sala poświęcona św. Jadwidze,
Baszta:
6. ekspozycje etnograficzne (2 piętra),
7. sala tortur.

IZBY REGIONALNE
Farska stodoła utworzona w 2002 roku w Biedrzychowicach z 

inicjatywy Grupy Odnowy Wsi i kota DFK. Usytuowana.jest obok ple
bani. Jest tu eksponowane wyposażenie dawnego śląskiego domu, 
meble, ubiory, archiwalne zdjęcia. Miejsce wraz z ogrodem służy też 
organizacji spotkań i wystaw tematycznych związanych z historią i tra
dycją regionu. Zainteresowani winni skontaktować się z RóżąZgorzel- 
ską (tel. 077-437-17-68).

Izba śląska została uroczyście otwarta w 2005 roku w Publicznym 
Gimnazjum nr 1 w Głogówku, ul. Kościuszki 10, tel. 077-437-35-92. 
W wydzielonych pomieszczeniach znajdują się tematyczne ekspozy
cje: dawna pralnia, kuchnia, sypialnia, salonik, klasa a obok narzędzia 
rolnicze, kosze, sanie, sprzęty gospodarstwa domowego. W bogac
twie eksponatów znajdują się głównie przedmioty sprzed 1945 roku, 
nie brak tu jednak i późniejszych elementów z czasów PRL-u.

Izba regionalna utworzona w 1993 roku w gminie Korfantów. Izba 
mieści się na poddaszu budynku szkolnego w Przechodzie. Miesz
kańcy wsi nazywają ją „małym muzeum”. Zgromadzono w niej stroje 
regionalne, przedmioty codziennego użytku, sprzęty rolnicze, mapy, fo
tografie, kroniki, publikacje. W izbie zgromadzono około 200 ekspona
tów, w przeważającej liczbie z XIX wieku.

Z TYGODNIKIEM DO POKOJU!
W Prudniku pozbawieni jesteśmy możliwości korzystania z kina. Tak 

chyba już pozostanie, tymczasem więc zapraszamy do odwiedzenia 
kina u naszych sąsiadów. Warto, tym bardziej, że z „Tygodnikiem Prud
nickim” za darmo.

Nasza propozycja, to zaproszenie do KINA „POKÓJ” w Nysie, 
Al. Lompy 3, tel. 077-433-39-52.

Co tydzień, pierwsze 5 osób, które zgłosi się do kina „Pokój” z wy
ciętym kuponem z aktualnego „Tygodnika Prudnickiego” otrzyma bez
płatny bilet wstępu do kina na film znajdujący się w ofercie w danym 
tygodniu (ceny biletów bez tygodnika - 13 zł, 11 zł ulgowy).

W najbliższym czasie:
- Auta - animowany, familijny (godz. 17:00)
- Silent Hill - horror (godz. 19:15)

KINO POKÓJ w NYSIE

Kino „Pokój” w Nysie 
Al. Lompy 3
oraz „Tygodnik Prudnicki”

TYGODNIK i
PRUDNICKI

BILET ZA DARMO KUPON
I I
I I
| 58 do wykorzystania do wtorku 8 sierpnia |

Jesienią POK zapowiada Dożyn
ki Gminne w Niemysłowicach (10 
września) oraz rozpoczynającą się 26 
października XVI Prudnicką Jesi.eń 
Kulturalną. Informacje w siedzibie 
POK - ul. Mickiewicza I, 48-200 
Prudnik, tel. 077-436-33-96).

Urząd Miejski w Głogówku 
wspólnie z Muzeum Regionalnym i 
Domem Kultury planuje wydanie al
bumu, zawierającego fotografie i 
pocztówki Głogówka do 1945r. Insty
tucje zwracają się z prośbą do wszyst
kich osób, będących w posiadaniu sta
rych fotografii, o udostępnienie, ce
lem wzbogacenia publikacji, informu
jąc, iż zdjęcia, które będą zamiesz
czone w albumie zostaną podpisane 
imieniem i nazwiskiem osoby użycza
jącej. Kontakt e-mailowy:

poczta@glogowek.pl.

XIV Śląski Festiwal 
im. Ludwika 
van Beethovena 
Głogówek 2006

Zbliża się czas rozpoczęcia XIV
Śląskiego Festiwalu im. Ludwika van 

Beethovena Głogówek 2006.
Tegoroczny festiwal związany jest 

z trzema ważnymi rocznicami:
- 200. rocznicą pobytu Beethove- 

na w Głogówku,
- 250. rocznicą urodzin Wolfgan

ga Amadeusza Mozarta,
- 350. rocznicą obecności dworu 

króla Jana Kazimierza w Głogówku.
15 września planowany jest reci

tal fortepianowy Stanisława Drze
wieckiego, 17 września mistrzowskie 
prezentacje Krzysztofa Jakowicza, 
Tomasza Strahla i Edwarda Wolani
na, 11 września koncert organowy 
Juliana Gembalskiego i Elżbiety 
Grodzkiej-Łopuszyńskiej (sopran), 28 
września wystąpi Zespół Instrumen
tów Dętych Blaszanych Capella Zam
ku Rydzyńskiego i 4 października re
cital mistrzowski Kaji Danczowskiej 
oraz Justyny Nadczowskiej.

WYCIECZKI
ROWEROWE

Prudnicki Klub Turystyki Rowe
rowej zaprasza na wycieczki rowero
we w każdą sobotę od 1 maja do 31 
sierpnia tego roku.

Zbiórka obok sklepu PTTK, ul. 
Kościuszki 56, o godz. 9:00. Warun
ki uczestnictwa: osoby niepełnoletnie 
pod opieką rodziców, sprawny rower, 
dobry humor. Trasy będą uzgadniane 
na miejscu.

Odpust Matki
Bożej Anielskiej

fi

Sanktuarium
św. Józefa

Prudnik-Las lSj .px

6 sierpnia 2006 i
zapraszają

franciszkanie

25 lat od śmierci Prymasa Polski ks. Stefana kardynała 
Wyszyńskiego

50 lat od aktu oddania Polski w macierzystą niewolę Maryi

9:45 - przywitanie pielgrzymów (w tym członków Franciszkańskiego 
Zakonu Świeckich)

10:00- wymarsz na wzgórze do zielonego krzyża, po drodze modlitwa 
różańcowa. Przy krzyżu akt oddania Matce Bożej, wg aktu 
oddania Polski ks. prymasa Stefana Wyszyńskiego

11:30- uroczysta suma odpustowa
Po mszy św. przerwa na posiłek ,

14:00- możliwość złożenia profesji i przyjęcia do nowicjatu
14:45- nieszpory z uroczystości Matki Bożej Anielskiej
15:00 - Droga Krzyżowa wokół groty lourdzkiej wg tekstów Prymasa

Tysiąclecia
16:00- wystawienie Najświętszego Sakramentu, koronka do

Miłosierdzia Bożego i modlitwa o rychłą beatyfikację Prymasa 
Stefana Wyszyńskiego. Błogosławieństwo sakramentalne.

Wycieczka do browaru
Towarzystwo Przyjaciół Głuchołaz zaprasza w świąteczny wtorek -15 

sierpnia, na wycieczkę krajoznawczą do browaru „HOLBA” w Hanuszovi- 
cach (Czechy). W programie również zwiedzenie uzdrowiska Grafenberg 
w Jeseniku i zamku Kaltstein w Brannej.

Cena 30 zł od osoby zawiera: opłatę za przejazd na trasie Głuchołazy 
- Hanuszovice - Głuchołazy, wejście do browaru połączone z degustacją 
piwa, ubezpieczenie i opiekę pilota - przewodnika. Bilety do zamku we 
własnym zakresie. Szczegóły pod tel. 603-79-22-21.

SYNAGOGA 
W KARNIOWIE

zaprasza do swego wnętrza

Obiekt dostępny jest od kwietnia 
do października, w każdą sobotę w 
godzinach od 14 do 15. Zwiedzanie 
ułatwia przewodnik. Można tu obej
rzeć m.in. zabytkowe ławki pochodzą
ce ze spalonej synagogi w Ołomuń
cu.

Kmov, ul.Soukenicka.Informacje 
na: www.mujweb.cz/www/synagoga,
tel. 00420737201166.

Muzeum Wsi Opolskiej organi
zuje doroczny XI konkurs fotogra
ficzny „Dawna architekrura wiejska 
Śląska Opolskiego 2006" (I 8 kwiet- 

nia-25 października).

Muzeum Wsi Opolskiej, ul. Wro
cławska 174," 45-835 Opole, lei. 077- 
4572349, 077-4743021.

Ciekawie zapowiada się wrzesień w karniowskiej synagodze. 
Zapowiadane są dwa koncerty.

HaChucpa - klezmer
10 września (godz. 14:30) koncert grupy grającej tradycyjną żydowską mu

zykę. Zespół powstał w 1997 roku i jest jedną z najbardziej znaczących na 
Morawach i Śląsku.

Ridina Ahmed - Hlasem
22 września (godz. 17:00) wokalny koncert czesko-arabskiej śpiewaczki.

mailto:poczta%40glogowek.pl
http://www.mujweb.cz/www/synagoga
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Koziołek Matołek Animals
Lewicowy nasz kandydat 
głosi wszem, że u nas wygra, 
wytworzyła się więc w gminie 
sytuacja nieco dziwna.

Czy burmistrzem nam zostanie, 
na prudnickiej naszej scenie 
pan Czerwiński, który przecież 
ma sejmowe doświadczenie.

Wiceburmistrz pan Pikuła 
też ma chętkę - mili przecież - 
by w prudnickiej gminie objąć 
burmistrzowski ten stołeczek.

A jak dobrze się powiedzie, 
czyli jeśli wręcz się uda, 
to w wyborach na burmistrza 
zwycięży nam Marek Ruda.

A kandydat - ten z „ulicy" 
jeśli w gusta ludzi trafi,

(Kronikarz z Pacanowa)

FRASZKA TYGODNIA

MIMO ZMIAN W RZĄDZIE

Gospodarka rośnie w siłę, 
wysnuć można wniosek stąd, 
że w mym kraju niepotrzebny 
jakikolwiek nawet rząd...

(n)

Jesteśmy kroplą światła”
Tadeusz Soroczyński

Z

Jak anonsował Tygodnik 
Prudnicki nr 29 z 20 lipca, miło
śnicy przeżyć artystycznych spo
tkali się w Gminnym Centrum 
Kultury w Białej. Okazji ku temu 
było wiele, bowiem był to wie
czór autorski znanego nam po
ety Tadeusza Soroczyńskiego - 
obecnie mieszkańca Prężynki, 
prezentacja prac z pleneru ma
larskiego pod hasłem: „Prężyna 
- wieś kaplic i świątków” oraz 
przeżycia wakacyjno - muzycz
ne w wykonaniu Julii Markow
skiej - flet, Joanny Baran - pio
senki znane, łubiane i senty
mentalne oraz występ Zoi Sło- 
bodian z Ukrainy. Przygotowała 
na ten szczególny wieczór, re
pertuar zaskakujący dużą kultu
rą wokalną oraz własną kompo
zycję melodii do tekstów wier
szy Tadeusza Soroczyńskiego, 
co wzbudzało duży aplauz.

Jego wiersze były także inspi
racją artystów, plastyków, którzy 
podarowali mu swoje obrazy. 
Na sali widowiskowej zebrała 
się duża ilość gości z Białej, 
Prudnika, Opola, było wielu 
przyjaciół poetów, gdyż chcieli 
uczestniczyć w promocji ostat
niego tomiku poezji Wiersze 
wybrane. Autor czytając swoje 
teksty, podkreślił, że w Białej 
miał swoje pierwsze spotkanie

sprawi, że zwycięży w mieście 
z PSL-u pan Serafin.

Przedwyborcza karuzela 
rusza - każdy marzy dzisiaj, 
i pan Erwin oraz Franek, 
Julek, Kaśka oraz Krysia.

Chociaż, przecież od dzisiaj 
kandydatów mamy wielu, 
każdy marzy, aby w szrankach 
zwycięsko dojść lecz do celu.

Choć kandydat każdy mądry, 
nie wie jednak co potrzeba 
zwykłym ludziom, ich wyborcom 
- margaryny oraz Chleba...

Przeżył Kozioł przygód wiele, 
że się w głowie aż nie mieści, 
innym razem Wam przekaże 
swoje dalsze opowieści.

w LO w 1965 r. a obecna pre
zentacja poetycka jest druga. 
Tak więc mineto 40 lat, zmieniły 
się czasy, zmieniło-się życie 
całe, Tadeusz - mimo przeciw
ności losu - pisze i wydaje ko
lejne tomiki. Po chorobie na
uczył się pisać lewą ręką, choć 
to trudne, a pomaga mu w pra
cy, wspaniała żona Maria - te 
wiersze mają coraz większy 
blask, są bardzo zmysłowe,' cie
płe i wręcz patriotyczne, Walter 
Pylna powiedział, że uczą do
broci, miłości, i specyficznego 
patrzenia na życie, przyrodę oraz 
ludzi.

Mottem przewodnim wieczo
ru był wiersz pt. Słowo: „Na deli
katnej łodyżce / w takt podmu
chu twoich spojrzeń / kołysze 
się / słowo / uważaj / ażeby nie 
spadło”.

Autor Czasu pstrąga wydał 
już 10 tomików, a Wiersze wy
brane są kompozycją tekstów - 
pewno najlepszych - ze wszyst
kich dotąd wydanych, dokonaną 
przez Harrego Dudę.

W tej uczcie słowa, muzyki i 
barw, chciało się być, słuchać 
patrzeć. Tak się bowiem złożyło, 
iż wzięli też udział plastycy - 
uczestnicy międzynarodowego 
pleneru malarskiego, którzy 
prezentowali już swoje prace z 
kapliczkami, architekturą sa
kralną i pięknem naszej przyro
dy. A przyjechali tu z Ukrainy, Li
twy, Rosji, Czech oraz nasi ro
dzimi plastycy.

Aleksander Kowalenko nary
sował nawet portret Tadeusza, 
który został mu podarowany.

Uczestniczki pleneru, poza 
malowaniem, włączyły się w tę 
atmosferę także słowem. Czyta
ła swoje wiersze Małgorzata 
Sobolewska z opolskiego NKL

oraz Anna Łuczyńska - z Gosty
nina. Natomiast Urszula Serafin 
- Noga z Ozimka wykonywała 
swoje nowe kompozycje wokal
ne z gitarą. Zoja Słobodian z 
Iwano-Frankowska, podbiła 
serca słuchaczy pięknym gło
sem i delikatnością uczuć, 
zwłaszcza gdy zaśpiewała swo
ją wersję melodii do tekstu Wi
sławy Szymborskiej: „Nic dwa 
razy się nie zdarzy" i myślę, że 
istotnie, taki wieczór, tacy go
ście, i taki poeta zdarzył się 
nam właśnie w Białej w ten let
ni i gorący wieczór - tylko raz.

Osobą prowadzącą i koordy
nującą tę miłą atmosferę spo
tkania był Marek Karp, który na 
przemian z Adaminą czytali 
wiersze.

Pod koniec, swoje uwagi na 
temat poezji T. Soroczyńskiego 
wypowiadali: Anna Myszyńska, 
Walter Pyka z Popielowa, Da
niela Penca, Witold Hreczaniuk 
z Gostomi. Pstrykały flesze, pra
cowały kamery, poeta wpisywał 
dedykacje, a zaproszeni goście 
delektowali się pysznym koła
czem o różnych smakach, kawą 
i herbatą. Było już bardzo późno 
ale nikt się nie spieszył do wyj
ścia, oglądano obrazy, dyskuto
wano, wszak to ludzie twórczy i 
dobrze, że mieli czas na reflek
sje, którymi lubią się dzielić.

Tadeuszowi Soroczyńskie- 
mu, o którym wiele już pisano w 
Tygodniku Prudnickim a sam o 
swojej poezji napisał po infor
macji biograficznej na obwolu
cie Wierszy wybranych - życzy
my zdrowia, weny twórczej, i cią
głej emanacji dobra w pięknej 
oprawie, która dominuje w jego 
twórczości.

Daniela Długosz Penca

Pewnego dnia przychodzi króli
czek do misia i mówi:

- Misiu... Mam mały problem...
- Słucham, mów.
- Mam fortepian i muszę go 

wnieść na... 10 piętro wieżowca. 
Sam sobie nie dam rady.

- Hm... pomogę ci, ale pod wa
runkiem, że na każdym piętrze 
opowiesz mi kawał tak śmieszny, 
że się posikam ze śmiechu.

Po krótkim namyśle króliczek się 
zgodził. Misiu wciąga fortepian... 1 
piętro.

- No to teraz opowiedz mi ten 
kawał.

- No dobra.
Króliczek opowiedział kawał. 

Tak samo było na 2,3,4,5,6,7,8,9 
piętrze. Na 10 misiu bardzo zmę
czony i zasapany powiedział:

- Teraz, na koniec, masz mi opo
wiedzieć najlepszy kawał jaki 
znasz.

- Stary, jak ci powiem to nie tyl
ko się posikasz, ale pękniesz i to 
nie tylko ze śmiechu...

- OK., mów.
- To nie ta klatka...

* Przychodzi zając do sklepu. I 
prosi o cukierki z góry. Niedźwiedź 
zasapany wchodzi na górę i podaj e 
zającowi cukierki. Przychodzi zając 
na drugi dzień i prosi o cukierki z 
góry. Niedźwiedź w chodzi po dra
binie na górę i daje zającowi cukier
ki. Zając kolejnego dnia patrzy, a 
niedźwiedź siedzi na górze. I mówi:

- Poproszę te cukierki z dołu. 
Niedźwiedź schodzi na dół.
- I te z góry.

- Mamusiu, spójrz tamten pies 
wygląda zupełnie jak wujek Marian.

- Synku, nie wypada robić takich 
uwag.

- Myślisz mamo, że ten pies zna 
wujka Mariana i .mógłby to usły
szeć?

Przychodzi zajączek do sklepu 
warzywnego i pyta wilka- sprze
dawcy:

- Czy są zgniłe marchewki?
- Nie ma!
Przychodzi zając następnego 

dnia:
- Czy są zgniłe marchewki?
- Nie ma!
Wilk się zdenerwował i pomyślał, 

że jak mu nie skombinuje tych zgni
łych marchewek, to się nie odczepi. 
Przychodzi zając:

- Czy są zgniłe marchewki?
- Tak, są!
- No to cię mam, SANEPID!

Zajączek i niedźwiedź jechali 
pociągiem na komisję wojskową. 
Zajączek wypadł z pociągu i wybił 
sobie wszystkie zęby. Pobiegł jed
nak na skróty i dotarł na miejsce 
szybciej niż miś. Kiedy miś wcho
dził do budynku, zając już wycho
dził z komisji.

- No i co? - spytał miś.
- Fposzątku!- odpowiedział za

jąc.- Sfolniony, Bfak ufębienia! - 
orzekła komisja.

Miś pomyślał, odszeł na bok, 
wziął kamień i też wybił sobie 
zęby. Na wychodzącego niedźwie
dzia czekał zając.

- No i fo? - pyta zając.
- Fposzątku- odpowiada miś- tes 

sfolniony. To plafkoftopie

Dwa koguty chodzą po mieście i 
strasznie się nudzą. Jeden z nich w 
końcu mówi:

- Chodź do garmażerii poogląda
my sobie gołe kury.

Antek kupuje na targu konia.
- Ile pan chce za niego?
- Tysiąc złotych.
- Przecież on jest ślepy!
- Co?! Przejedź się pan nim. to 

zobaczysz, czy jest ślepy!
Antek wsiada na konia i zaczyna 

galopować. Koń pędzi przed siebie 
na oślep, prosto na mur z cegieł i po 
chwili wpada na niego, kończąc w 
ten sposób życie. Antek wyłazi 
spod konia i mówi:

- Mówiłem, że jest ślepy!
- Może i ślepy, ale jaki odważny!

Szczyt pijaństwa:
Upić ślimaka tak, zęby do domu 

nie trafił!

Zajączek zamówił ciasteczko i 
herbatkę. Przynieśli mu zamówie
nie, ale ponieważ miał potrzebę, 
poszedł do WC. Gdy wrócił zoba
czył, że ktoś zjadł mu ciastko.

- Kto zjadł moje ciasteczko?
Od stołu wstał niedźwiedź.
- Ja, bo co?- odpowiedział.
- A czemu nie wypiłeś herbatki?

Idą trzy mrówki pustynią, jedna 
mówi:

- Ja idę w lewo.
Druga mówi:
- Ja idę w prawo.
Trzecia mówi:
- Ja idę z wami.

Przed sklepem w lesie stoi w ko
lejce mnóstwo zwierząt: niedźwie
dzie, lisy, wilki, jeże itp... Przez 
kolejkę przepycha się zając. Roz
pycha inne zwierzęta łokciami, 
wreszcie jest na początku kolejki! 
W tym momencie łapie go nie
dźwiedź i mówi:

- Ty zając, gdzie się wpychasz'.’! 
Na koniec!

I mach! Rzuca go na koniec kolej
ki. Zając znowu się przepycha, ale 
znowu łapie go niedźwiedź i odrzu
ca na koniec. Zając powtarza swój 
wyczyn jeszcze kilka razy, ale za 
każdym razem niedźwiedź wyrzuca 
go na koniec. Wreszcie obolały za
jąc otrzepuje się z kurzu i mówi do 
siebie:

- Nie to nie. Nie otwieram dzisiaj 
sklepu!

W Wigilię przychodzi gospo
darz do świnki i mówi:

- No powiedz coś świnko, no po
wiedz.

Świnka: - Kwi.

Gospodarz:
- No nie, ale powiedź coś, dziś 

Wigilia, powiedz gospodarz, no 
gos-po-darz. No powiedz!

Świnka: - Kwi, kłi, kwi.
Gospodarz:
- E, głupie z ciebie stworzenie i 

tyle.
Świnka:

- A co ty byś powiedział mając 6 
miesięcy...

Dzwonek do państwa słoni 
Otwiera słoń, nikogo nie ma. Tuż 
po zamknięciu drzwi kolejny dzwo
nek. Słoń pomyślał, ze może się 
włącznik zepsuł. Otworzy! drzwi, 
spojrzał, a na pstryczku siedzi mró
wek i odzywa się grubym głosem:

- Dobry wieczór, Czy jest słoni
ca?

- Nie ma.
- To proszę przekazać, ze byl 

Ryszard.
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Obrazki leśne z Gostomi

- Wacław Walter.
- Ten pan z tego sławnego 

zamku?
- A pan skąd mnie zna?
- Ogólnie się o panu mówi.
- Ja siedzę w domu, nigdzie 

się nie ruszam, jak to się 
mówi?

Ten krótki dialog bohatera 
tego tekstu z lekarzem prudnic
kiego szpitala, nieźle charakte
ryzuje osobę Wacława Waltera 
z Gostomi, Mało znany samot
nik, ekscentryk żyjący zupełnie 
inaczej niż jego śląscy i wiejscy 
stąpający mocno po ziemi są- 
siedzi, o którym trochę się 
mówi, plotkując na temat spo
sobu życia, czy choćby siedziby 
w której mieszka, zbudowanej 
na kształt zamku, co gorsze nie
dokończonej. Zamiłowanie do 
sztuki, co można stwierdzić po 
wnętrzach zamku i przylegają
cych do niego zabudowań 
(mnóstwo obrazów, książek o 
sztuce), udział w wystawach w 
pewien sposób tłumaczy ten 
styl życia. Choć niektórzy mu za
rzucają - ty nie skończyłeś żad
nej szkoły a gadasz o wszyst
kim, jakbyś był wykształcony ar
tysta. Wacław Walter odpowia
da, że talent jest darem i nie 
można się go nauczyć.

Urodził się w Nowej Wsi, 
mieszkał w Prudniku. Z zawodu 
krawiec, ale całe życie pracował 
w sklepie. Zawodu uczył się w 
Prudniku.

- Pierwszy mój sklep był na
przeciw kościółka w Prudniku 
na ul. Piastowskiej. Później był 
jeden sklep za drugim. Prze
trzymałem całą komunę, mało 
który sklepowy umiał to zrobić.

Wspomina tu częste wizyty 
milicjantów i UB-eków, jak 
chcieli go na czymś złapać. Po
magało mu w tym według niego 
to, że ma zdolności telepatycz
ne. - Zdarzyło się, że wiedzia
łem o czymś wcześniej. Przy
chodzę do sklepu i mówię - 
wiecie, dzisiaj będziemy mieli 
PIH. Około godziny 15-tej przy
chodzą obcy, na wsi to zna się

każdego. Wyciągają legityma
cje - inspekcja. Ja mówię - to 
proszę swoje robić. Oni - za
raz, zaraz, a pan się nas nie 
boi? Nie, bo ja już rano wie
działem, że przyjdziecie. - Ale 
myśmy się dopiero dzisiaj do
wiedzieli. Na co odpowiadam - 
wczoraj wasz kierownik myślał, 
gdzie was wysłać i ja te myśli 
odebrałem. Oni rozżaleni, co 
mają robić, a ja mówię - pako
wać się i do domciu. Dlatego 
też SB-ecy nie złapali mnie na 
niczym.

Pracował w Prudniku w kilku 
sklepach, wynajmował tutaj po
kój. Wtedy będąc w Prudniku 
zaczął malować. Na strychu 
znalazł kilka starych obrazów, 
które go zainspirowały. Poje
chał też na plener malarski do 
Mosznej. Zaczął malować w 
1969 roku, na ścianie w jego 
domu-zamku wisi w ozdobnej 
ramie obraz przedstawiający 
zamek w Mosznej - pierwszy 
obraz Waltera. Malowanie za
częło się od szkoły. - Pokazy
wali nam filmy, to potem cały 
zeszyt potrafiłem zamalować o 
tym filmie - każda strona miała 
inna scenę. Staram się nie wy
korzystywać swojej sztuki do 
celów finansowych - opowiada 
jak daruje obrazy różnym spo
tkanym ludziom, także nasza re
dakcja otrzymała 3 obrazy. Mówi 
też o ostatniej Wystawie Twór
ców Ludowych w Prudniku - Jak 
pracowałem w Prudniku, to latał 
tam taki jeden, wszędzie go 
było pełno - Pele. Widzę go 
niedawno w tej hali jak idzie, 
taki zadbany, nie jak kiedyś i 
myślę - muszę mu podarować 
jeden obrazek. Mówię do niego 
- wybierajcie. A on - ja was nie 
znam - to nie ważne. Nie wie
dział co wybrać to dałem mu 
domek w górach. Jak on trzy
mał ten obrazek, idzie, patrzy, 
cieszy się, pokazuje każdemu. 
Jaką reklamę mi zrobił... Jak

ktoś chce zapłacić to zapłaci, a 
jak nie zapłaci to też jest do
brze. Ja się cieszę z tego, że 
jak dam komuś, to ten ktoś się 
cieszy.

Opowiada też o dużym zamó
wieniu z Warszawy, na tysiąc 
obrazków o jednakowej treści z 
Klubu dla Ciebie. - Nie zgodzi
łem się na to, dlatego że to jest 
niemiecki kapitał, nie wiadomo 
jak płacą, a tysiąc obrazków to 
jest masa materiału. A jak by 
mi nie zapłacili to do Warszawy 
musiałbym jechać? Dla Walte

ra materiały to spory problem fi
nansowy, dlatego nie może ryzy
kować. Cieszy się jak znajdą 
się sponsorzy, tak jak ks. Sła- 
boń z Łącznika, który wsparł go 
farbami. Docenił jego pracę i 
zachęca do dalszej. Na zamó
wienie wykonał też obrazy do 
kapliczek przy drodze z Gostomi 
do Krobusza i z Wilkowa do 
Golczowic (na zamówienie 
spółdzielni produkcyjnych).

Mam dużo zaproszeń na 
wystawy, do Łodzi, Brzegu, 
Dzierżoniowa, Komprachcic, 
będę wystawiał w Nysie,, w Mu
zeum Ziemi Prudnickiej. W 
Banku Spółdzielczym w Białej, 
gdzie wystawiam od trzech lat 
następna wystawa będzie za

miesiąc. Dużo obrazów sprze
dałem na ostatniej Wystawie 
Twórców Ludowych w Prudniku.

Dlaczego maluje, jak sam je 
nazywa obrazki leśne (pisze też 
utrzymane w podobnym klima
cie wiersze)? - Ja w Nowej Wsi 
mieszkałem pod lasem i w za
sadzie co dziennie latałem do 
lasu oglądać drzewa, każdy za
kamarek tam znałem. Tak ten 
łas utkwił mi w głowie.

Jeden z wierszy przedstawia
my obok.

Ale nie tylko las jest tematem 
jego obrazów, znajdujemy tu 
różnorodne widoki ziemi prud
nickiej, kościoły, kapliczki, groty 
lurdzkie, ale też pejzaże górskie, 
nadmorskie, także z odległych

stron. Maluje czasem sceny ro
dzajowe, obrazki sakralne i ko
pie znanych dzieł.

Wszystko można obejrzeć w 
domu-zamku stojącym weś 
wsi. Budowę tego tak zwracają
cego uwagę domu zaczął w 
1974 ręku, jak mówi za Gierka, 
kiedy miałem pieniądze Dla
czego zamek?

- Jak było darcje pieżów 
zimą to dziadek opowiadał baj
ki o królewnach, o zamkach, o 
zbójnikach. I to tak mi weszło w 
krew, że chciałem taki zamek. I 
budowałem. Miałem projekt ty
powego budynku, ale co roku 
coś domurowywałem. Co przy
szli na kontrolę to mnie za nic 
nie mogli ukarać, bo za mała 
wina była. W końcu wyszedł z 
tego zamek. Jeszcze wieża po
winna być. Ale najpierw muszę 
zrobić pracownię malarską.

Walter wspomina artystkę z 
Niemiec, którą spotkał ną ple
nerze w Mosznej. Ogląda) póź
niej o niej reportaż dotyczący w 
telewizji Arte. Pocieszył się, wi
dząc że ona mieszka w starym 
zamku również zarośniętym 
mocno jak jego dom. Potrzebo-, 
wała odpowiedniego klimatu do 
pracy. Jak to usłyszał od gości, 
którzy go kiedyś odwiedzili: - Ar
tysta powinien tak żyć. bo ina
czej ciężko byłoby mu coś na
malować, inaczej jak inni. I ja 
tak żyję, rodzina mi pomaga, 
czasem z kłótnią, czasem bez 
kłótni.

Pan Wacław Walter ciągle 
maluje, już od niemal 40 lat. I 
oby dalej kontynuował swą pa
sję, niezrażając się krytyką, (gw)

Moje wierzby

I widzę wieś i wierzby 
i skraj zielonej łąki ’ 
tam gdzie pierwszą radość 
i pierwszy smutek zaznałem

Na łąkach tych posadzę 
mój lasek wymarzony 
a w nim grotę wybuduję 
dla mojej kochanej mamy

Wacław Walter
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"PIŁKARSKIE WAKACJE 2006"
Uczestniczyć mogą drużyny szkolne, osiedlowe, podwórkowe, rozgrywki prowa

dzone będą na stadionie sportowym przy ul. Kolejowej.
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do dnia 27 lipca 2006r. Rozpoczęcie rozgrywek w dniu 31 lipca 2006r.

Tel: 077 436 25 63

Brąz a teraz walka o Meksyk Lokalny
skandal

Maciej Wiatr (Obuwnik Prudnik) 
wywalczył brązowy medal pod
czas Mistrzostw Polski Juniorów 
i Młodzieżowców w Łucznictwie, 

*■ które rozegrane zostały w Zamoś
ciu. Prudniczanin w decydującym 
starciu zwyciężył 98:85 zawodnika
Łucznika Żywiec Bartłomieja Stan-, 
ko. W Zamościu mieliśmy jeszcze 
czterech innych reprezentantów, 
najwyżej z nich, na miejscu 17. 
uplasowała się Alicja Trzcionka.

Po eliminacjach Wiatr zajmował 
czwarte miejsce. W pojedynkach 
play-off „odprawiał z kwitkiem” rywali 
aż do półfinału, w którym spotkał 
się z Adamem Basiem. Po wysokiej 
porażce - 91:107 - przyszła walka 
w finale pocieszenia, zakończona 
sukcesem.

Dzięki brązowemu krążkowi 
podopieczny Kazimierza Kocika za
kwalifikował się do reprezentacji na 
Puchar Europy Juniorów w Pradze 
(8-15 sierpień). Jeśli tam zanotuje 
dobry start istnieje duża szansa, że 
wystąpi w juniorskich mistrzostwach 
świata w Meksyku.

Drużyna Obuwnika (Wiatr, Farasie
wicz, Sikora) zakończyła zmagania 
na pojedynku z drugim zespołem 
Stelli Kielce, przegrywając pechowo 
- 195:196.

Wśród młodzieżowców Alicja 
Trzcionka po porażce 95:97 z Martą 
Gontarską (Społem Łódź) odpadła w 
1/16. Także na 1/16 zakończył zawo
dy Jakub Helbin, który uległ 93:105 
łucznikowi poznańskiej Surmy Oska
rowi Streckerowi.

MŁODZIEŻOWCY - kobiety

2. Adam Baś 
(Społem Łódź)
3. Maciej Wiatr 
(Obuwnik Prudnik)

33. Bartosz Farasiewicz 
(Obuwnik Prudnik)

7.8.04. - Prudnik, Puchar Gór Opaw
skich, 2x70 metrów, 621'pkt

7.8.04. - Prudnik, Puchar Gór Opaw
skich, 12 strzał, 105 pkt

22-23.04. - Prudnik, Zawody kwalifi
kacyjne PZŁucz, 50 metrów, 310 pkt

2. Tomasz Przepióra 
(Stella Kielce)
3. Maciej Huszcz 
(Drukarz Warszawa)

29. Jakub Helbin 
(Obuwnik Prudnik)

18 - letni Maciej Wiatr ma realne szanse na wyjazd do Meksyku, gdzie stanie do walki o mistrzostwo świata

Nasz Miś Uszatek mieszka w Prud
niku
i ma problemów co dzień bez liku, 
sport jego pasją warto tu wspo
mnieć,
chciałby by był on na dobrym po
ziomie

1. Karina Lipiarska 
(Kmita Zabierzów)
2 Justyna Mospinek 
(Piątka Zgierz)
3. Wioleta Myszor 
(Łucznik Żywiec)

17. Alicja Trzcionka 
(Obuwnik Prudnik)

MŁODZIEŻOWCY - mężczyźni

1. Jacek Dobrzyński 
(Społem Łódź)

JUNIORKI

1. Anna Skłodowska 
(Stella Kielce)
2. Iwona Witos 
(Łucznik Żywiec)
3. Joanna Jurasz 
(Łucznik Żywiec)

47. Marek Sikora 
(Obuwnik Prudnik)

JUNIORZY

1. Jakub Gucz 
(Agros Zamość)

Obuwnik zajął 6. miejsce w punk
tacji klubowej w klasyfikacji juniorów i 
7. w punktacji województw.

Maciej Wiatr to sześciokrotny re
kordzista Polski juniorów obecnego 
sezonu:

5-7.05. - Ukraina, Zawody Międzyna
rodowe, 50 metrów, 320 pkt

5.07.05. - Ukraina, Zawody Między
narodowe, drużyna, FITA 3.603 pkt.

5.07.04. - Ukraina, Zawody Między
narodowe, drużyna, 24 strzały, 203 
pkt

Damian WICHER

Skandal w „Pogoni” na wielką 
skalę.
- Mająjuniorzy dziś oto żale
i do prezesów oraz działaczy, 
bo nic z wysiłku tych młodych gra
czy.
Choć w drugiej lidze najlepsi byli
- wszyscy drużynę naszą chwalili.
Do ekstraklasy z awansu nici -
nie wyszło z niżej podanych przy
czyn.
Bo warto wspomnieć tu dzisiaj o 
tym,
nie zapłacono wszak dziesięć zło
tych.
- Te dziesięć złotych za kartki kara
- o to rozbija się sprawa cała.
Punktu zabrakło do ekstraklasy, 
takie dziś śmieszne i dziwne cza
sy...
Młodzi się uczą - gdy dobrze grają, 
o nich działacze zapominają.
Karzą ich srogo - za dziesięć zło
tych -
odbiorą młodym do gry ochotę... 
Działaczy obraz kreślę ponury - 
czas wysłać ich na emerytury, 
bo sport się może rozwijać zdrowo, 
gdy mu działacze już nie zaszko
dzą.
Sport z zapomnieniem nie idzie w 
parze -
lecz o tym mili już innym razem.

Trio-volleyball
W sobotę, 22 lipca odbyła się V 

edycja Turnieju Piłki Siatkowej 
TRIO-VOLLEYBALL w Charbieli- 
nie. W imprezie tej wzięły również 
udział drużyny z powiatu prudnickie
go (Prudnik, Lubrza, Głogówek).

Oto wyniki:

1. To jest bez sensu - Wojciech 
Tokarz, Krzysztof Kitajczuk, Krzysztof 
Born, Sandra Grancaris - Nysa

2 Dramat Team - Rafał Jamro- 
zowicz, Marcin Sebastyan, Bartosz 
Lipiński - Nysa

3. Santander- Arkadiusz Gaborski, 
Joanna Lizner, Alicja Ternal, Mateusz 
Maćków - Nysa

4. Kopytko - Grzegorz Nowak, Woj
ciech Nowak, Dawid Urzędowski -Nysa

5. Lubrza - Łukasz Lubaszka, 
Kamil Lubaszka, Bartłomiej Maliń
ski, Mateusz Glabowski - Lubrza

5. Głogówek - Marek Muszyński, 
Piotr Kasprzyk, Mateusz Mroczka 
Głogówek

7. XYZ - Jakub Wierdak, Juskowiak 
Michał, Jastrzębski Marcin - Nysa

7. Tie Break - Robert Nocon, 
Dariusz Jadzyń, Mateusz Hajduga 
- Hajduki Nyskie

7, Banany z Nysy - Filip Banach, 
Rafał Błędkowski, Piotr Chinka -Nysa

7. Blokersi - Łukasz Kulak, Tomasz 
Hamerski, Dawid Kuras - Głuchołazy

7. M.Y. Tomasz Hasior, Łukasz 
Zieliński, Janusz Wysocki - Charbie- 
lin (gospodarze)

7. ONLINE - Marcin Zieliński, 
Roland Kuliszewski, Łukasz Redel 
-Prudnik

13. Prudnik - Rafał Jagoda, Piotr 
Jaszczut, Artur Bereza - Prudnik

13. No Name - Magda, Dawid 
Iwanecki, Artur Kamiński - Prudnik

13. Ajax Zawodzie - Patryk Bułka, 
Przemek Sobieski, Paweł Sosiński 
- Nysa

13. Bez Kitu - Ariel Nowak, Maciej 
Pacą, Michał Delkowski - Głuchołazy

13, Weterani - Grzegorz Paterak, 
Piotr Oleksy, Paweł Oleksy - Nysa

13. AZS Osiedlanka - Krzysztof 
Mazur, Konrad Klimczak, Łukasz 
Czuluk - Nysa

Dziś Czytelnicy żegna Was zatem 
kibic sportowy

WASZ MIŚ USZATEK

SPORT W RADIU

Słuchaj
również
„Informacji Sportowych Radia 
PLUS” od poniedziałku -do piątku 
o godzinie 9,10 i magazynu sporto
wego „PLUS SPORT” w poniedzia
łek o godzinie 15.00

mailto:sport%40tygodnikprudnicki.pl
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Pogoń w IV lidze?
Tygodnik Sport Prudnicki

Na dobre i na złe z „Polonią”
Rozmowa z Janem Kosteleckim - długoletnim działaczem KS „Polonia” 

Biała.

Już wkrótce może się oka
zać, czy Pogoń występować 
będzie w IV lidze i wcale nie 
muszą o tym decydować wyni
ki uzyskane na boisku.

Przedstawiciele Piłkarskiej Ligi 
Polskiej chcą zmienić nazwę drugoli- 
gowych rozgrywek, argumentując, że 
skoro mamy ekstraklasę to druga liga 
powinna automatycznie przekształcić 
się w... pierwszą. Idąc tym tropem 
trzecioligowcy, bez niczyjej łaski, 
również awansują o jeden stopień. 
Lukę po trzecioligowcach wypełnią 
z pewnością drużyny występujące w 
IV lidze. Do IV ligi na Opolszczyżnie 
przyzwyczaili się już kibice i trudno 
przypuszczać, aby przestała istnieć. 
Liga okręgowa automatycznie rów
nież przekształci się w wyższą - IV 
ligę. Czy poprzez takie zmiany pod
niesiony zostanie poziom rozgrywek 
trudno przewidzieć? Jedno jest pew
ne- bez sportowej rywalizacji można 
awansować do wyższej ligi. Wcześ
niej stworzono ekstraklasę, w której 
występują w większości piłkarze o 
przeciętnych umiejętnościach. Zmie
niono nazwę ligi okręgowej na IV ligę 
gdzie sporo drużyn prezentuje mier
ne umiejętności i nie powinno brać 
udziału na tym szczeblu rozgrywek. 
Wreszcie stworzono administracyjnie 
dwie grupy ligi okręgowej, w której 
występuje wiele przypadkowych 
zespołów. Te zmiany organizacyjne 
nie podniosły poziomu na żadnym 
szczeblu rozgrywek.

Czy mogło być inaczej skoro na 
Opolszczyżnie w lidze okręgowej i 
IV lidze występuje aż 50 drużyn? Na 
tym poziomie rozgrywek można wy
stępować bez żadnego problemu, bo 
wiele drużyn ma kłopoty ze skomple
towaniem podstawowego składu. Na 
domiar złego wielu piłkarzy wyjeżdża 
do pracy za granicę i tylko spora
dycznie uczestniczy w rozgrywkach. 
Ligowy poziom chcemy podnieść po
przez automatyczne awanse umoż
liwiające drużynom grę w wyższej li
dze. To być może zatuszuje żenujący 
poziom organizacyjno- szkoleniowy 
w wielu klubach, nie wpłynie jednak 
na oczekiwany rozwój tej popularnej 
dyscypliny sportu. Dzisiaj połowę 
IV ligi w naszym województwie two
rzą drużyny wiejskie i za to należy 
z ogromnym szacunkiem odnosić 
się do pracy społecznej działaczy

Ośrodek Sportu i RekreacjJ
-w Prudniku J

p* Prudnik V
HESS

Zaprasza wszystkich chętnych, którzy ukończyli 15 rok ży
cia do udziału w rozgrywkach siatkówki plażowej. Rozgrywki 
organizujemy dla 2 - osobowych drużyn damskich, męskich 

oraz mieszanych.

WAKACYJNY TURNIEJ
SIATKÓWKI PLAŻOWEJ 

12-13 SIERPNIA
Zgłoszenia do turnieju prosimy składać w kasie kąpieliska miejskiego( 

na dostępnej tam karcie zgłoszeń). Termin zgłoszeń upływa w dniu 10
sierpnia 2006r. Rozgrywki prowadzone będą na boisku do siatkówki pla
żowej na terenie kąpieliska miejskiego przy ul. Zwycięstwa 4 w Prudniku, 

gdzie obecnie chętne drużyny mają możliwość trenowania.

Turniej zostanie rozegrany w dniach 12 - 13.08.2006r. 
od godziny 930,pod warunkiem sprzyjającej pogody .
Zespoły biorące udział w turnieju, w czasie trwania 

rozgrywek mają wolny wstęp na kąpielisko.

Informacje pod numerem 
telefonu: 077 436 25 63

z tych środowisk. Z drugiej strony 
mamy obraz pracy organizacyjno 
- szkoleniowej środowisk piłkarskich 
o bogatych tradycjach, do których 
zalicza się również Prudnik. W wielu 
klubach do spraw szkoleniowych, 
szczególnie młodzieży, nie przywią
zuje się większej wagi. Szkoleniem 
zajmują się w wielu wypadkach 
ludzie przypadkowi, bez należytego 
przygotowania do prawidłowego pro
wadzenia zajęć. Problem dlaczego 
tak się dzieje zostaje przemilczany, a 
może celowo przemilczany. Nikt nie 
interesuje się również tym, dlaczego 
wielu trenerów, nawet z najwyższymi 
kwalifikacjami, nie chce zajmować się 
szkoleniem na żadnym poziomie.

Dramat juniorów
Przez wiele lat Pogoń dostrzegana 

była na Opolszczyżnie dzięki bardzo 
dobrej pracy szkoleniowej z młodzie
żą. Młodzi nasi piłkarze należeli do 
najsilniejszych zespołów naszego 
województwa, a w swoich najlep
szych okresach wygrywali rywaliza
cję z tak silnymi wtedy ośrodkami jak 
Odra Opole, Unia Racibórz czy Metal 
Kluczbork - medalistami mistrzostw 
Polski.

Przypomnijmy np. czołówkę tabeli 
w sezonie 1975/76

1. Chemik K. K. 22 38 61: 11
2. MZKS Nysa 22 33 42: 18
3. Pogoń Prudnik 22 29 30: 18**'
4. Metal Kluczbork 22 26 37: 21
5. Unia Racibórz 22 25 48: 31
6. Odra Opole 22 24 37: 19

W najwyższej lidze wojewódzkiej 
juniorów występowało tylko 12 naj
lepszych zespołów z Opolszczyzny. 
Wcześniej a szczególnie później były 
jeszcze większe osiągnięcia klubu 
w szkoleniu i sukcesach juniorów, o 
czym przypomnimy kibicom innym 
razem.

W ostatnich latach ze szkoleniem 
juniorów Pogoni było coraz gorzej, 
właściwie szkolenie odbywało się 
na zasadzie przypadku. Finał nie
przemyślanych decyzji klubowych 
działaczy nastąpił w 2003 r Stało się 
to, czego chyba się nikt nie spodzie
wał. Juniorzy zniknęli z rozgrywek na 
szczeblu wojewódzkim i rywalizowali 
jedynie z pobliskimi LZS-ami. To był

prawdziwy dramat młodych piłkarzy i 
klubu, który znany był zawsze z wzo
rowej pracy organizacyjno- szkolenio
wej z młodzieżą.

Wręcz wzorcowa była wcześniej 
współpraca klubu ze szkołami a 
szczególnie z Zespołem Szkół Zawo
dowych nr 1, z której to szkoły klub 
pozyskiwał najbardziej uzdolnioną 
sportowo młodzież. Przez wiele lat 
współpraca przynosiła duże efekty.

Klub miał systematyczny dopływ 
uzdolnionej i wyselekcjonowanej mło
dzieży, a szkoła odnosiła spore suk
cesy w rozgrywkach na szczeblu wo
jewódzkim. Warto również zaznaczyć, 
że klubowy trener był jednocześnie 
nauczycielem młodych piłkarzy. Taki 
układ był korzystny i dla klubu i dla 
szkoły.

W sezonie 2005/2006 juniorzy 
Pogoni przeżyli prawdziwy dramat. 
W rozgrywkach II ligi wojewódzkiej 
(są dwie grupy) zajęli pierwsze, pre
miowane awansem do najwyższej ligi 
juniorów - I ligi wojewódzkiej. Radość 
młodych piłkarzy nie trwała długo, bo 
szybko okazało się, że kilka spotkań- 
przegrali walkowerem za przekrocze
nia regulaminowe. Jeden z juniorów 
występował pomimo otrzymanych żół
tych kartek, których nikt dokładnie nie 
sprawdził. Roczne zmagania młodych 
piłkarzy nie przyniosły upragnionego 
awansu, tym razem zawinili dorośli. 
Zawinili również sami piłkarze, którym 
radzę, aby nie kolekcjonowali kartek 
już w wieku juniora za, które zresztą

. klub musi wnosić opłaty.
Podobne zdarzenie miało miejsce 

w rozgrywkach seniorów w sezonie 
1994/95.

Występująca w lidze okręgowej 
Pogoń niemal przez całe rozgrywki 
była pewnym kandydatem do awansu 
do ligi międzywojewódzkiej. Tuż przed 
zakończeniem piłkarskiego sezonu 
okazało się, że Pogoni odebrano 
punkty za grę nieuprawnionego pił
karza, który również nie pauzował za 
żółte kartki. Pogoń przegrała jednak 
ostatnie najważniejsze spotkanie w 
Strzelcach Opolskich 1: 0 i ten otrzy
many walkower nie miał żadnego 
znaczenia, chociaż ujemnie wpłynął 
na atmosferę w zespole.

em

Konkurs
Osoba która jako pierwsza za

dzwoni do redakcji pod numer 077 
436 28 77 i prawidłowo odpowie 
na pytanie Jakiej narodowości 
kest obecny selekcjoner piłkar
skiej reprezentacji Polski otryma 
upominek w postaci filmu z serii 
Historia Futbolu.

Wystarczy
zadzwonić...

20 pierwszych osób, które 
zadzwonią pod redakcyjny 
numer 077 436 28 77 lub 

wyśiąe-maila z dopiskiem 
„wystarczy zadzwonić” 

otrzyma książki 
„FanZin Pogoni Prudnik”

- Jak zaczęła się Pana przygoda ze 
sportem?

- To długa historia. Pasjonowałem się 
kolarstwem, najpierw jako działacz, a potem 
sędzia kolarski. Były to wspaniałe czasy, jeź
dziłem na wiele wyścigów - jednoetapowych 
i wieloetapowych. Wiele zwiedziłem, chociaż 
na zwiedzanie nie było nigdy zbyt wiele cza
su. Kolarstwem zajmowałem się na przeło
mie lat pięćdziesiątych i sześćdziesiątych.

- Co było dalej?
- Przeprowadziłem się do Bia

łej. ożeniłem się, coraz mniej 
czasu było na kolarstwo.
Obejrzałem kilka meczów 
„Polonii" i ten sport - który nie 
był mi obcy - zaczął mnie 
pasjonować. Tu w Białej 
poznałem wspaniałego 
działacza Eugeniusza 
Dziubę, współza
łożyciela klubu.
To on namówił 
mnie na pra
cę w zarzą
dzie klubu.
Tak zaczę
ła się moja 
przygoda z 
„Polonią".

- Jest 
Pan dłu
goletnim działaczem klubu - nigdy nie 
został Pan prezesem klubu - dlaczego?

- Jako działacz, a następnie wiceprezes 
pracowałem w „Polonii” przez trzydzieści lat. 
Nigdy nie chciałem zostać prezesem klubu, 
bo jako naczelnik Urzędu Pocztowego nie 
miałem możliwości udzielania klubowi finan
sowego wsparcia, a jako działacz mogłem 
przekonywać szefów zakładów i instytucji do 
pomocy rzeczowej i finansowej dla piłkarzy.

- W czasie jubileuszowej uroczystości 
padły słowa, że Pana biuro na poczcie 
było również biurem „Polonii”...

- Miałem takie możliwości - mogłem zała
twiać wiele spraw w czasie pracy. Niekiedy 
trzeba było załatwiać sprzęt, samochód 
na mecze, przychodzili również do mnie 
działacze i zawodnicy ze swoimi sprawami. 
Każdemu starałem się pomóc.

- Były to czasy kiedy zaangażowanie 
wielu działaczy i zawodników miało 
charakter autentyczny, wymagało po
święceń...

- Często W moim domu gościłem po 
meczu zawodników, którzy mieszkali poza 
Białą. U mnie nocowali, korzystali z posiłków. 
Takiej pomocy udzielała również piłkarzom 
rodzina Czerskich i inne. Ale to było dla nas 
naturalne, tak należało postępować.

- Były to również lata dobre dla „Po
lonii”, która w pewnym okresie stała się 
niemal drużyną rodzinną...

- To prawda, bo w naszym zespole grało 
wtedy sześciu Kusberów, trzech Czerskich, 
a Otte i Walczyk byli szwagrami.

- Zachował Pan w pamięci wiele 
pięknych wspomnień związanych ze 
sportem...

- Pamiętam między innymi gdy w zespole 
grał ojciec z synem - Eryk i Franciszek 
Kusberowie. W późniejszym okresie grali 
w drużynie Zdzisław Czerski z synem Da
mianem, który wystąpił również w meczu 
pożegnalnym na zakończenie kariery ojca. I 
jako młody zawodnik wypad) bardzo dobrze.

- Były w historii klubu lata wzlotów i 
upadków, czy w chwilach niepowodzeń 
praca była trudniejsza?

- Zespół zawsze się jednoczył, mobilizo
wał. Brakowało sprzętu, pieniędzy. Ale za
wsze władze, sponsorzy w miarę możliwości 
starali się wspierać działalność sportową. 
Pamiętam lata gdy był problem z zakupem 
koszulek dla zawodników. Pozyskaliśmy je 
od czeskiej drużyny za getry, których z kolei 
brakowało w Czechach. Na tych koszulkach 
z nieżyjącym już prezesem klubu Adolfem 
Czerniakiem farbą drukarską malowaliśmy 
numery. Farba też była pozyskana w spo
sób nielegalny. Zdzisław Czerski przerabiał 
buty kolarskie na piłkarskie, Doszedł w tym 
fachu do takiej perfekcji, że nawet korki były 
wkręcane jak w fabrycznych butach produ- 
■kówanych obecnie.

- Sportowa pasja, działalność w klubie 
wymagała wiele czasu - co na to żona?

-Muszę szczerze powiedzieć, że cały 
czas miałem wsparcie ze strony żony, cho

ciaż czasami była niezadowolona, że tak 
wiele godzin poświęcam na pracę dla klubu.

- Pana ofiarna i długoletnia praca na 
rzecz klubu znalazła uznanie u piłkar
skich władz - czego potwierdzeniem 
było przyznanie brązowej odznaki PZPN. 
Czy jest Pan tym wyróżnieniem usatys
fakcjonowany?

- Tak, cieszę, że doceniono moją działal
ność społeczną Niestety czasy się zmieniły. 
Przeszedłem dwie operacje, to mnie wyeli

minowało z pracy w klubie Cieszy mnie
również to, że działacze okręgu 

podokręgu i klubu w czasie mojej 
choroby nigdy o mnie nie zapo

minali Odwiedzali wspierali To 
bardzo miłe wiedzieć ze ma 

się wielu przyjaciół.
- W roku jubile
uszu „Polonia" 

awansowała po 
raz kolejny do 
klasy „A”. Czy 
obawia się 
Pan, że druży
na jest za silna 
na klasę B, a 

za słaba na kla
sę „A” ?

W
przeszło

ści tak było
- awans i spadek i kolejny awans i ponownie 
spadek. Oczywiście obawiam się, że tak 
może być i w tegorocznych rozgrywkach. 
Trzeba pełnej mobilizacji, wzmocnienia dru
żyny. Poza tym klub musi pozyskać trenera.

- Czy dostrzega Pan szansę kolejnego 
awansu drużyny - tym razem do klasy 
okręgowej?

- Mówią że po chudych latach przycho
dzą lata tłuste. Może to się potwierdzi Na 
przykład Start Bogdanowice awansował 
aż do IV ligi, a była to przecież drużyna do 
pokonania przez nasz zespół.

- Czy wiele w sukcesach drużyny zale
ży od działaczy?

- Bardzo wiele, znaleźć dobrego działa
cza jest trudniej niż pozyskać dla drużyny 
dwóch, trzech napastników.

- Czy martwi Pana to, że „Polonia” nie 
ma prezesa?

- Prawda jest taka - prezes jest pilnie 
potrzebny. Kierowanie kolektywne klubem 
nie jęst najlepszym rozwiązaniem. Musi być 
prezes, sekretarz i jeszcze kilku dobrych, 
zaangażowanych działaczy.

- Który z dotychczasowych działaczy 
mógłby zostać prezesem?

- Mam kandydata, ale nie mogę na razie 
cokolwiek powiedzieć. Przeprowadziliśmy 
z nim rozmowę. Nie powiedział ani „tak”, 
ani „nie".

- Dlaczego tak trudno pozyskać preze
sa, nikt nim nie chce być?

To praca bardzo niewdzięczna. Prezes 
odpowiada za wszystko, a czasem trudno 
jest skompletować pełny skład drużyny na 
mecz. Problemów jest wiele i wszystkie 
wymagają rozwiązania.

- Jedną z bolączek i trudności ka
drowych w drużynie są chyba wyjazdy 
młodych ludzi za granicę?

- Na naszym terenie to prawdziwa bo
lączka, młodzi jadą do pracy na Zachód. I 
trudno się temu dziwić.

- Czy Pana zdaniem - władze klubu 
winny większą uwagę przywiązywać do 
współpracy z nauczycielami wychowa
nia fizycznego w szkołach?

- To sprawa o zasadniczym znaczeniu 
Kiedyś nauczycielem i działaczem sporto
wym był Piotr Zielezny. Wówczas to szkoła 
w której pracował była kuźnią młodych 
talentów. Byli za jego czasów tak znani za
wodnicy jak: Robociński. Czarnecki. Pasyk 
i wielu innych.

- Przyszłość „Polonii” - jak ją Pan 
postrzega?

- Jestem raczej optymistą. Klub ma 
bogatą historię, tradycje. Klimat dla sportu 
ze strony władz miejskich jest dobry. Jeśli 
klub upora się ze sprawami personalnymi i 
organizacyjnymi będzie dobrze, w co zresz
tą wierzę.

Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiał: (nok)
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W£*1>1UK4 PRUDNICKI
W ubiegłym tygodniu w wieku 49 lat zmarła aktorka filmowa i teatralna Ewa Sałacka. Powodem 

zgonu była reakcja alergiczna na użądlenie osy - tzw. wstrząs anafilaktyczny. Gros z nas, nawet 
nie wie, że jest na coś uczulone. Okres urlopowy sprzyja zaskakującym sytuacjom, dlatego warto 
przed wyjazdem zaczerpnąć podstawowych, ale jakże cennych informacji.

- Co to jest anafilaksja?

- Anafilaksja to zjawisko i objawy ostrej 
reakcji wyzwalanej przez interakcje okre
ślonych alergenów z przeciwciałami IgE. 
Gwałtowana reakcja anafilaktyczna w 
swej najcięższej ogólnoustrojowej postaci 
zwana jest wstrząsem anafilaktycznym. 
Wstrząs anafilaktyczny charakteryzuje się 
bardzo dramatycznym przebiegiem i zagra
ża naszemu życiu.

- Co należy do klasycznych obja
wów?

Najczęstsze objawy to: świąd, ru
mień całego dała, pokrzyka o różnym nasi
leniu, gwałtowny spadek dśnienia tętnicze
go do wartośd nieoznaczonych, przyspie
szone lub co rzadziej zwolnienie czynność 
serca, duszność, -W ubiegłym tygodniu w 
wieku 49 lat zmarła aktorka filmowa i teatral
na Ewa Sa^cka. Powodem zgonu by^a re
akcja alergiczna na u^dlenie osy - tzw. 
wstrz1s anafilaktyczny. Gros z nas, nawet 
nie wie, <,e jest na coce uczulone. Okres 
urlopy sprzyja zaskakuj1cym sytuacjom, 
dlatego warto przed wyjazdem zaczerp- 
n'ae podstawowych, ale jak^e cennych in

formacji. świst oddechowy, trudność w 
wydechu, świst krtaniowy, trudność w 
nabieraniu powietrza w wyniku obrzęku 
krtani, kurczowe bóle brzucha, wymioty, 
biegunka czasami krwista. Wystąpienie 
pełnego zespołu objawów poprzedza 
często uczucie lęku.

- Jakie są konsekwencje wstrzą
su anafilaktycznego?

- Wstrząs anafilaktyczny powoduje 
zatrzymanie krążenia i oddychania. Spo
wodowane to jest obfitym wydzielaniem 
substancji, jakąjest histamina i zwiększoną 
z tego powodu przepuszczalnośaą ścian 
naczyń krwionośnych w całym organi
zmie oraz obkurczeniem dróg oddecho
wych.

- Co może wywołać reakcję anafi- 
laktyczną?

- Lista czynników mogących wywołać 
reakcję anafilaktyczną coraz bardziej się 
wydłuża. Do najczęstszych należą: skoru
piaki i mięczaki, orzechy, warzywa strącz
kowe, seler, ryby, jajka, produkty zbożowe, 
mleko, aspartam, glutaminian sodowy, insu
lina, pencyiina, aspiryna, leki do znieczula
nia miejscowego i ogólnego oraz użądlenia

Osa może zabić

owadów (0,5- 5%). Anafilaksja spowodo
wana wysiłkiem jest szczególną i stosun
kowo rzadką postacią występującą 
szczególnie u osób z astmą katarem sien
nym i wysypkami uczuleniowymi.

- Jak powinniśmy się zachować, 
gdy wystąpi reakcja anafilaktyczna?

Pierwsza pomoc, gdy ma miejsce 
gwałtowna reakcja anafilaktyczna musi 
być udzielona bezzwłocznie - każda minu
ta się liczy - natychmiast wezwać pomoc 
lekarską, zabezpieczyć substancję podej
rzaną w wywołanie reakcji anafilaktycznej. 
Ofiara nie może pozostać bez intensywnej 
opieki, gdyż utrata przytomności może wy
stąpić nagle i niespodziewanie. Podstawo
wym lekiem jest epinefryna (adrenalina), 
która musi być podana natychmiast. Osoby 
podatne na występowanie anafilaksji me 
powinny się rozstawać z zestawem 
pierwszej pomocy. Z zawartośdą i sposo
bem posługiwania się zestawem powinna 
się zapoznać cała rodzina chorego. Pierw
szy z zestawów to ,Ana-Kit” - zawierają
cy strzykawkę z igłą a w niej gotowa do 
użycia podwójna dawka epinefryny (tłok 
blokuje się po podaniu pierwszej dawki), lek 
przeciwhistaminowy w tabletkach, gaziki 
nasączone alkoholem i opaska udskowa. 
Na rynku jest także „Epi-Pen” - podobny ale 
zamiast strzykawki jest sprężykowy 
wstrzykiwacz uruchamiany przez silne 
przyaśnięće do skóry.

Damian WICHER

REKLAMA BIURO OGŁOSZEŃ 
I REKLAM: 

48-200 Prudnik
ul. Kościuszki 13a 
tel/fax: 436-28-77

Miejsce na wizytówkę 
TWOJEJ FIRMY

4 moduły do końca roku 
już za 369 zł netto

DZWOŃ 077 436 28 77

Ziemia Prudnicka
nocnik

ZDuo■■w w wr
już w sprzedaży www.tygodnikprudruc.ki,,p,l

Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej w Prudniku 
ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego 1A

ogłasza przetarg nieograniczony 
w formie licytacji

na ustanowienie spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu 
mieszkalngo położonego w Prudniku przy ul. Koziołka 6/8 o pow. uż. 48,6 
m2 (2 pokoje+kuchnia).

Umowa o ustanowienie spółdzielczego własnościowego prawa do 
lokalu zawarta zostanie z osobą, która zaoferuje najwyższy wkład 
budowlany nie mniej jednak niż 49.570,00 zł.

Przetarg odbędzie się w dniu 10.08.2006r. o godz. 10:00 w siedzibie 
Spółdzielni w Prudniku adres j/w.

W przetargu mogą wziąć udział osoby fizyczne i osoby prawne przez 
swoich pełnomocników (pełnomocnictwo należy okazać komisji przetar
gowej), które najpóźniej w dniu przetargu do godz.9:00 wpłacą w kasie 
tut. Spółdzielni wadium w wysokości 10% ceny wywoławczej.

Osoba wyłoniona w przetargu zobowiązana jest do uiszczenia wylicy- 
towanej kwoty i podpisania umowy w terminie 14 dni od daty przetargu. 
W przypadku nie podpisania umowy wadium przepada.

Bliższych informacji dotyczących przetargu, warunków podpisania 
umowy oraz możliwości obejrzenia mieszkania uzyskać można w biurze 
tut. Spółdzielni pok. nr 9 lub pod

nr 436-24-13. (Stan mieszkania do remontu).
Spółdzielnia zastrzega prawo odwołania lub unieważnienia przetargu

Lokale do wynajęcia w 
biurowcu przy ul. Tkackiej. 

Centrum miasta. 
Atrakcyjna cena.

Tel. 077 436 35 06

BIURO
RACHUNKOWE
Małgorzata Jaszczyszyn

Obliczamy zwrot podatku VAT 
oraz zeznania roczne

ŚWIADECTWO 
KWALIFIKACYJNE 
NR 23952/01, OC

ul. Batorego 29, Prudnik 
tel. 406 80 85, kom. 0602712926

070206-06

gŁanmimjr*
Jacek Szpetanowski 

ul. Jagiellońska 24, 48-200 Prudnik

\3
tel. 436-50-67

POLECA:
• Namioty 20% taniej

• Zestawy do nurkowania 
• Płetwy

• Materace gumowe
• Odżywki

Rakiety do tenisa ziemnego 
Zaprazamy

codziennie od 9.30 - 17.00 
w soboty od 9.00 - 13.00

090506-19

OCHRONA P.P-U ENERGETYK Sp. z 0.0.
Zakład Pracy Chronionej 
45-071 OPOLE 
ul. Armii Krajowej 36 
tel./fax 77 454 45 28 
77 453 16 32 
48-200 PRUDNIK 
ul. Batorego 35 
tel. 077 436 14 22 
665 954 311

USŁUGI W ZAKRESIE:
• kompleksowej ochrony osób i mienia
• montażu i monitoringu systemów 
alarmowych
• transportu wartości pieniężnych^
• szkolenia pracowników ochroij

cn^

www.energetyk.com.pl, e-mail: info@energetyk.com.pl

Dyrekcja Zespołu Szkół Ogólnokształcącyh 
w Prudniku

ogłasza nabór do Liceum dla Dorosłych w systemie 
3 letnim - po gimnazjum lub ZSZ; w systemie 2 let
nim po szkole Zawodowej.
Warunki przyjęcia:
- ukończenie 18 lat
- świadectwo ukończenia gimnazjum, szkoły Zawo
dowej, ZSZ lub szkoły podstawowej

Zajęcia odbywają się w poniedziałek - czwartek w 
godz. 15.50-20.00

Szczegółowe zasady rekrutacji udziela sekreta
riat Liceum dla Dorosłych 077 436 32 16 w godz. 
od 9.00 do 12.00.

Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej w Prudniku 
ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego 1A

ogłasza przetarg nieograniczony 
w formie licytacji

na ustanowienie spółdzielczego lokatorskiego prawa do lokalu przy ul. 
Damrota 8/1 składającego się z 4 pokoi i kuchni o powierzchni użytkowej 
72,50 m2.

Cenę wywoławczą stanowi wkład mieszkaniowy w kwocie 34.459 zl.
Mieszkanie obciążone spłatą kredytu zgodnie z Ustawą z dnia 

30.11.1995r. o pomocy Państwa w sprawie niektórych kredytów 
mieszkaniowych... (Dz.U. Nr 119 poz.1115 z 2003r ).

Przetarg odbędzie się w dniu 10.08.2006r. o godz. 10 w siedzibie 
Spółdzielni w Prudniku adres j/w.

W przetargu mogą wziąć udział osoby fizyczne, które najpóźniej w 
dniu przetargu do godz.9:00 wpłacą w kasie tut. Spółdzielni wadium w 
wysokości 10% ceny wywoławczej.

Warunkiem podpisania umowy jest przystąpienie do Spółdzielni 
(uzyskanie członkostwa).

Osoba wyłoniona w przetargu zobowiązana jest do uiszczenia 
wylicytowanej kwoty i podpisania umowy w terminie 14 dni od daty 
przetargu. W przypadku nie podpisania umowy wadium przepada

Bliższych informacji dotyczących przetargu, warunków podpisania 
umowy oraz możliwości obejrzenia mieszkania uzyskać można w biurze 
tut. Spółdzielni pok. nr 9 lub pod

nr 436-24-13. (Stan mieszkania do remontu).
Spółdzielnia zastrzega prawo odwołania lub unieważnienia przetargu 

bez podania przyczyny.

http://www.energetyk.com.pl
mailto:info%40energetyk.com.pl


BIURO OGŁOSZEŃ
I REKLAM:

48-200 Prudnik
ul. Kościuszki 13a
tel/fax: 436-28-77

OGŁOSZENIE O KONKURSIE

BURMISTRZ BIAŁEJ OGŁASZA 
KONKURS NA KANDYDATA NA STANOWISKO DYREKTORA

Publicznego Przedszkola w Chrzelicach 
Publicznego Przedszkola w Pogórzu

1. Do konkursu może przystąpić osoba, która spełnia wymagania określone w paragra
fach od 1 do 4 i w paragrafie 8 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z 
dnia 6 maja 2003r. w sprawie wymagań, jakim powinna odpowiadać osoba zajmująca 
stanowisko dyrektora oraz inne stanowisko kierownicze w poszczególnych typach szkół 
i placówek (Dz.U. z 2003r. Nr 89, poz. 826 z późniejszymi zmianami).
2. Oferty osób przystępujących do konkursu powinny zawierać:

1) uzasadnienie przystąpienia do konkursu wraz z koncepcją funkcjonowania 
placówki,

2) życiorys z opisem przebiegu pracy zawodowej, zawierający w szczególności 
informację o stażu pracy pedagogicznej - w przypadku nauczyciela lub stażu 
dydaktycznej w przypadku nauczyciela akademickiego,

3) akt nadania stopnia nauczyciela mianowanego lub dyplomowanego,
4) dyplom ukończenia studiów wyższych,
5) dyplom ukończenia studiów podyplomowych z zakresu zarządzania oświatą lub 

zaświadczenie o ukończeniu kursu kwalifikacyjnego z zakresu zarządzania oświatą,
6) ocenę pracy, o której mowa w § 1 pkt.4 Rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej i Sportu z dnia 6 maja 2003r. w sprawie wymagań, jakim powinna 
odpowiadać osoba zajmująca stanowisko dyrektora oraz inne stanowisko 
kierownicze w poszczególnych typach szkół i placówek,

7) zaświadczenie lekarskie o braku przeciwwskazań zdrowotnych do wykonywania 
pracy na stanowisku kierowniczym,

8) oświadczenie, że kandydat nie był karany karą dyscyplinarną, o której mowa w 
art.76 ust.1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela (Dz.U. z 2003r. Nr 
118,poz.1112 ze zm.) oraz nie toczy się przeciwko niemu postępowanie 
dyscyplinarne,

9) oświadczenie, że kandydat nie był karany za przestępstwo popełnione umyślnie
oraz nie toczy się przeciwko niemu postępowanie karne,

10) oświadczenie, że kandydat nie był karany zakazem pełnienia funkcji
kierowniczych związanych z dysponowaniem środkami publicznymi, o którym 
mowa w art. 31 ust.1. pkt.4 ustawy z dnia 17 grudnia 2004r. ó odpowiedzial

ności za
naruszenie dyscypliny finansów publicznych (Dz.U. z 2005r. Nr 14 poz. 114),

11) oświadczenie, że kandydat wyraża zgodę na przetwarzanie swoich danych
osobowych zgodnie z ustawą z dnia 29 sierpnia 1997r. o ochronie danych 

osobowych
(Dz.U. z 2002r. Nr 101, poz. 926 ze zm.) w celach przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko dyrektora.

3. Wszelkie sporządzone osobiście przez kandydata dokumenty powinny być własno
ręcznie podpisane, a w przypadku składania kserokopii oryginałów dokumentów winny 
być uwierzytelnione notarialnie.
4. Oferty należy składać w zamkniętych kopertach z podanym adresem zwrotnym i 

dopiskiem: „ Konkurs na stanowisko dyrektora Publicznego Przedszkola w Łączni
ku "

w terminie do 16 sierpnia 2006 roku na adres: Urząd Miejski w Białej, 48-210 Biała ul. 
Rynek Nr 10 Sekretariat.

5. Konkurs przeprowadzi Komisja Konkursowa powołana przez Burmistrza Białej.
6. O terminie i miejscu przeprowadzenia konkursu kandydaci zostaną powiadomieni 

indywidualnie.

Biała, 2006 - 07 - 25

GABINET WETERYNARYJNY
Prudnik, ul. Skowrońskiego 13

Lek. wet. Dorota ALTER
ZAPRASZAMY

^4® codziennie w godz. 10.00 - 14.00, 16.00 - 19.00 
w soboty w godz. 9.00 - 12.00 

INSEMINACJA LOCH
• leczenie dużych i małych zwierząt oraz gołębi
• diagnostyka
• profilaktyka TEL. 504 263 269

TEL. 608 125 989 ' H

MEBLE Z NATURALNEGO DREWNA
Pawilon meblowy oferuje:

* garderoby, witryny, szafy, kredensy
* szafki, komody, łóżka, łóżeczka, biurka,
* regały, półki, krzesła, taborety, stołeczki

* ławki, stoły, stoliki, lustra.
* kwietniki, wieszaki, półki
* listwy ozdobne i wykończeniowe
* galanteria drewniana

WYPOSAŻENIE OGRODU
* stoły, krzesła, ławy
* altany, pergole, studnie
* huśtawki, wiatraki, mostki

Ul. Prążyńska 17 (były PZGS), Prudnik, tel./fax 4362712
- 021204-49

SKUP
- złomu stalowego i żeliwnego
- metali kolorowych
- makulatury i folii

złom odbieramy własnym transportem

Złomowanie samochodów

48-200 PRUDNIK
ul. Zielona 1 

lei. 436-41-40 
kom. 0602 247 364

Filie:

GŁUCHOŁAZY
ul. Dworcowa 1 
tel. 439-31-36

BIAŁA
ul. Lipowa t (baza GS) 

tel. 600910022

SZKOŁA KIEROWCÓW „KWIECIEŃ”
Przyjmuje zapisy na kursy prawa jazdy kat. - „B” w każdy czwartek i piątek 
o godz. 16.30 w Zespole Szkół im. J. Korczaka w Prudniku, ul. Piastowska 

26 nr sali 4 (dawne liceum medyczne) lub telefonicznie:

0604 502 185 lub 077 436 17 96

W ramach kursu oferujemy:
- 31 godz. jazdy samochodami Chevrolet (egzamin wewnętrzny)
- pakiet kursanta plus + (podręcznik kierowcy kat. B, test drukowany kat. B, 
Encyklopedia Ruchu Drogowego, nauka jazdy - symulator na CD, notatnik 
kursanta).
- dowóz na egzamin dp chwili zdania egzaminu państwowego

Jazdy uczy 4 instruktorów

ZAKŁAD ZDUŃSKI
oferuje

• stawianie pieców • naprawa 
i przebudowa pieców kaflowych 
z materiałów własnych i powierzonych

Tel. 0510 180 150
140406-1

USŁUGI DEKARSKIE
TANIO, SZYBKO, SOLIDNIE

TEL. 077 / 4202561

Lokale do wynajęcia w 
biurowcu przu ul. Tkackiej,

centrum miasta - 
atrakcyjna cena. 
TEL. 077 436 35

AUTO - KOMIS
SKUP • SPRZEDAŻ • RATY • ZAMIANA

MARKOWE OKNA I DRZWI
DLA WYMAGAJĄCYCH
Piodukujemy okrws i drzwi:

z róZiłyćh gatunków drewna trój warstwowego 
w z drewna egg&iyamgo

X wypasa łenlem mto. w istotę.
mosMctefy, rolety 
ZK HjWMroi np.: 
wiedeńskimi l innymi
Wtypowe np.; tuiowe, fwprosfok.^fnt’ ttp,
Stylowe
rAna tącapne drrwno I aluminium 
tealizujberoy zamówienia indywidualne 
i specjalistyczna

PUPB Fiiex Sp z0,0.. Dóbr*, ul. Prudnicka 4,47 364 Slrzełeczki. 
lei. 077 4C765 16. faje 077 40765 17. e-mail:bluroSfilejt.necpl www.file>Lne1.pł

Bezpłatne przyjmowanie aut 
do sprzedaży komisowej

Prudnik
ul. Prążyńska 32 
tel. 077 436 12 43 
kom. 512 260 672

PRUDNIK, ul. Chrobrego 1 
tel. 077 420 24 45 

ul. Jesionkowa (róg Arki I

HURTOWNh
PAPIEROSÓW

„JOKER
• papierosy 
■tytoń
■ kawa
■ chemia

ECS
prudnik. otomo

Engineers
Computer
Studio

48-200 Prudnik, ul. Batorego 33 
tel. 077 436 88 48

PROMOCJA !

KOMPUTERY 
KASY FISKALNE

Nawigacja GPS MIO 350

www.ecs.pnet.pl ecs@ecs.net.pl

http://www.ecs.pnet.pl
mailto:ecs%40ecs.net.pl


BIURO OGŁOSZEŃ
I REKLAM:

48-200 Prudnik
ul. Kościuszki 13a
tel/fax: 436-28-77REKLAMA

WYPADEK

KOMUNIKACYJNY 
W PRACY 

BŁĘDY LEKARSKIE 
INNE WYPADKI 

(również
z obrażeniami ciała)
KOMPLEKOSOWA

POMOC
W DOCHODZENIU 
ODSZKODOWAŃ 

OD UBEZPIECZYCIELI

Załatwiamy sprawy 
sprawnie i skutecznie.

DZWOŃ!!!
Umów się na 

spotkanie.

TO NIC NIE 
KOSZTUJE

Darmowa
konsultacja prawna.

Żadnych opłat nie 
pobieramy aż do 

pozytywnego 
zakończenia 

sprawy!

GlF
Doradztwo Gospodarcze

Opole, ul. 1 Maja 63-65 lokal 211 
tel. 4536393, kom. 501335899, 

503027069

pn.-pt. 9-17

Szkoła Jazdy
Woźniak

zaprasza
NA KURSY PRAWA JAZDY

kat. B w Prudniku

ZAPISY:
tel. (0) 606 992 293 
tel. 077 - 436 54 27 

po 19.00

Zdjęcia 
biometryczne 
Fotki do legitki
M/tfrFtf/bZ MifiF tMErt!

,.J
Foto Królik, Prudnik- tam gdzie zawsze!

Kodak

Tylko u nas sam sobie zrobisz zdjęcie
z tel. komórkowego w 15 minut i nie tylko

ZDJĘCIA DO PASZPORTÓW NIEMIECKICH

B.Z. Bandurowscy
Prudnik, ul. Ratuszowa 20 

Tel. 077 4363613 
e-mail: z.bandurowski@op.pl

BIURO PODRÓŻY „MERKURY’
NYSA, ul. Wrocławska 2
Filia w Prudniku, Dom Towarowy, parter 
Tel. 77/436-44-42

oferujemy
• przewozy do wszystkich 
krajów Europy,
• bilety lotnicze i promowe
• wczasy, wycieczki, kolonie, 
zimowiska
• ubezpieczenia i Kartę Euro, 26

Przewóz osób do Niemiec 
pod wskazany adres.

Wyjazdy dwa razy w tygodniu.

Zgłoszenia:
tel. 077 4204685, 0604 282 670

SIATKI NAJTANIEJ
PRODUCEN

Na każdy wymiar słupki, 
akcesoria, montaż

Lubrza, ul. Wolności 31 
(077) 437 53 19 
0 606 591 808

JSSuF^SaiiSf connex
Przedsiębiorstwo PKS CONNEX Prudnik Sp. z o.o. 

ul. Kościuszki 74, 48-200 Prudnik, Tel./fax (77) 4363291
OFERUJE AUTOBUSY NA WYNAJEM

Rocznie wykonujemy 1000 wynajmów. Przewozimy ok. 40 000 osób. Zatrud
niamy kierowców z wieloletnim doświadczeniem DLA STAŁYCH KLIEN
TÓW UPUSTY. PRZY DUŻYCH ZAMÓWIENIACH ISTNIEJE MOŻLI
WOŚĆ NEGOCJACJI CEN. Wynajmujemy autobusy na wyjazdy zagranicz
ne Niemcy, Hiszpania, Austria, Chorwacja, Włochy, Ukraina i inne kraje euro
pejskie. Obsługujemy wycieczki krajowe, przewozy kolonijne, śluby, pogrzeby, 
mecze itp. Oferujemy na wynajem autobusy renomowanych marek krajowych 
i zagranicznych. Zapraszamy!

Aleksander Kramarz * Prudnik * ul. Jagiellońska 22 - tel./fax 436-59-68

www.medium.punkt.pl
TURYSTYKA MEDIUM medium@punkt.pl

FOTOGRAFIKA
Cyfrowe studio fotograficzne
PROMOCJA na odbitki cyfrowe

10x15 0,49
Przewozy autokarowe
Sindbad, Eurolines, Eurobus,
Agat
Tanie bilety lotnicze, promy 
Londyn, Irlandia, USA, Włochy Zdjęcia do dokumentów

PROMOCJE— _ _ — 13 zł (8 sztuk) EXPRESS 
LATO 2005 Zdjęcia ślubne

ZAPRASZAMY PO KATALOGI nowa jakość - nowa oferta!

Kolonie i obozy młodzieżowe 2006
ęih4t&4 - codziennie wyjazdy z Prudnika do Niemiec i Europy

NOWOŚĆ

wyjazdy z Prudnika do:

Austrii • Francji 
Belgii • Holandii 

Luksemburga • Danii

Ochrony RANGER Sp. z o.o.

BIURO OCMWOM*

OFERUJE USŁUGI W ZAKRESIE:

• ochrony osób i mienia 
• monitorowania 

obiektów
• montażu systemów

alarmowych
• usług porządkowych

Nyska 10 
48-200 Prudnik

tel. 077 406 52 17 
077 406 52 18

DOM USŁUG

PROFESJONALNA 
ORGANIZACJA POGRZEBÓW

• PRZEWÓZ ZWŁOK 
W KRAJU I ZA GRANICA

• KREMACJA . • EKSHUMACJA ■
PRUDNIK, ul. Kościuszki 19
_______TELEFONY:
077 436-23-71, 077 436-20-13 .

0602 471380
Czynny catą dobę A

■□□□

Hotel OAZA gwarantuje 
komfortowy wypoczynek 

i dobrą zabawę.

Restauracja z salą bankietową 
na 100 osób,

salą taneczną na 60 osób, 

salą konferencyjną z barem 

organizuje imprezy: 
wesela, komunie, imieniny, 

urodziny, zjazdy rodzinne, 

dancingi, bankiety 
z muzyką na żywo.

Serwujemy wysokiej klasy 

posiłki i napoje chłodzące.

Hotel czynny całą dobę. 

48-200 Prudnik, ul. Zwycięstwa 2 Restauracja czynna 
tel. 077 / 406-84-80, 406-84-81 od godz. 12.00

Mistrzowie dyplomowani optyki okularowej 
zapewniają profesjonalny dobór i wykonanie 

okularów w:

CENTRUM OPTYCZNYM

OFTYM - AM
Prudnik, ul. Górna 2 

tel. 436 04 00 70™-77“

REALIZUJEMY RECEPTY KAS CHORYCH

OKULISTA - lek. med. B. Orkisz 

PONIEDZIAŁEK I CZWARTEK 15.00 17.00

KOMPUTEROWE BADANIE WZROKU

Gospodarstwo Agroturystyczne
ŁOW/KKO Pokrzywna 102 l.WVIOr\U (obok kąpieliska) 

posiada w ciągłej sprzedaży 

ryby: pstrąg, jesiotr. Przyjmujemy 

zamówienia na ryby wędzone. 

Tel. 504 003 308
IMPORT

GŁUCHOŁAZY, ul. Konstytucja 3 Maja 17a, tel./fax 077 439 46 74 
NYSA, ul. Piastowska 26, tel./fax 448 43 53

OKNA 2 PCV 
! 2 DREWNA

SPRZEDAŻ
DORADZTWO
MONTAŻ
FIOLETY

OFERUJEMY DWA SYSTEMY PCV: IDEAŁ 2000 O KÓMMERLING

OKNOPLAST - GOSWINOWICE ul. Nyska 
tel./fax. 077 / 435-62-79; 435-61-61

Prudnik
ul. Powstańców Śl. 25 
tel. 436 03 00

Głuchołazy
ul. Sikorskiego 19 

43959 10

KKBE
SYSTEMY OKIENNE

mailto:z.bandurowski%40op.pl
http://www.medium.punkt.pl
mailto:medium%40punkt.pl
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BIURO OGŁOSZEŃ
I REKLAM:

48-200 Prudnik
ul. Kościuszki 13a
tel/fax: 436-28-77

48-200 Prudnik

Tel. 502 251 500 
Tel. 502 251 350 I N T E R H A S

TRWA nowy NABÓR 
do LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCEGO 

w systemie eksternistycznym (12 miesięcy)
Nabór dotyczy również

absolwentów gimnazjów po ukończeniu 18 lat 
Odpłatność w ratach. Zajęcia w soboty i niedziele 

Zajęcia rozpoczynają się we wrześniu 2006r 
Matura - styczeń 2008r 

Przyjmowanie dokumentów i zapisy:
Ośrodek Szkoleniowy ,,WUREX” w Prudniku ul. Giomnazjalna 2 

tel. 077 436 23 16
Ośrodek Szkoleniowy „WUREX” w Nysie ul. Szopena 4 

tel, 077 435 33 80

Wydzierżawię lub sprzedam halę 
produkcyjną w Prudniku przy ul. 
Prążyńskiej o pow. 600 m2 z prze
znaczeniem na działalność produk
cyjną, handlową, usługową. Tel. 
502 251500, 4362084

_______________________________________210306-12 100106-02

O G Ł O S Z u A D R O B N E

Produkujemy
drewniane:

• schody • drzwi
• parapety • stoty 

■ podłogi • ogrodzenia
• meble • balustrady

090506-19

„SOLIDNE PRANIE”

dywanów, chodników itp.

TEL. 077 436-77-70

Usługi Medyczne
Wizyty domowe

lek. med specjalista chirurg 
Maciej Skawiński
• porady specjalistyczne

• kwalifikacja do zabiegu
i opieka pooperacyjna w domu pacjenta 

• laseroterapia
• leczenie choroby Osgood-Schlatter

• planowe zabiegi u osób 
nieubezpieczonych w Polsce

tel. 602 606 626

pościele, ręczniki, 
kołdry, powłoczki, 

obrusy, firany, 
art. dekoracyjne

Regeneracja wyrobów z pierza, 
pranie, czyszczenie, szycie.

♦
Targowisko miejskie

Prudnik, ut. Jagiellońska 
kiosk z artykułami pościelowymi

Tel. 0608 769437

Prywatna Szkoła Policealna 
NR1

o upr. szkoły publicznej 
prowadzi nabór na kierunek

TECHNIK
FARMACEUTYCZNY

Rozpoczęcie nauki 09-2006 
System nauczania - stacjonarny 

Zajęcia teoretyczne: piątek, sobota 
i niedziela, dni zajęć praktycznych 
i praktyka do uzgodnienia z apteką.

Możliwość zakwaterowania.

Informacje i zapis/: ul. 1 maja 7, 
49-305 Brzeg, tel. 077-444-00-10 

www.policcal.brzcg.prv.pl

KREDYTY
Wybór wielu banków w jednym miejscu 

- gotówka
- spłata innych kredytów 

- hipoteka - najtańsze raty

PRUDNIK ul. Nyska 4 
tel 436 93 56

Zatrudnimy blacharzy 
i monterów izolacji rurocią

gów przemysłowych.
Miejsce pracy - Frankfurt / M. 
Czas pracy - pełny etat, praca 

stała.
Wymagania :

- udokumentowane wykształcenie w
zawodzie lub przeszkolenie- 

przyuczenie do zawodu.
- udokumentowana praktyka w

zawodzie,
- zdolność porozumiewania się w 

jeżyku niemieckim.
- obywatelstwo niemieckie lub stałe

pozwolenie na prace w RFN,

Pracodawca oferuje.
- zakwaterowanie.

- dojazd od miejsca zakwaterowania
do miejsca pracy,

- udostępnia samochody firmowe do
grupowych wyjazdów do Polski,
- pełne ubezpieczenie w AOK,
- atrakcyjne wynagrodzenie

godzinowe.

ENERGO-SERVICE
Dienstleistungs- und Warenhandels 

GmbH
Rhinstrasse 93 

10315 Berlin
Tel. 0049 30 54701646, 0049 30 

54378104
Fax. 0049 30 54701648, 0049 30 

54378414

USŁUGI:
■ TŁUMACZ PRZYSIĘGŁY JĘZY

KA NIEMIECKIEGO JOANNA FERET. 
TEL. 077-4365045, 608661371, jfe- 
et@wp.pl
-(35-g)

■ OBIADY ZBIOROWE - CENA 15 
ZŁ. STYPY, WYCIECZKI 
3774376223.

(252-g)
■ STRONY WWW, PROJEKTO

WANIE ORAZ AKTUALIZACJE, TEL. 
300 524 116, 605 660 754

(424-g)
■ KAMIENIARSTWO, NAGROBKI - 

STARY LAS 107, TEL. 077 439 70 
75

(428-g)
■ POTRZEBUJESZ GOTÓWKI? 

ZADZWOŃ, W 45 MINUT OTRZY
MASZ GOTÓWKĘ. TELEFON 077 
436 29 57 LUB 0 504 078 216

(442-g)
■ ZESPÓŁ MUZYCZNY LMS „MU- 

SIC" WESELA,ZABAWY TEL. 077 
436 70 49, 0 600 386 529

(467-g)
■ MAGLOWANIE BIELIZNY NA TE

LEFON, 077 436 10 25 PO 17 077 
436 70 49

(468-g)
■ CZYSZCZENIE DYWANÓW, 

WYKŁADZINY, TAPICERKI. TEL. 077 
436 59 45

(479-g)

NAUKA:
■ SZKOŁA KIEROWCÓW „BISA” 

-‘RUDNIK, SOBIESKIEGO 28. ZAPISY
4363833, 602627263.
(277-g)

SPRZEDAŻ:
■ SPRZEDAM M-3 (48,6M2). TEL. 

506 387 015, 0 691 705 102
(312-g)
■ SPRZEDAM JAŁÓWKĘ WYSO- 

KOCIELNą, WYCIELENIE 4 SIERPNIA, 
FEL. 0 604 941 740

(419-g)
■ SPRZEDAM VW JETTA (1989) 

FEL. 077 4376371
1421-g)
■ SPRZEDAM DZIAŁKĘ BUDOW

ANĄ 20 AR W PRUDNIKU, TEL. 436 
46 62

(425-g)
■ TANIO SPRZEDAM DOM DO RE

MONTU ORAZ BUDYNKI GOSPO
DARCZE W NOWYM BROWIŃCU 
FEL. 077 436 46 62

(426-g)
■ SPRZEDAM DZIAŁKĘ REKRE

ACYJNĄ W JARNOŁTÓWKU - 6,3 A, 
CENA 19 TYS. TEL. 501 609 868

(427-g)
■ SPRZEDAM PÓL DOMU 120 M2 

W PRUDNIKU. TEL. OD 9 DO 17, W 
SOBOTY DO 13, 077 436 38 94

(429-g)
■ SPRZEDAM ŁÓŻECZKO DZIE

CIĘCE I WÓZEK MIKADO TEL. 0 503 
179 715

(431-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE 48,6 

M2 IV PIĘTRO TEL. 0 604 088 697
(433-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE W 

PRUDNIKU. TEL. 077 436 02 53 PO 
GODZ. 20-TEJ

(381-g)
■ SPRZEDAM SUKNIĘ ŚLUBNĄ 

ROZM. 40-42 TEL. 0 507 789 303
(382-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE 2-PO- 

KOJOWE W ŁĄCZNIKU, TEL. 077 
436 25 42

(438-g)
■ TANIO ODSPRZEDAM: 1180 DA

CHÓWEK, 60 GĄSIORÓW, 3 TRUJ- 
NIK, KOLOR WIŚNIA „GLAZURA- 
AMADEUSZ" FIRMY „TONDACH". 
MOŻLIWOŚĆ DOKUPU „METRO" 
PRĄŻYŃSKA. TEL. 077 436 60 31

(439-g)
■ SPRZEDAM KAWALERKĘ 2 PO

KOJOWĄ W PRUDNIKU. TEL. 694 
224 173

(440-g)
■ VW GOLF II 1.6, 1992 - ZA

DBANY, 880 700 862
(441-g)
■ SPRZEDAM DOM 175 M2, CEN

TRUM PRUDNIKA, PARTER-SKLEP. 
CENA 500 000 ZŁ. TEL. 888 438 534

(360-g)
■ SPRZEDAM ŚWINIĘ OK. 120 

KG. TEL. 0 698 301 947
(452-g)
■ SPRZEDAM TANIO SUKNIĘ 

ŚLUBNĄ, ROZMIAR 36/38. TEL. 0 
608 254 702

(454-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE. 73 M2 

W PRUDNIKU. TEL. 077 436 09 26 
PO 20.

(456-g)
■ SPRZEDAM TANIO MEBLE KU- 

' CHENNE Z WYPOSAŻENIEM, STO
ŁOWE CIEMNE, KOMPLET WYPO
CZYNKOWY, SYPIALNIA JASNA, 
PIANINO „CALISIA”. TEL. 077 436 12
56

(459-g)
■ SPRZEDAM DOM 145 M2 W 

PRUDNIKU I MIESZKANIE 70 M2 BEZ- 
CZYNSZOWE W CENTRUM MIA
STA, TEL. 077 436 20 46, 506 174 
710

(460-g)

■ SPRZEDAM DOM W TRZEBINI 
PO CZĘŚCIOWYM REMONCIE. TEL. 
077 436 10 53, 0 663 342 032

(461-g)
■ SPRZEDAM WIĘKSZĄ ILOŚĆ 

ODZIEŻY UŻYWANEJ 2,50 ZŁ/KG, 0 
606 32 35 23

(462-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE WŁA

SNOŚCIOWE (TBS) O POW. UŻYT
KOWEJ 23,86 M2 (KUCHNIA, POKÓJ, 
ŁAZIENKA) W PRUDNIKU. TEL. 077 
436 39 11 PO 14-TEJ, KOM. 0 604 
533 438

(463-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE 60 M2 

W PRUDNIKU. 0 506 234 172
(465-g)
■ SPRZEDAM DOM W DĘBOWCU 

100 M2. 436 65 48, 509 827 748
(470-g)
■ SPRZEDAM DOM W PRĘŻYNCE 

TEL. 692 176 639
(471-g)
■ SPRZEDAM SUKNIĘ ŚLUBNĄ 

ROZ. 38 TEL. 077 436 09 14
(472-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE TRZY

POKOJOWE Z ANEKSEM KUCHEN
NYM, BEZCZYNSZOWE Z GARA
ŻEM. TEL. 077 436 13 66, 0'692 118 
645

(473-g)
■ SPRZEDAM 2 NOWE PLASTI

KOWE DWUSKRZYDŁOWE OKNA O 
WYMIARZE RAMY 2300 x 1290. 
TEL. 077 438 76 90

(474-g)
■ DACHÓWKA CEMENTOWA 

KARPIÓWKA UŻYWANA TEL. 0 77 
436 88 93 PO 20

(475-g)
■ SPRZEDAM STAROCIE, KRO

SNO, KSIĄŻKI, MEBLE, WÓZEK IN
WALIDZKI TEL. 0 77 436 20 46

(476-g)
■ SPRZEDAM MERCEDESA 

SPRINTERA 208 D, 1996,0 606 134 
779

(478-g)
■ SPRZEADAM PRASĘ ROLU

JĄCĄ JOCHAN DARE 550, AUTO
MATYKA, MONITOR, SIATKA, 2X 
SZNUREK, ŚREDNICA 0,6 - 1,8 M. 
TEL. 077 438 72 W

(484-g)
■ SPRZEDAM FIATA CINÓUECEN- 

TO, 1995 R. TELEFON 077 436 46 37
(485-g)
■ SPRZEDAM OPEL ASTRA KOM

BI 93 R. CENA 6.200 ZŁ. 077 433 66 
22

(486-g)
■ SPRZEDAM 2 POKOJOWE 

MIESZKANIE WŁASNOŚCIOWE O

POWIERZCHNI 36 M2 W PRUDNIKU. 
TEL. 0 501 955 744

(487-g)
■ BIURO NIERUCHOMOŚCI 

SPRZEDA W PRUDNIKU STAN SU
ROWY ZAMKNIĘTY. W JARNOŁ
TÓWKU TANIO DZIAŁKI BUDOWLA
NE. 077 436 65 48, 0 509 827 748

(488-g)
■ SPRZEDAM RENAULT MEGANE 

2002 R. 1.9 DTI. 0 609 169 106
(489-g)
■ SPRZEDAM, WYDZIERŻAWIĘ 

POLE, JASIONA 49A
(490-g)

KUPNO:
■ KUPIĘ SILNIK WFM, WSK, 

OWIEWKĘ DO WSK-MZ, TEL. 0 604 
941 740

(418-g)
■ KUPIĘ PÓŁ DOMU MOŻE BYĆ 

DO REMONTU, TEL. 0 509 012 021, 
0 502 511 990

(446-g)
■KUPIĘ MIESZKANIE 2,3 POKOJO

WE LUB PÓŁ DOMU W PRUDNIKU, 0 
661 123 444

(451-g)
■ KUPIĘ DOM W PRUDNIKU TEL. 

077 436 00 08 PO 21
(458-g)
■ KUPIĘ KAWALERKĘ (MOŻE 

BYĆ DO REMONTU) W PRUDNIKU 
TEL. 0 691 673 078

(464-g)
■ KUPIĘ MIESZKANIE TRZYPOKO

JOWE W PRUDNIKU DO 70 M2. TEL. 
0 609 421 170

(477-g)
■ SPRZEDAM DOM W GROCHO- 

LUBIU. GM. KRAPKOWICE. TEL. PO 
20, 077 466 02 87

(482-g)
■ SPRZEDAM WÓZEK SPACERO

WY (10 MISIĘCY GWARANCJI), 
STAN IDEALNY. 0 608 526 178

(483-g)

PRACA:
■ PRACA W PRUDNIKU DLA GRA

FIKA KOMPUTEROWEGO, TEL. KON
TAKTOWY 077 436 37 25

(420-g)
■ POSZUKUJĘ OSOBY DO PRA

CY WE FRANCJI NR. TEL. 077 436 
68 61

(436-g)
■ SZUKAM PRACOWNIKA DO 

PROWADZENIA KREDYTÓW (Z DO
ŚWIADCZENIEM). TEL. 0 509 915 
363

(443-g)

■ SZKOŁA PRYWATNA ZA
TRUDNI LEKTORÓW DO J. AN
GIELSKIEGO KOM. 0 608 Ó83 984 
TEL. 077 436 22 25

(445-g)
■ MASZ WYKSZTAŁCENIE 

ŚREDNIE, JESTEŚ KOMUNIKA
TYWNY? PRACA STAŁA LUB DO
DATKOWA. TEL. 0 507 440 726, 
661 711 243

(466-g)

NAJEM:
■ MIESZKANIA DO WYNAJĘCIA 

2-POKOJE (KOMFORT) I 3 POKO
JE, CENTRUM PRUDNIKA. 0 502 
585 265

(422-g)
■ WYNAJMĘ GARAŻ NA UL. 

PIASTOWSKIEJ W PRUDNIKU. TEL. 
077 436 39 27

(423-g)
■ KAWALERKA DO WYNAJĘ

CIA W PRUDNIKU, TĘ1 077 436 25 
42

(437-g)
■ WYNAJMĘ LOKAL O POW. 15 

M2 W PRUDNIKU. TEL. 436 39 45, 
600 036 757

(444-g)
■ MAŁE MIESZKANIE DO WY

NAJĘCIA 077 436 90 01
(450-g)
■ MIESZKANIA DO WYNAJĘCIA 

TEL. 077 436 42 93 W GODZ. 12 - 
20

(352-g)
■ WYNAJMĘ PUB W CENTRUM 

BIAŁEJ. WYPOSAŻONY, UME
BLOWANY Z OGRÓDKIEM PIW
NYM. TEL. 886 174 064

(469-g)
■ MIESZKANIE DO WYNAJĘCIA, 

60 M2, 3-POKOJOWE, JESIONOWE 
WZGÓRZE, SKOWROŃSKIEGO, 
TEL. 0 510 582 065

(480-g)
■ DO WYNAJĘCIA GARAŻ 

(MAGAZYN) 200 M2, UL. ŻOŁ
NIERSKA W PRUDNIKU (BYLE KO
SZARY). TEL. 0 503 974 076

(481-g)

ZAMIANA:
■ ZAMIENIĘ MIESZKANIE KO

MUNALNE 41M2 NA WIĘKSZE TEL. 
0 503 179 715, 077 436 05 72 PO 
19-TEJ

(432-g)
■ ZAMIENIĘ MIESZKANIE KO

MUNALNE 117 M2 NA 2-3 POKO
JOWE SPÓŁDZIELCZE. TEL. 077 
436 05 32

(435-g)

http://www.policcal.brzcg.prv.pl
mailto:jfe-et%40wp.pl
mailto:jfe-et%40wp.pl


■ ■1—1.. PRUDNICKI

Wyższa Szkoła
Zarządzania i Administracji w Opolu

RE
KL

AM
A

MAGISTERSKIE, LICENCJACKIE,

ZARZĄDZANIE
Finanse i rachunkowość przedsiębiorstw 
Zarządzanie firmą
Zarządzanie w usługach profesjonalnych 
(media, turystyka, bankowość, ubezpieczenia, hotelarstwo) 
Zarządzanie w administracji
Komunikacja rynkowa i e-biznes 
Marketing i logistyka
Zarządzanie inwestycjami i nieruchomościami 
Zarządzanie zasobami ludzkimi 
Informatyka w zarządzaniu

POLITOLOGIA

UZUPEŁNIAJĄCE MAGISTERSKIE

SOCJOLOGIA
Badania społeczne i rynkowe 
Systemy zarządzania jakością

INFORMATYKA
I EKONOMETRIA
Informatyka w zarządzaniu 
Ekonometria menedżerska

STUDIA PODYPLOMOWE
Administracyjno-samorządowa
Integracja europejska
Komunikacja społeczna
Polityka społeczna
Zarządzanie organizacjami

PEDAGOGIKA
Resocjalizacja i profilaktyka społeczna 
Pedagogika opiekuńcza z terapią pedagogiczną 
Zarządzanie w oświacie i doradztwo
Pedagogika - praca socjalna

Wiedza o społeczeństwie (dla nauczycieli) 
Zarządzanie nieruchomościami komercyjnymi 
Gospodarka nieruchomościami
Organizacja i zarządzanie w placówkach 
oświatowych
Organizacja i zarządzanie w placówkach 
opiekuńczych i pomocy społecznej 
Zarządzanie bezpieczeństwem i zdrowiem 
człowiekaw środowisku pracy

Uczelnia posiada AKREDYTACJĘ PKA na wszystkich kierunkach studiów. Jako najlepsza uczelnia ___
niepaństwowa w regionie uzyskała certyfikat „Wiarygodna Szkoła” nadany przez Akademickie Centrum f f y f \ 
Informacyjne. WSZIA posiada nowoczesną bazę dydaktyczną, centrum sportowo-rekreacyjne i akademik

socjalne, naukowe, mieszkaniowe, żywieniowe specjalne (dla osób niepełnosprawnych), zasiłki losowe, 
a także stypendia z Fundacji Rozwoju Przedsiębiorczości oraz stypendia J. M. Rektora.

W naszej uczelni możesz studiować za darmo !!! 40% naszych studentów otrzymuje stypendia naukowe.

Referencje

Stypendia

Dziekanaty 45-085 Opole, ul. Niedziałkowskiego 18 45-368 Opole, ul. Ozimska 63
tel. 077 402 19 00-01, fax 077 456 64 94 tel. 077 402 16 00, fax 077 402 16 02

e-mail: info@wszia.opole.pl

mailto:info%40wszia.opole.pl

